
روزنامه

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم گفت: 
بر مشکلات  و غیراستاندارد، علاوه  ساخت وسازهای غیرمجاز 
می تواند  شهری  غیراصولی  گسترش  و  شهری  منظر  و  سیما 
حوادث ناگوار احتمالی ناشی از ناایمنی وعدم استحکام بنا را 
برای شهروندان به همراه داشته است. احمدرضا شفیعی با اشاره 
به اهمیت نظارت بر روند ساخت وسازهای شهری، اظهار داشت: 
ایجاد حساسیت و تشدید بر نظارت ساخت وسازها در شهرستان 
از توسعه بی رویه حاشیه نشینی و ساخت وسازهای غیراصولی در 

فرماندار شهرستان قم با بیان اینکه نامزدهای انتخاباتی باید 
اخلاق انتخاباتی را رعایت و از تبلیغات زودهنگام در فضاهای 
مختلف اجتناب کنند، گفت: تمام فعالیت نامزدهای انتخاباتی 
رصد می شود و به افراد اجازه داده نخواهد شد که نسبت به 
دیگران تهمت های ناروا بزنند. مرتضی حیدری پیش از ظهر 
شنبه در گفتگو با خبرنگاران با بیان اینکه ثبت نام از نامزدهای 
حضور در انتخابات شوراهای روستا انجام شده و تا به حال 
۶۳۳ نفر ثبت نام کرده اند، گفت: از این تعداد ۱۴۳ نفر از بخش 

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم :

تخلفات شهری در قم به شدت 
کاهش یافته است

فرماندار شهرستان قم :

تمام فعالیت نامزدهای انتخاباتی
 رصد می شود 

8 8

هفته آینده باید منتظر خیز سنگین تر بستری ها باشیم
با هر پروتکل شکنی به صورت جدی برخورد شود

استاندار قم گفت: شرط لازم برای فعالیت های اقتصادی اعم از 
صنعتی و گردشگری در دریاچه نمک قم، رعایت مسائل زیست 
محیطی و حفاظت از زیست بوم منطقه است.  بهرام سرمست 

روز یکشنبه در جلسه »مدیریت زیست بومی دریاچه نمک 
قم« گفت: نگاه ما به این تالاب ارزشمند مبتنی بر فرصت ها و 
تهدیدات است و هم باید نسبت به حفظ و حراست از دریاچه 

معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته امداد استان قم مطرح کرد:

پرداخت 69 میلیارد تومان مستمری به مددجویان

وزیر بهداشت: 

نقشه کرونا در کشور 
قرمزتر و سیاه می شود
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عاون دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد:

ثبت آمار بی سابقه نمونه گیری کرونا

  

 مدیرکل بیمه سلامت استان قم گفت : از ابتدای اردیبهشت ماه  دریافت تمامی خدمات 
تشخیصی درمانی بیمه شدگان صندوق بیمه سلامت همگانی بصورت الکترونیکی  
:در  اظهارداشت  خبر  این  اعلام  با  قمی  فخاریان  محمدرضا  دکتر  شود.  می  انجام 
راستای اجرای بند"ج" و "ز" تبصره ۱7 قانون بودجه سال ۱۴00 و بر اساس بخشنامه 
صادره از سوی ستاد مرکزی سازمان بیمه سلامت ایران و همچنین پیرو فراهم شدن 
زیرساختهای لازم در مطبها و کلیه مراکز تشخیصی و درمانی طرف قرارداد در جهت 
کاهش کاربرد دفترچه کاغذی و حذف تدریجی آن ، از اول اردیبهشت ماه سال جاری 

معاون امور عمرانی استانداری قم با بیان اینکه در ساخت و ساز به داشته های اصیل 
و تاریخی خود توجه نداریم افزود: نمای رومی مصداق بارز تهاجم فرهنگی است، اما 
متاسفانه حساسیت کمتری را برمی انگیزد و همین سبب افزایش روز افزون این نما ها 
در سطح شهر می شود. محسن بهشتی در خصوص مولفه های نمای ساختمان بیان 
کرد: یک نما در وهله اول باید از زیبایی های بصری برخوردار باشد و همان گونه که نمای 
داخل یک ساختمان بر آرامش روانی ساکنین موثر است، نمای خارج ساختمان هم بر 
آرامش شهروندان تاثیر خواهد داشت. معاون امور عمرانی استانداری قم افزود: با وجود 

مدیرکل بیمه سلامت استان قم  خبرداد: 

تمام خدمات درمانی بیمه سلامت الکترونیکی می شود
معاون امور عمرانی استانداری قم :

شهرداری به ساختمان های با نمای رومی پایان کار ندهد
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نوبت اول

فراخوان مناقصه عمومی یک مرحله ای
 )همراه با ارزیابی کیفی( شماره  1/الف/1400

بانک کشاورزی بر اساس قانون برگزاری مناقصات و بنابر آیین نامه اجرایی بند ج ماده 12 قانون مذکور، در نظر 
دارد نسبت به برگزاری مناقصه عمومی یک مرحله ای همراه با ارزیابی کیفی، از طریق تامین کنندگان صاحب 
صلاحیت و دارای سوابق کاری در خصوص موضوع مناقصه در بستر سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( 

تحت شماره 2000004283000002 به شرح زیر اقدام نماید: 
 ـمدیریت   ـروبروی تولید دارو   ـخیابان امام  ۱( نام و نشانی دستگاه مناقصه گزار: بانک کشاورزی به آدرس قم 

شعب بانک کشاورزی استان قم  
2(  موضوع مناقصه: واگذاری امورخدمات عمومی مدیریت شعب بانک کشاورزی استان قم و شعب تابعه

۳(  مدت و محل اجرا: محل و مدت زمان انجام کار به شرح اسناد مناقصه می باشد. 
۴( نوع و مبلغ تضمین شرکت در مناقصه: یک فقره ضمانتنامه بانکی ) به غیر از بانک کشاورزی ( دارای 
حداقل 3 ماه اعتبار و یا واریز وجه به حساب شماره 873172760)قابل پرداخت در کلیه شعب بانک کشاورزی( 
به میزان 1،651،759،028 ریال )یک میلیارد و ششصد و پنجاه و یک میلیون و هفتصد و پنجاه و نه هزارو بیست 

و هشت ریال( به نام بانک کشاورزی استان قم
5( نحوه دریافت اسناد استعلام: کلیه مراحل برگزاری مناقصه از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی 
دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت 
قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق 
سازند. پس از برگزاری فرآیند ارزیابی کیفی، از تامین کنندگان صاحب صلاحیت که حداقل امتیاز کیفی لازم را 

کسب نموده باشند جهت حضور درجلسه گشایش پاکات دعوت به عمل خواهد آمد.
اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه: مرکز تماس 02۱-۴۱9۳۴ 

۶(  مهلت دریافت اسناد مناقصه:  تاریخ انتشار فراخوان در سامانه ستاد روز دو شنبه مورخ ۱۴00/۱/2۳ 
بوده و متقاضیان می توانند حداکثر تا ساعت  ۱۴:00روز دو شنبه  مورخ ۱۴00/۱/۳0 اسناد استعلام ارزیابی 

کیفی واسناد مناقصه را از سامانه ستاد دریافت نمایند.  
7( مهلت ارسال پاسخ: حداکثر تا ساعت  ۱۴:00روز چهارشنبه  مورخ ۱۴00/2/۱5 

 8( سایر موارد: 
- فراخوان ارزیابی کیفی از طریق پایگاه ملی اطلاع رسانی مناقصات http://iets.mporg.ir نیز اطلاع رسانی 

خواهد شد.
- هزینه فروش اسناد مناقصه 1،000،000 ریال می باشد.

- هزینه چاپ و نشر آگهی مناقصه)نوبت اول و دوم( بعهده برنده مناقصه میباشد. 

بانک کشاورزی استان قم

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: وضعیت نقشه 
های کرونا در کشور نشان می دهد که به سمت قرمزتر شدن 
کشور و به سمت رنگ سیاه پیش می رویم.  سعید نمکی، روز 

یکشنبه افزود: قبل از عید گفتم تاب آوری مردم مهم است اما 
تاب آوری کادر بهداشت و درمان کشور که یک روز خوش در 
۱۴ ماه گذشته نداشته اند بسیار مهمتر است یکی از دلایل بی 
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علم در کوره کرونا
با گذشت یک سال از کرونا، و با توجه به اظهار نظرهای 
فراوانی که در این مدت در باره مسائل علم پزشکی شاهد 
بودیم حالا می توان تصور کرد که انعقاد مفهوم علم در 

بخش مهمی از بدنه جامعه ما تقریبا ناممکن است.
منهای آنچه جانبداران طب سنتی و دینی به اعتبار منافع مالی خود گفته و می 
گویند، و اینها هم فراوان هستند، بخش مهمی از کسانی که در این باره مطالبی گفته 

اند، کسانی هستند اساسا به علم باور ندارند، چنان که اصلا آمادگی آن را ندارند.
ممکن است بخشی از این مطالب، ناشی از رسوخ برخی از برداشت های دینی ناشی 
از حدیث گرایی متقدم و نیز باورهای اشعری گونه حاکم بر افکار دینی باشد، اما به طور 
کلی، دوست دارم فکر کنم گرایش های فکر شرقی که ایران بخش مهمی از آن است، 
افکاری مثل افکار دکتر نصر و بسیاری دیگر، متمایل به این نوع تفکر بوده و تمایل به 
علمی اندیشیدن ندارد و آن را انحراف می داند. این مساله ربط زیادی به اسلام ندارد و 
پیش از اسلام نیز در ایران وضعیت علم  همین بوده است. البته حالا آنچه شاهدیم در 
این ظرف گفته می شود و در مصاحبه هایی که هر روزه ای از سوی برکشیدگان جدید 

در برخی از مراکز حوزوی می شنویم، شاهد آن هستیم.
این که جامعه ای درک علمی کافی نداشته باشد، در جهان سنتی، به این معنا 
نیست که هیچ امتیاز و قدرت دیگری ندارد. اقوام زیادی بودند که به رغم نداشتن درک 
علمی، برای قرنها بر بخش های مهمی از جهان مسلط بودند. به نظر می رسد، این 
امر صرفا در جهان سنتی که هنوز نمی شود از پیشرفت علمی یک منطقه در مقابل 
مناطق دیگر جهان و کارسازی آن در تسلط بر عالم سخن گفت، صدق می کند. به هر 
حال، نوعی صنعت گرایی قوی در جهان قدیم، یا داشتن امکانات طبیعی اقتصادی و 
شرایط ژئوپولیتیک یا آن که قومی با استفاده از تسلط بر اقوام دیگر و گرفتن مالیات های 
سنگین و تقویت جایگاه اقتصادی خود بتواند سلطه خویش را حفظ کند، و یا فراوانی 
نیروی انسانی، امری ممکن بوده است. اما در دنیای جدید که بخشی از جهان عمدتا 
با تسلط بر درک علمی سنگین خود و استفاده از آن در صنعت، از دیگران جلو افتاده، 

شاید تکرار وضعیت گذشته قدری دشوار باشد.
امروزه چین نیز تقدم خود را مشروط به پیشرفت علمی می بیند و صرفا  و برای مثال به 
نیروی انسانی خود فکر نمی کند. به هر روی، سخن اصلی بنده این است که در حال 
حاضر، بر اساس آنچه امروز در بخش مهمی از شرق شاهدیم، درک علمی جدی وجود 
ندارد و عمدتا آنچه هست، بسان ظرفی است که آبی از بیرون در آن  ریخته می شود. این 
را خود کسانی هم که از بومی شدن علم سخن می گویند )صرف نظر از این که حرف 

درستی باشد یا نه(، قبول دارند که آنچه دارند، متعلق به خودشان نیست.
در اینجا، حداکثر کاری که می شود کرد، پاک نگاه داشتن این آب و افزایش آن  در 
همان چارچوب روشهای تولید و مبانی مدرن آن است، اما این که در اینجا آب زلال 
ادعایی متفاوت از آن که هنوز نمی دانیم چیست، تولید شود، امری است که باید صبر 

کرد و دید که چه خواهد شد.

سخنگوی وزارت بهداشت :

کرونا جان ۲۵۸ نفر دیگر را در ایران گرفت
سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: در شبانه روز گذشته  
21 هزار و 63 بیمار جدید کرونا در کشور شناسایی شدند و با فوت 258 نفر دیگر از 
هموطنان مبتلا به کووید 19 در شبانه روز گذشته، تعداد جان باختگان این بیماری در 

ایران به 64 هزار و 490 نفر رسید. 
سیما سادات لاری روز یکشنبه افزود: در 24 ساعت گذشته تا ظهر امروز )22 
فروردین( بر اساس معیارهای قطعی تشخیصی 21 هزار و 63 نفر بیمار جدید مبتلا 
به کووید19 در کشور شناسایی شد و دو هزار و 780 نفر بستری شدند. با این حساب، 

مجموع بیماران کووید19 در کشور به دو میلیون و 70 هزار و 141 نفر رسید.
سخنگوی وزارت بهداشت گفت: تاکنون یک میلیون و 710 هزار و  974 نفر از 
بیماران، بهبود یافته یا از بیمارستان ها ترخیص شده اند. همچنین چهار هزار و 392 
نفر از بیماران مبتلا به کووید19 در وضعیت شدید این بیماری تحت مراقبت قرار دارند 
و تاکنون 13 میلیون و 673 هزار و 466 آزمایش تشخیص کووید19 در کشور انجام 

شده است.

معاون امور عمرانی استانداری قم :

شهرداری به ساختمان های با نمای رومی 
پایان کار ندهد

معاون امور عمرانی استانداری قم با بیان اینکه در ساخت و ساز به داشته های اصیل 
و تاریخی خود توجه نداریم افزود: نمای رومی مصداق بارز تهاجم فرهنگی است، اما 
متاسفانه حساسیت کمتری را برمی انگیزد و همین سبب افزایش روز افزون این نما ها 

در سطح شهر می شود.
محسن بهشتی در خصوص مولفه های نمای ساختمان بیان کرد: یک نما در وهله اول 
باید از زیبایی های بصری برخوردار باشد و همان گونه که نمای داخل یک ساختمان بر 
آرامش روانی ساکنین موثر است، نمای خارج ساختمان هم بر آرامش شهروندان تاثیر 

خواهد داشت.
معاون امور عمرانی استانداری قم افزود: با وجود نسبی بودن معیار های زیبایی در نظر 
افراد، در خصوص زیبایی نما یک وحدت رویه میان شهروندان وجود دارد که در این راستا 

باید شرایط اقلیمی را نیز در طراحی نما در نظر گرفت.
بهشتی با اشاره به استقبال مردم از نما های رومی تصریح کرد: نمای رومی با وجود 
محبوبیت نزد مصرف کنندگان، نمی تواند شکوه و عظمت معماری ایرانی_اسلامی را به 

نمایش گذارد.
بهشتی همچنین از اهمیت مصوبه کمیسیون ماده 5 قانون تاسیس وزارت مسکن 
و شهرسازی در خصوص ممنوعیت به کارگیری نمای رومی در ساختمان ها خبر داد و 
گفت: با توجه به اهمیت این موضوع، شهرداری به ساختمان هایی که از نمای رومی 

استقاده کرده اند، نباید مجوز پایان کار بدهد.
وی در ادامه با بیان اینکه طراحی نما یک کار تخصصی است، خاطر نشان کرد: طراحان 
برای طراحی یک نمای مطلوب باید از تجربه و مهارت کافی برخوردار باشند و سابقه 

تاریخی و جغرافیایی هر منطقه را مد نظر قرار دهند.
معاون امور عمرانی استانداری قم اظهار کرد: متاسفانه اطلاعات و ظرفیت های معماری 
اصیل و سنتی ایران در اختیار طراحان و معماران قرار نگرفته است و به همین دلیل میل به 

ساخت و استفاده از ساختمان های دارای نمای رومی افزایش یافته است.
نمای مطلوب سبب ارتقای کیفیت زندگی شهروندان می شود 

وی ضمن اظهار تعجب در خصوص دلایل کارفرمایان به استفاده از نمای رومی، خاطر 
نشان کرد: همیشه مرغ همسایه برای ما غاز است، چراکه برخی کافرمایان به دلیل 
قدیمی بودن معماری ایرانی از نمای سنتی استفاده نمی کنند، در صورتی که نمای رومی 
قرن ها قبل از نما های ایرانی طراحی شده است. بهشتی در ادامه بیان کرد: نمای مطلوب 
سبب ارتقای کیفیت زندگی شهروندان می شود و باید در این زمینه فرهنگ سازی های 
لازم انجام گیردچراکه هویت ساختمان های هر شهر نمایشگر فرهنگ و اصالت آن منطقه 
است. معاون امور عمرانی استانداری قم با بیان اینکه در ساخت و ساز به داشته های 
اصیل و تاریخی خود توجه نداریم افزود: نمای رومی مصداق بارز تهاجم فرهنگی است، 
اما متاسفانه حساسیت کمتری را برمی انگیزد و همین سبب افزایش روز افزون این نما ها 

در سطح شهر می شود.
 

مدیر منطقه یک شهرداری قم مطرح کرد:

افزایش نظارت ها برای کاهش و توقف 
تخلفات شهری 

مدیر منطقه یک شهرداری قم گفت: در سال جدید توقف تخلفات ساختمانی توسط 
پلیس ساختمان شهرداری منطقه از برنامه هایی است که با قوت و قدرت بیشتر دنبال 

می شود.
احمد ترکمن در جلسه هماهنگی معاونان و مدیران منطقه یک شهرداری قم هم زمان 
با آغاز سال 1400 اظهار داشت: اقدامات سال گذشته خوب و قابل توجه بوده و امسال 
نیاز است با تلاش بیشتر و کامل تر به اهداف، خود را در سندهای راهبردی نزدیک شویم.

مدیر منطقه یک شهرداری قم تصریح کرد: در این راستا واحد املاک نیاز است که 
فعالیت های خود را افزایش داده و در سطح منطقه یک نسبت به زیباسازی توجه بیشتری 
شود. ترکمن خاطرنشان کرد: طراحی و نصب المان های شهری جدید در زمینه های 
مختلف ازجمله پاسداشت یاد و خاطره شهدا از مواردی است که امسال نیز در برنامه های 
ازجمله  پروژه ها  در  باید  نیز  زیربنایی  معاونت  اینکه  بیان  با  وی  دارد.  قرار  زیباسازی 
ساختمان اداری منطقه پیگیری و دقت بیشتری داشته باشد تا در اجرای این طرح 
تسریع شود، گفت: در سال جدید نیز توقف تخلفات ساختمانی توسط پلیس ساختمان 

شهرداری منطقه از برنامه هایی است که با قوت و قدرت بیشتر دنبال می شود.

استاندارقم تاکید کرد:

رعایت مسائل زیست محیطی شرط 
بهره برداری از دریاچه نمک

2

رئیس حوزه های علمیه کشور خبرداد:

 خدمات رسانی 10 هزار طلبه 
جهادی در حوزه کرونا

رسول جعفریان*

شناسه آگهی: ۱۱20۶۶۳      
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رییس سازمان انرژی اتمی:

 ایران از صادرکنندگان رادیوداروها در 
جهان است

کشور،  در  هسته ای  فناوری  گسترش  به  اشاره  با  اتمی  انرژی  سازمان  رییس 
جمهوری اسلامی ایران را از جمله تولیدکنندگان و صادرکنندگان رادیوداروها در 

جهان معرفی کرد. 
علی اکبر صالحی شنبه شب در برنامه نگاه یک سیما با تبریک روز ملی انرژی 
هسته ای و ادای احترام به شهدای هسته ای کشور عنوان کرد: در اذهان مردم با 
توجه به چالشی که دیگران برای ما آفریده اند، همواره وقتی نامی از سازمان انرژی 
اتمی می آید، همه یاد غنی سازی می افتند؛ در صورتی که حوزه فعالیت ما وسیع 

است و در سلامت، صنعت و کشاورزی کارهای گسترده ای انجام داده ایم.  
وی ادامه داد: بخش بزرگی از 133 دستاورد هسته ای شامل حوزه هایی همچون 
عمر  بردن  بالا  برای  مختلف  شهرهای  در  پرتودهی  سامانه  شود.  می  کشاورزی 
تولیدات کشاورزی همچون خرماست که از کارکردهای هسته ای است و این سامانه 

ها در حال گسترش است.  
معاون رییس جمهوری توضیح داد: بخش دیگری از دستاوردهای ما به بهداشت 
و سلامت برمی گردد. سانتریفیوژی که مربوط به بانک خون است، تهیه کردیم و با 
کیفیت بسیار عالی این سانتریفیوژ نهایی شد. در تهیه واکسن کرونا نیز یکی از ابزار 
مورد نیاز، سانتریفیوژ است و سازمان انرژی اتمی این سانتریفیوژ را برای شرکت برکت 
تامین کرد. تیتانیوم که برای کاشتن دندان و یا ترمیم بدن استفاده می شود در ایران 

تولید و امروز به معرض نمایش گذاشته شد.
صالحی با بیان اینکه هر سال به تعداد رادیوداروهای ما افزوده می شود، اضافه 
کرد: به عنوان نمونه رادیو دارویی را تولید کردیم که مشابه خارجی آن 15 هزار یورو 
است. پروژه تترا را داریم که 60 میلیون یورو برای آن تجهیزات خریده شده و 37 هزار 
مترمربع ساختمان برای آن در نظر گرفته شده است و این پروژه در خاورمیانه بی نظیر 

است که به تولید رادیوداروهای مدرن منجر خواهد شد.
لبنان، عراق و برخی  صالحی ادامه داد: امروز رادیوداروهای بسیاری به هند، 
کشورهای اروپایی صادر می کنیم و با مقیاس وسیع تری صادرکننده رادیو دارو 
خواهیم بود.   وی تأکید کرد: هر چه با اتم سر و کار داشته باشد، این سازمان متولی 
امر آن می شود. فناوری کوانتومی یکی از این مرزهای دانش است و ما 3 سال است 
این فناوری را راه اندازی کردیم و مقرر بود مرکز ملی کوانتومی افتتاح شود که امروز 
وقت نشد.  رییس سازمان انرژی اتمی با بیان اینکه امروز ما سانتریفیوژها را خودمان 
تهیه می کنیم عنوان کرد: امروز 15 نوع سانتریفیوژ داریم. آی ار 8 و 9 و آی ار اس، 

آی ار 5 و 7 در حال فعالیت هستند و زنجیره کامل آی آر 6 را راه اندازی کردیم. 
در حال نزدیک شدن به آستانه صنعتی شدن انرژی هسته ای هستیم و طبق 
مصوبه مجلس باید هزار سانتریفیوژ آی آر 6 را آماده و نصب کنیم که در حال انجام 
است. امیدواریم موارد اصلاحی را شناسایی و انجام دهیم و به سمت صنعتی شدن 

حرکت کنیم. 

نایب رییس مجلس شورای اسلامی:

 سالیانه یک میلیون ۲۰۰ هزار واحد 
مسکونی ساخته می شود

 نایب رییس مجلس با بیان اینکه در طرح جهش تولید مسکن سالیانه یک میلیون 
و200 هزار مسکن ساخته می شود گفت: در این طرح تخفیفات ویژه برای تامین 

زمین و دریافت تسهیلات برای ساخت مسکن در نظر گرفته شده است. 
علی نیکزاد در نشست خبری دیروز در جمع خبرنگاران  در مورد طرح جهش تولید 
مسکن گفت: در جلسه چهارشنبه هفته قبل طرح جهش تولید به شورای نگهبان 
ارسال شد و از زمان تشکیل مجلس یازدهم آحاد مردم انتظار داشتند که مجلس به 

قضیه مسکن بخاطر قیمت سرسام آور  آن ورود جدی نماید.
نایب رییس مجلس بیان داشت: در کلان شهرها قیمت مسکن سرسام آور است و 
بر اساس اولویت بندی کمیسیون عمران،  طرح جهش تولید مسکن را در دستور کار 
خود قرار داد و علت آن هم  تعطیلی ساخت مسکن  بود   که رهبر انقلاب در این زمینه 

تذکر دادند و این سبب شد که مجلس به این موضوع بپردازد.
نیکزاد بیان داشت: در طرح جهش تولید آنچه مصوب شده تامین زمین  وحذف 
قیمت  زمین مد نظر است و تخفیفاتی در زمینه ساختمانی از جمله پروانه ساخت 
و نظارت نظام مهندسی و تسهیلات بانکی برای ساخت مسکن در نظر گرفته شده 

است.
نماینده اردبیل با بیان اینکه براساس این طرح مقرر شده 40 درصد مانده تغییرات 
تسهیلات بانکی در اختیار این بخش قرار گیرد، افزود: براساس طرح مذکور دولت 

باید سالانه یک میلیون و 200 هزار واحد مسکونی در شهرها و روستاها بسازد.
نیکزاد یکی دیگر از مصوبات مناسب این طرح را تشکیل شورایعالی مسکن دانست 
و گفت: رییس جمهور به تشکیل این شورا اهمیتی نمی دهد این در حالی است که 
در دولت نهم و دهم این شورا هر 15 روز یکبار با حضور اعضا، وزرا و رییس جمهور 

تشکیل می شد.
نایب رییس مجلس شورای اسلامی خاطر نشان کرد: فرصت 3 ماهه برای اصلاح و 
به روزرسانی طرح جامع مسکن یکی دیگر از مواد مصوب طرح جهش تولید مسکن 
است. وی افزود: تعیین و تاسیس صندوق مالی بخش مسکن را می توان از دیگر 
نکات مثبت این طرح ارزیابی کرد که براساس آن همه منابع در اختیار این صندوق 
قرار خواهد گرفت و از این اعتبارات جهت کمک به تسهیلات مسکن استفاده می 
شود. نیکزاد تصریح کرد: هرچند اکنون نیز در تبصره 18 قانون بودجه سال 1400 
نیز این اعتبارات دیده شده اما در طرح جهش تولید و تامین مسکن نیز مقرر است 

40 درصد مانده تغییرات تسهیلات بانک ها در اختیار بخش مسکن قرار گیرد.
نایب رییس مجلس با بیان اینکه اکنون بهانه ای برای تامین نشدن تسهیلات برای 
بخش مسکن وجود ندارد، افزود: در تیرماه سال 1399 بانک مرکزی بخشنامه ای 
صادر کرد که براساس آن باید 20 درصد تسهیلات بانکی در اختیار بانک مسکن قرار 

می گرفت این در حالی است که به 5 درصد آن نیز عمل نشد.
نیکزاد گفت: براساس طرح مذکور وزارتخانه های نیرو، نفت )شرکت ملی گاز( و 

ارتباطات و فناوری مکلف شدند صرفا حق انشعاب را داشته باشند.
 

معاون سیاسی وزارت امور خارجه:

اخبار منتشره به نقل از منابع آگاه در مورد 
برجام فاقد اعتبار است

معاون سیاسی وزارت امور خارجه با تاکید بر اینکه مواضع جمهوری اسلامی ایران 
در خصوص موضوع برجام و مذاکرات صرفا از سوی مقامات وزارت امور خارجه اعلام 
می شود، گفت: هر گونه نقل قول  یا اخبار منتشرشده منتسب به منابع آگاه یا منابع 

نزدیک به هیات مذاکره کننده و امثال آن فاقد اعتبار است. 
سید عباس عراقچی در پاسخ به خبرنگار سیاسی ایرنا در خصوص مطالبی که بعضا 
به نقل از منابع آگاه نزدیک به مذاکرات وین منتشر می شود، گفت: "جدا از ارشادات 
و بیانات مقام معظم رهبری و رییس جمهور محترم، مواضع جمهوری اسلامی ایران 
در خصوص موضوع برجام و مذاکرات،  صرفا از سوی وزیر امور خارجه، اینجانب 
)به عنوان رئیس هیات مذاکره کننده کشورمان( و نیز سخنگوی وزارت امور خارجه 
اعلام می شود و هر گونه نقل قول ها یا اخبار منتشرشده منتسب به منابع آگاه یا 

منابع نزدیک به هیات مذاکره کننده و امثال آن فاقد اعتبار است".
معاون وزیر امور خارجه با تاکید بر اینکه "وزارت امور خارجه روند گفت و گوها را با 
جزئیات و در سریع ترین زمان ممکن به مقامات ارشد نظام گزارش کرده و هرگونه 
موضع گیری رسمی یا مذاکراتی را منطبق با دستورالعمل ها و سیاست های ابلاغی 
دنبال می کند" افزود: "نشر مطالب پراکنده و غیردقیق از قول منابع بی نام و نشان 
و انتساب آن به عنوان موضع جمهوری اسلامی ایران می تواند آثار مخربی بر فضای 
مذاکرات و بر راهبردهای هیات مذاکره کننده گذاشته و علاوه بر سردرگم کردن 

طرف های خارجی، بر روی افکار عمومی نیز تاثیر منفی بگذارد."
عراقچی در پایان از رسانه ها به ویژه رسانه های رسمی خواست از درج و انتشار این 
گونه خبرها خودداری کرده و از مخاطبین نیز دعوت کرد مواضع و اخبار مربوط به 

مذاکرات را تنها از مراجع ذیربط دنبال نمایند.

 سلام دوباره به دیپلماسی؟
 نفس تازهای به قرارداد به کما رفته برجام دمیده شده 
است. روند احیای برجام گامهای جدیدی را طی میکند 
و به نظر میرسد گره کور برجام با میانجیگری اروپا در 
حال باز شدن است. هجدهمین نشست کمیسیون 

مشترک برجام با حضور ایران و 4+1 در سه جلسه تا به امروز برگزار شده است. رابرت 
مالی، نماینده ویژه آمریکا در امور ایران در وین حضور پیدا کرده، اما به طور رسمی 
در این جلسات شرکت نداشته است. با این حال مذاکرات غیر مستقیمی از طریق 
میانجیگری اروپا انجام گرفته است. جمعه هیات ایران، 1+4 و آمریکا وین را به مدت 
4 روز ترک کردند و قرار است ادامه مذاکرات چهارشنبه 25 فروردین در سطح معاونان 
در وین دوباره برگزار شود. پرسشهای اساسی تا به اینجای مذاکرات وین این است که 
نقشه راه احیای برجام چگونه تعریف شده است و آیا تا به امروز مذاکرات راهی برای 
روند احیای برجام باز کرده است؟ بی شک روند مذاکرات به خوبی نشان از این دارد 
که دو طرف یعنی ایران و آمریکا مایل به بازگشت به برجام هستند و توافقات سیاسی 
با میانجیگری اروپا صورت گرفته است. اما روند بازگشت به تعهدات برجامی قطعاً راه 
حل پیچیده تری دارد.  چند ماه پیش که ایران و امریکا در مسئله »اول تو« بودند، 
محمدجواد ظریف، وزیر خارجه ایران از طرحی صحبت کرد که به اروپاییها ارائه داده 
برای حل گره کور برجام، ولی تا به امروز این طرح رسانهای نشده است. خبرگزاری 
کیودو ژاپن که اخبار مربوط به نشست وین در مورد برجام را پوشش میدهد در گزارشی 
نوشته که ایران طرح پایان بازی را برای احیای برجام پیشنهاد کرده است. طرح توافقی 
مبتنی بر رفع همزمان کل تحریمها و بازگشت همزمان ایران به کل تعهدات در برجام 
است. در مورد این چارچوب، در ملاقات فرانکفورت قبل از وین توافق شده و مشکل 
فقط پیچیدگیهای فنی و عملیاتی اجرای این پیشنهاد است.  اظهارنظرهای مقامات 
آمریکایی و ایرانی در چند هفته اخیر نیز خبر از شرایط جدید در خصوص احیای برجام 
میدهد. از سوی دیگر دو اتفاق دیگری همزمان با مذاکرات وین روی داده که احتمال 

حل بحران برجام را بیشتر کرده است که در ادامه به آنها میپردازم.
نوید احیای قرارداد به کما رفته برجام

از اظهار نظرهای گروه مذاکره کننده وین تا به الان خبرهای خوبی به گوش میرسد 
و به نظر میرسد که توافقات اولیهای با کمک گروههای تخصصی شکل گرفته است. 
میخائیل اولیانوف، نماینده روسیه در مذاکرات وین در توئیتر خود نوشته است که 
مذاکرات راه خوبی را طی میکند.  ند پرایس، سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکا در 
کنفرانسی خبری مذاکرات وین را سازنده خوانده است. عباس عراقچی، مسئول تیم 
مذاکره کننده ایرانی در وین گفته است: »نتیجهای که تاکنون به آن رسیدهایم، این 

است که در مسیر درستی هستیم. به مذاکرات وین خوشبین هستم.«
اینگونه اظهارنظرها نشان از روند مناسب مذاکرات برجامی تا حدودی میدهد. با این 

حال مذاکرات ادامه دارد و باید دید روند به کدام سمت حرکت میکند. 
همزمانی مذاکرات وین و آزادسازی کشتی کره ای

همزمان با مذاکرات حضوری وین یونهاپ در گزارشی خبر داده که ایران نفتکش کره 
جنوبی و ناخدای آن را حدود سه ماه پس از توقیف آزاد کرده است. داستان توقیف این 
کشتی سر درازی داشت که به پولهای بلوکه شده ایران در کره جنوبی هم رسید و کره 
خواستار اجازه آمریکا برای آزادسازی پولهای ایران شد. حال همزمان با مذاکرات وین 
کشتی کره جنوبی آزاد میشود و سخنگوی وزارت امورخارجه ایران این خبر را تایید 
میکند.  این کشتی با نام تجاری هانکوک چیمی 15 دی ماه توسط نیروی دریایی 
سپاه پاسداران انقلاب که حامل 7 هزار و 200 تن مواد شیمیایی نفتی بود به دلیل 
نقض پروتکلهای زیست محیطی در خلیج فارس توقیف شد. به نظر میرسد آزادسازی 
کشتی کرهای به مذاکرات وین بی ربط نباشد و این همزمانی را شاید بتوان نشانهای از 

آغاز احیای برجام تلقی کرد.
نگران شدن اسرائیل از مذاکرات وین

چندین ساعت بعد از پایان اولین دور مذاکرات غیر مستقیم هیاتهای ایرانی و 
آمریکایی برای احیای برجام، کشتی ایرانی ساویز در دریای سرخ مورد حمله قرار 
گرفت. این حمله چشمها را به سمت مخالف بزرگ برجام برگرداند. به نظر میرسد 
جلسات وین اسرائیل را بیش از هر زمانی نگران کرده است.  نیویورکتایمز به نقل از 
مقام آمریکایی نوشته است: »اسرائیل، آمریکا را از حمله به کشتی ساویز مطلع کرده 
است.« تا به الان نقش اسرائیل در این انفجار بسیار پررنگ دیده میشود، اما نکته قابل 
توجه همزمانی این حمله با مذاکرات وین است.  بنیامین نتانیاهو، نخست وزیر اسرائیل 
فردای مذاکرات اولیه وین واکنش تندی به مذاکرات برجامی نشان داد. در حقیقت 
اسرائیل بر روی نوک پیکان مخالفین اصلی احیای قرارداد برجام قرار دارد و در این بین 

تمام سعی خود را برای بر هم زدن مذاکرات وین و ایجاد تنش خواهد کرد.
نگران شدن اسرائیل، اظهارات مقامات حاضر در وین و آزادسازی کشتی کره شمالی 
همه به یک نقطه میرسند که به احتمال زیاد گره کور برجام در حال باز شدن است و 

دو طرف ایرانی و آمریکایی سعی دارند به هر نحوی برجام به کما رفته را احیا کنند.
 روزنامه نگار

مدیر کل بیمه سلامت استان قم  خبرداد: 

تمام خدمات درمانی بیمه سلامت 
الکترونیکی می شود

 مدیرکل بیمه سلامت استان قم گفت : از ابتدای اردیبهشت ماه  دریافت تمامی 
خدمات تشخیصی درمانی بیمه شدگان صندوق بیمه سلامت همگانی بصورت 
خبر  این  اعلام  با  قمی  فخاریان  محمدرضا  دکتر  شود.  می  انجام  الکترونیکی  
اظهارداشت :در راستای اجرای بند"ج" و "ز" تبصره 17 قانون بودجه سال 1400 و 
بر اساس بخشنامه صادره از سوی ستاد مرکزی سازمان بیمه سلامت ایران و همچنین 
پیرو فراهم شدن زیرساختهای لازم در مطبها و کلیه مراکز تشخیصی و درمانی طرف 
قرارداد در جهت کاهش کاربرد دفترچه کاغذی و حذف تدریجی آن ، از اول اردیبهشت 
ماه سال جاری بیمه شدگان صندوق بیمه سلامت همگانی تمامی خدمات را به 
صورت الکترونیکی دریافت خواهند نمود.  وی افزود :با این اقدام بیمه شدگان محترم 
دیگر نیازی به ارائه دفترچه درمانی به و موسسات تشخیصی درمانی و بیمارستانها 
نخواهند داشت و تنها با ارائه کارت ملی یا شماره ملی خود مورد ویزیت و دریافت 
خدمات قرار خواهند گرفت.  مدیرکل بیمه سلامت استان قم تصریح کرد :با عنایت به 
پیک چهارم شیوع بیماری کرونا و با اجرای کامل این برنامه ،تبادل کاغذ کاهش یافته 
و افراد نیز با مراجعه به داروخانه با ارائه کد ملی و کد رهگیری داروهای نسخه تجویزی 
خود را دریافت خواهند کرد .  فخاریان قمی  خاطرنشان کرد :شایان ذکر است که 
فرایند الکترونیکی سازی خدمات در دیگر صندوقهای این اداره کل به تدریج انجام 
خواهد شد و در گام بعدی نسخه نویسی و نسخه پیچی در صندوق بیمه روستائیان 
و سایر صندوقها  بصورت الکترونیکی صورت می یپذیرد .  وی ادامه ادامه داد:اداره 
کل بیمه سلامت استان قم حدود 300 هزار نفر بیمه شده تحت پوشش دارد که تحت 
پوشش پنج صندوق این سازمان )صندوق کارکنان دولت - صندوق روستاییان و عشایر 
و ساکنین شهرهای زیر 20 هزار نفر - صندوق سایر اقشار -صندوق بیمه سلامت 
همگانی  -صندوق بیمه سلامت ایرانیان ( می باشند.  مدیرکل بیمه سلامت استان قم 
درپایان گفت :آمار جمعیت بیمه شدگان صندوق بیمه سلامت همگانی در استان نیز 

حدود 83 هزارنفرمیباشد .
 

سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی اعلام کرد:

آغاز ثبت سفارش اینترنتی کتاب های درسی 
اینترنتی  سفارش  ثبت  آموزشی  برنامه ریزی  و  پژوهش  سازمان  اعلام  براساس 

کتاب های درسی برای برخی از پایه های تحصیلی از امروز آغاز می شود.
با اعلام سازمان پژوهش و برنامه ریزی آموزشی به عنوان متولی تامین کتاب و 
محتوای آموزشی برای دانش آموزان زمان ثبت سفارش کتاب های درسی برای برخی 
از پایه های تحصیلی از روز ) بیست و دوم فروردین( آغاز شد و دانش آموزان با مراجعه 
به سایت irtextbook.ir یا irtextbook.com امکان ثبت درخواست خود را دارند. البته 
مدارس هم می توانند هرچه سریعتر از طریق سامانه سناد و با ورود به سامانه فروش 
و توزیع مواد آموزشی، نسبت به ثبت سفارش گروهی کتاب های درسی دانش آموزان 
اقدام کنند و تحویل کتاب درسی از اداره آموزش و پرورش منطقه به مدرسه، براساس 

سفارش های )فردی یا گروهی( پرداخت شده در سامانه انجام خواهد شد.

اخبار

پرستو بهرامی راد*

 

رییس جمهوری با تاکید بر اینکه حمایت از بازار 
سرمایه به معنای هدایت دستوری نیست، گفت: 
در شرایط جنگ اقتصادی باید همه با حساسیت و 
مراقبت در زمینه مسائل اقتصادی اظهارنظر کنند 
با  را  اقتصادی  اظهارنظر  نباید  سیاسی  فعالان  و 

اظهارنظر سیاسی یکسان بپندارند. 
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، 
در  روحانی  حسن  والمسلمین  حجت الاسلام 
هماهنگی  ستاد  جلسه  شانزدهمین  و  دویست 
اقتصادی دولت پس از گزارش رییس سازمان برنامه 
و بودجه از پیشرفت و تکمیل پروژه های زیربنایی و 
خدمات عمومی کشور، با تاکید بر عزم و التزام دولت 
به اتمام پروژه ها گفت: از مهمترین تصمیمات در 
دولت های یازدهم و دوازدهم اتمام پروژه ها در موعد 
مقرر بوده و بر این اساس تمام دستگاه ها و نهادهای 
کشور  پروژه های  کرده اند  تلاش  همواره  دولتی 
براساس زمان بندی ها و برنامه ریزی ها به نتیجه و 

اتمام برسد.

رییس جمهوری با اشاره به اثرات منفی طولانی 
شدن دوره ساخت پروژه های ناتمام در روند توسعه 
کشور، اظهار کرد: دولت تدبیر و امید تلاش دارد به 
پدیده پروژه های ناتمام که خود متأسفانه میراث دار 
مشکلات  با  را  آینده  دولت  و  دهد  پایان  بوده  آن 
ناشی از آن مواجه نکند، از این منظر همانطور که 
بارها در جلسات گوناگون تأکید و تصریح شده همه 
دستگاه ها موظفند پروژه های در دست اجرا را در 

زمان مقرر تمام و بهره برداری کنند.
رییس دولت دوازدهم با بیان اینکه شعار جهش 
تولید در سال گذشته نیز با اهتمام بر اتمام پروژه ها 
در موعد مقرر و مطابق برنامه ریزی ها تحقق یافت، 
افزود: در چارچوب تأکید و توصیه های مقام معظم 
رهبری همه دستگاه ها باید به وظایف خود در این 
زمینه عمل کنند و این دولت تا آخرین روز فعالیت و 
مسئولیت خود این موضوع را سرلوحه کار خود قرار 
داده و هیچ دستگاهی نباید در زمینه تکمیل و اتمام 

پروژه ها تعلل یا اهمال کند.

نباید اظهارنظر اقتصادی را با اظهارنظر 
سیاسی یکسان پنداشت 

تحلیلی  گزارش  همچنین  جلسه  این  در 
بهبود  راهکارهای  و  ارائه  سرمایه  بازار  نوسانات 
شرایط این بازار مورد بررسی قرار گرفت که رییس 
جمهوری پس از ارائه این گزارش، با بیان اینکه 
سیاست مستمر دولت حمایت از بازار سرمایه بوده 
است، گفت: در سال جاری که سال پشتیبانی و 
مانع زدایی از تولید نامگذاری شده است، سعی 
را  بازار سرمایه  تا موانع رشد  این است  بر  دولت 
مرتفع کند و تلاش خواهد کرد همراه با آموزش ها 
و ایجاد تمهیدات لازم، مردم را برای ورود به بازار 

سرمایه تشویق کند.
راستای  در  دولت  اینکه  بیان  با  روحانی 
اساسی  قانون   44 اصل  اجرای  و  چابک سازی 
مولد  اشتغال  سوی  به  نقدینگی  هدایت  ویژه  به 
و  اقتصاد  کردن  محور  مردم   برای  مجموع  در  و 
حمایت  سرمایه  بازار  از  اقتصادی،  شفاف سازی 
می کند و سهام بنگاه ها و مؤسسات دولتی را عرضه 
کرده و ادامه خواهد داد، اظهار داشت: حمایت 
از بازار سرمایه به معنی هدایت دستوری نیست و 
دولت به وظیفه ساختارسازی و نظارت خود عمل 

می کند.
رییس جمهوری با تأکید بر اینکه در شرایط جنگ 
اقتصادی باید همه با حساسیت و مراقبت در زمینه 
فعالان  کنند، گفت:  اظهارنظر  اقتصادی  مسائل 
با اظهارنظر  را  اقتصادی  نباید اظهارنظر  سیاسی 

سیاسی یکسان بپندارند.
و  نهادها  فعالیت  ایجاد  کرد:  تصریح  روحانی 
ابزارهای مالی در بازار سرمایه و نقش آفرینی کامل و 
اثربخش آنها مقوله ای است که با آگاهی و ارزیابی، 
تنظیم و اجرای مؤثر و کامل قوانین و مقررات اجرایی 
و نظارتی و همچنین ایجاد ساز و کارهای یک بازار 

کارا می تواند مفید باشد.

 وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: وضعیت نقشه های کرونا در کشور 
نشان می دهد که به سمت قرمزتر شدن کشور و به سمت رنگ سیاه پیش می رویم. 
به گزارش خبرنگار ایرنا، سعید نمکی، روز یکشنبه افزود: قبل از عید گفتم تاب 
آوری مردم مهم است اما تاب آوری کادر بهداشت و درمان کشور که یک روز خوش 
در 14 ماه گذشته نداشته اند بسیار مهمتر است یکی از دلایل بی توجهی ها این بود 
که مثل کودکی که لباس خود را گلی می کند می گوید ماشین لباسشویی مادرم 
هست. شاید فکر می کردند کادر درمان که بی صدا چند موج اپیدمی را با تمام 
مضایق مادی و تحریم ها اداره کردند و نفس شان هم در نیامد. عده ای گفتند اگر 
خیز چهارمی باشد باز هم اینها مدیریت می کنند اما متوجه نبودند که خیز چهارم 

بسیار شدیدتر است.
وی گفت: اسفند، کشور سرشار از نقاط آبی و زرد بود اما امروز نقاط قرمز فراوان و 
نقاط آبی بسیار نایاب داریم. برآورد ما این است که هفته جاری و آتی نقشه کرونا به 
مراتب قرمزتر و سیاه می شود. امروز با کمال تاسف حدود 258 مرگ را تجربه کردیم 
خیلی برای من سخت و سهمگین بود که در مدت کمتر از سه هفته تعداد مرگ ها 

پنج برابر شود.
وزیر بهداشت افزود: امروز دچار گرفتاری جدید هستیم و وارد موج سهمگین تر از 
قبل شده ایم، مجبوریم با رویکرد جدید مسائل را حل کنیم. قرار نیست به علت عدم 
همراهی عده ای، مردم را تنها بگذاریم بنده به عنوان متولی نظام سلامت مکلف 
هستم مشکلات مردم را حل و فصل کنم و آرامش را به هموطنان بدهم. بنابراین در 
اوج این خیز جدید نیز با تمام توان و قدرت و همه امکانات در خدمت مردم هستیم.

نمکی گفت: تلخ کامی شیوع کووید19 ذائقه همه را تلخ کرده است. قبل از پایان 
سال به مردم اعلام کردم و به مسئولان گفتم، پیش بینی ها این است که به سمت 
وضعیت خطرناکی می رویم. به زبان های مختلف این مساله را بیان کردیم گاهی با 

تمنا و الماس و گاهی با هشدار.
وی افزود: گفتیم مردم سفر نروید و گرفتاری جدید ایجاد نکنید. با تلاش همکاران 
توانستیم موج سوم کووید19را در کشور مهار کنیم با اینکه مدتی بیش از یک 
ماه ویروس جهش یافته در استان خوزستان ما را گرفتار کرده بود اما با لطف خدا 
توانستیم مرگ ها را در حدود 50 تا 60 نفر نگه داریم اما گفته بودم اگر دقت نکنیم 

فروردین و بهار خیلی سختی را خواهیم داشت.
وزیر بهداشت گفت: این خصوصیت نگاه کارشناسی است و اگر دقت نداشته 
باشیم، آسیب می بینیم. احترام به نگاه کارشناسی از واجبات زندگی درست است. 
این وضعیت را پیش بینی می کردیم و برآورد ما این بود که با اجرای برنامه تشخیص 
و بیماریابی طرح شهید سلیمانی از 25 اسفند تا 18 فروردین و خانه به خانه دنبال 

موارد مبتلا بگردیم از شعله ور شدن آتش ویروس بکاهیم.
نمکی گفت: گفتیم اگر این اقدامات انجام شود، می توانیم مطمئن باشییم بهار 
آرام تری خواهیم داشت اما اگر جمعیت ساکن نداشته باشیم و جمعیت جا به جا 
شونده و سیال داشته باشیم. بیماری از نقاط گرفتار به نقاط کمتر گرفتار منتقل می 

شود و انتشار جهش یافته بهاری بسیار سخت و شاید تابستان سخت را رقم می زند.
وی گفت: به هر حال به دلایل مختلف عرایض و هشدارهای ما مورد توجه قرار 
نگرفت. اکنون کالبدشکافی این بی توجهی ها، مشکلی را از کشور حل نمی کند و 
دردی را درمان نمی کند. منحنی کرونا در کل کشور نشان می دهد که موارد ابتلا، 
بستری ها و متاسفانه فوتی ها رو به فزونی است و وضعیت بسیار سختی در پیش 

است و باید اقدام کنیم.
وزیر بهداشت گفت: در مورد بیماران سرپایی با خط شتابنده عمومی موجه هستیم 
و این حاصل همان صف های خرید مرغ، سفرها و جا به جایی های ایام تعطیلات 
است. اکنون برآورد این است که هفته آینده باید منتظر خیز سنگین تر موارد بستری 

در کشور باشیم.
نمکی افزود: تصویر نقشه استانها نشان می دهد، هنوز جا دارد که شیب ابتلا و 
بستری تندتر شود. همه استانها در یک خیز شتابنده بی وقفه جلو می روند برای 
همکاران من که 14 ماه مستمر شبانه روز تلاش کردند و خیزهای مختلف را مهار 

کردند بسیار روزهای سختی است.
وی ادامه داد: در کشور به فاصله پنج روز 47 شهر قرمز به 257 شهر رسیده، این 
نشان از این است که به سمت شرایط بدتر می رویم. رعایت پروتکل ها به 58 درصد 
رسیده و همه این مسائل با افزایش موارد بستری و مرگ و میر ارتباط مستقیم دارد. 
منحنی ها نشان می دهد هر چقدر اجرای پروتکل ها کمتر شود میزان بستری و 

مرگ و میر و ابتلا بالاتر می رود.
با هر پروتکل شکنی به صورت جدی برخورد شود

نمکی گفت: چند توصیه مهم دارم اول تقاضا می کنم همه روسای دانشگاههای 
علوم پزشکی، استانداران و کسانی که دست اندار کاران اعمال پروتکل ها هستند 
اجرای پروتکل ها را جدی بگیرند و با هر پروتکل شکنی به صورت جدی برخورد 
رعایت  در  خواهم  می  مردم  از  افزود:  وی  شود.  تر  سخت  کار  نگذارند  کنند. 
دستورالعمل ها بیشتر همکاری کند. مراکز بهداشتی 16 ساعته و 24 ساعته فعال 
شده اند مردم اگر علایمی دارند به این مراکز مراجعه کنند. هر عطسه و سرفه ای 

دلیل ابتلا به کووید19 بگذارند، مگر اینکه خلاف آن ثابت شود.
وزیر بهداشت گفت: همکاران دانشگاههای علوم پزشکی آمادگی دارند که تخت 
های بستری بیشتری را آماده کنند، همان طور که در موج های قبلی این کار را 
کردند گرچه ارتفاع همه گیری کمتر بود. این بار هم نمی گذاریم بیماری بدون تخت 
بیمارستانی بماند. رئیس جمهوری هم دستور داده است که ارگانهای دیگر به وزارت 
بهداشت کمک کند تا تعدادی از تخت های بیمارستانی جدید آماده شود و مردم از 

این امکانات جدید استفاده کنند.
نمکی افزود: امیدواریم این ایام هم با همکاری همه مردم و مسئولان و بخش 
خصوصی سپری شود. از همه تقاضای کمک داریم ما را تنها نگدارید تا این مرحله 
را به خوبی سپری کنیم. از اهل دل هم می خواهیم ما را برای عبور سرافرازنه از این 

مرحله دعا کنند.

وزیر بهداشت: 

نقشه کرونا در کشور قرمزتر و سیاه می شود

روحانی در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت: 

حمایت از بازار سرمایه به معنی هدایت دستوری نیست

هرچند  گفت:  جمهوری  رییس  حقوقی  معاون 
با FATF در  درباره تایید یا عدم تایید لوایح مرتبط 
مجمع تشخیص مصلحت نظام نمی توان نظر قاطعانه 
داد، اما با توجه به کارشناسانه تر شدن فضای بررسی 
لوایح، وجود  این  تایید  برای  امیدواری  این   ،FATF

دارد. 
»لعیا جنیدی« در گفت وگویی اظهارداشت: تایید 
یا عدم تایید این لوایح واقعا قابل پیش بینی نیست 
با  مقایسه  در  اما فضا  داد  نظر  قاطعانه  نمی توان  و 
فضای تند اولیه تعدیل شده و بیشتر به فضای بحث 
و  دولت  نمایندگان  است.  شده  تبدیل  کارشناسی 
اعضای مجمع در این نشست ها دلایل و نظرات خود را 
بیان می کنند و هرچه نظرات کارشناسانه تر می شود، 

امیدواری بیشتر می شود.
معاون حقوقی رییس جمهوری گفت: دولت لوایح 
مرتبط با FATF را تقریبا از اواخر دولت یازدهم و اوایل 
دولت دوازدهم به مجلس ارسال کرده بود.البته این 
لوایح از حدود 12 سال پیش همواره در دستور قرار 
داشته است و نظراتی از همه قوای سه گانه گرفته 

شده بود و این سوابق موجود است.
وی با اشاره به فرایند بررسی این لوایح در مجلس 
شورای اسلامی افزود: مجلس شورای اسلامی این 
لوایح را تصویب کرد و در ادامه ایراداتی توسط شورای 
نگهبان مطرح شد. البته ایرادات شورای نگهبان در 

مورد پالرمو، کاملا رفع شد و ایرادات هیات نظارت 
ایرادات شورای  از  برخی   CFT ماند. در مورد باقی 
نگهبان را مجلس دهم از نظر خودش اصلاح کرد و در 
نهایت این دو لایحه به عنوان امر اختلافی به مجمع 

تشخیص مصلحت نظام ارجاع شد.
جنیدی با اشاره عدم تعیین تکلیف این لوایح در 
مجمع در مدت یک سال اظهار کرد: بیشترین دغدغه 
اعضای مجمع مسئله تحریم ها بود و این نگرانی وجود 
داشت که با الحاق به این معاهدات ممکن است که 
برخی از اطلاعات مربوط به اقدامات ما برای کاهش 
آثار تحریم افشا شود و همین امر مانع از تصمیم گیری 

درباره این معاهدات بود.
معاون حقوقی رییس جمهوری با بیان اینکه این 
و  تجاری  فعالیت های  در  ما  توفیق  مبنای  لوایح 
اقتصادی است، یادآورشد: تعیین تکلیف این لوایح 
صادرات ما را تسهیل کرده و عواید ناشی از صادرات 
افزایش  وجوه،  انتقال  هزینه  کاهش  دلیل  به  را  ما 
می دهد، در واقع این لوایح برای تحقق جهش تولید، 
پشتیبانی از تولید و مانع زدایی ها که شعارهای سال 

گذشته و امسال ما هستند، ضرورت دارد.
وی یادآورشد: به همین دلیل و با توجه به الزاماتی که 
ذکر شد،  قرار شد تا کارشناسان دولت در نشست های 
نظرات  ارائه  با  و  یابند  حضور   FATF لوایح  بررسی 

کارشناسی روی این موضوع بحث و بررسی کنند.

کلمه رجل در فرهنگ سیاسی به معنی 
شخصیت سیاسی است

دو  بررسی  نظام  مصلحت  تشخیص  مجمع 
لایحه پیوستن ایران به کنوانسیون مبارزه با جرایم 
سازمان یافته فراملی موسوم به »کنوانسیون پالرمو« و 
لایحه الحاق ایران به کنوانسیون مقابله با تامین مالی 
و  دولت  به درخواست   ،)CFT( به  موسوم  تروریسم 
تایید رهبر معظم انقلاب مجددا در دستور کار خود 
قرار داده است. دبیر مجمع تشخیص مصلحت نظام 
اسفند ماه سال گذشته در نشست خبری از بررسی 
مجمع  این  ماه  فروردین  جلسه های   در  لوایح  این 

خبرداده بود.
این  به  پاسخ  در  رییس جمهوری  حقوقی  معاون 
پرسش ایرنا که آیا در تعریف رجل سیاسی، از حیث 
حقوقی "رجل" فقط به مرد اشاره دارد، گفت: من 
اعتقادی ندارم که رجل سیاسی معطوف به مرد است. 
کلمه رجل در فرهنگ سیاسی به معنی "شخصیت 
است" و منطق ساده اقتضا می کند که در فعالیت 
حرفه ای سیاسی مثل انتخابات ریاست جمهوری این 

کلمه حمل بر همین معنی شود.
وقت  هیچ  نگهبان  شورای  کرد:  تصریح  جنیدی 
اینطور نگفته که معنای لغوی رجل، مرد است؛ علاوه 
بر این اساسا کلمات در حوزه حقوق در معنای لغوی 

صرف مورد توجه قرار نمی گیرند.

معاون حقوقی رییس جمهوری: به تصویب لوایح امیدواریم

فضای بررسی لوایح FATF کارشناسانه تر شده است
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سلامت 

یک رژیم غذایی کتوژنیک مصرف همه کربوهیدرات ها، از جمله میوه ها، 
سبزیجات، غلات کامل، لوبیاها، نخودها، و عدس ها را محدود می کند که 

همگی از منابع مهم فیبر محسوب می شوند.
دانشمندان و متخصصان تغذیه اکنون با بسیاری از فواید حفظ و تقویت 
از  از بزرگترین مزایای پشتیبانی  سلامت روده بزرگ آشنا هستند. یکی 
سلامت روده بهره مندی از باکتری های مفید و سلول های ایمنی است 
که به مبارزه با مهاجمان خارجی مانند باکتری ها، ویروس ها و قارچ ها 

کمک می کند.
بسیاری از رژیم های غذایی محبوب که ممکن است امتحان کرده باشید 
یا در حال حاضر آن را دنبال می کنید می توانند برای سلامت شما، به ویژه 
سلامت روده بزرگ مضر باشند. پیش از آغاز یک رژیم غذایی جدید بهتر 

است ابتدا با پزشک یا یک متخصص تغذیه مشورت کنید.
رژیم غذایی کتو

یک رژیم غذایی کتوژنیک مصرف کربوهیدرات ها، از جمله میوه ها، 
سبزیجات، غلات کامل، لوبیاها، نخودها، و عدس ها را محدود می کند که 
همگی از منابع مهم فیبر محسوب می شوند. باکتری های مفید در روده 

بزرگ برای بقا و تکثیر خود به فیبر نیاز دارند. به گفته لورن هریس پینکس، 
متخصص تغذیه، زمانی که به میزان کافی فیبر مصرف نمی کنیم، سلامت 
روده بزرگ خود را در معرض خطر قرار می دهیم که می تواند التهاب و خطر 

بیماری قلبی، دیابت و برخی انواع سرطان را افزایش دهد.
اگر احساس می کنید که باید از یک سبک زندگی کم کربوهیدرات پیروی 
کنید، هریس پینکس توصیه می کند که کربوهیدرات های اختصاصی 
خود را عاقلانه انتخاب کرده تا شامل دریافت فیبر کافی از سبزیجات، میوه 

ها، مغزدانه ها، لوبیاها، و برخی انواع غلات کامل باشد.
رژیم غذایی استاد پاکسازی

رژیم  نام  به  که   )The Master Cleanse( پاکسازی  استاد  رژیم غذایی 
غذایی لیموناد نیز شناخته می شود، توسط برخی از سلبریتی ها برای 
کاهش وزن سریع تبلیغ می شود. این رژیم غذایی شامل ترکیبی از آب 
طعم دار شده با لیمو، نوشیدنی های آب نمک، یک چای ملین، و مصرف 
غذایی کم کالری طی یک دوره حداقل یک هفته ای می شود. به گفته 

دکتر جوآن سالج بلیک، هیچ چیز جادویی در این زمینه وجود ندارد.
اگر میزان کالری مصرفی خود به این اندازه کاهش دهید و همراه آن 

یک ملین مصرف کنید، وزن شما کاهش می یابد، اما آیا میزان چربی 
بدن شما کاهش می یابد یا فقط کاهش وزن آبی بدن خود را تجربه می 
کنید؟ احتمالا خود شما پاسخ را می دانید. همچنین، دکتر سالج بلیک 
به پژوهشی جدید اشاره داشته است که نشان می دهد گرسنه نگه داشتن 
بدن و میکروبیوم روده و مصرف ناکافی غذاهای سالم مانند خوراکی های 
سرشار از فیبر از جمله میوه ها، سبزیجات و غلات کامل ممکن است 
مدیریت وزن را هرچه بیشتر چالش برانگیز کند. به جای دنبال کردن یک 
رژیم غذایی مانند استاد پاکسازی، بهتر است یک رژیم غذایی سرشار 
از فیبر را دنبال کرده و کالری مصرفی را کنترل کنید تا وزن خود را بهتر 

مدیریت کنید.
)FODMAP( رژیم غذایی کم فودمپ

پژوهش ها نشان می دهد که یک رژیم غذایی کم فودمپ می تواند در 
کنترل علائم افراد مبتلا به سندرم روده تحریک پذیر بسیار موثر باشد. 
فودمپ ها کربوهیدرات هایی هستند که توسط باکتری های روده تخمیر 
می شوند که برای افرادی سالم شرایط خوبی است، اما برای افراد مبتلا 
به سندرم روده تحریک پذیر می تواند موجب ناراحتی در دستگاه گوارش 
شده و به گاز، نفخ، اسهال یا یبوست منجر شود. از آنجایی که یک رژیم 
غذایی کم فودمپ حاوی فیبر و غذاهای سرشار از مواد مغذی کم است، 

یک رژیم غذایی پایدار محسوب نمی شود.
به گفته دکتر هریس پینکس، نکته مهم این است که رژیم غذایی کم 
فودمپ را طی یک دوره کوتاه مدت زیر نظر و هدایت یک متخصص تغذیه 
دنبال کرده تا مشخص شود کدام مواد غذایی موجب بروز علائم می شوند 
و مواد غذایی دیگر تا حد امکان به رژیم غذایی باز گردانده شوند تا در بلند 

مدت به بهبود سلامت روده بزرگ کمک شود.
رژیم غذایی پالئو

رژیم غذایی پالئو بر این اصل استوار است که همانند اجداد خود در 
 10 حدود  در  مدرن  کشاورزی  از  پیش  ای  دوره  سنگی،  پارینه  دوران 
هزار سال پیش، غذا بخوریم. این رژیم غذایی مصرف میزان زیاد میوه 
ها و سبزیجات، گوشت های بدون چربی، و غذاهای دریایی و میزان کم 
غذاهای فرآوری شده از جمله غلات و لبنیات را توصیه می کند زیرا فرض 

بر این است که این خوراکی ها در آن دوران مصرف نمی شدند.
طی مطالعه ای در سال 2019 داده ها برای تعیین واکنش میکروبیوم 
روده به رژیم غذایی پالئو مورد بررسی قرار گرفت. داده ها از شهروندان 
ایتالیایی که رژیم غذایی پالئو را دنبال می کردند جمع آوری شده بود و با 
داده های افرادی که رژیم غذایی مدیترانه ای را دنبال می کردند، مقایسه 
شد. پس از بررسی میکروبیوم روده افرادی که رژیم غذایی پالئو را دنبال 
می کردند، پژوهشگران نتیجه گیری کردند که مصرف میزان زیاد میوه ها 
و سبزیجات در این رژیم غذایی )حتی اگر از غلات، لوبیاها، نخودها، و 
عدس ها پرهیز شود( و مصرف حداقلی غذاهای فرآوری شده می تواند 
به بازسازی میکروبیوم روده کمک کند، اما هشداری نیز داده شد که این 
نوع رژیم غذایی نباید در بلند مدت مصرف شود زیرا این که آیا می تواند اثر 

منفی بر روده بزرگ داشته باشد یا خیر نامشخص است.

در برابر خوابیدن مقاومت می کنید؟رژیم های غذایی محبوب که می توانند به روده بزرگ آسیب بزنند

بی خوابی مشکل رایجی است و دلایل مختلفی برای آن وجود دارد. اما یکی از 
متفاوت ترین آن ها حس »انتقام« است.

آیا با وجود اینکه می دانید فردا باید صبح زود بیدار شوید، سرکار بروید یا به 
کارهای مهم خود رسیدگی کنید، باز هم بیدار می مانید؟ بسیاری از افراد با وجود 
اینکه می دانند باید زود بخوابند اما باز هم بیدار می مانند و انقدر سر خودشان را با 
کارهای مختلف از بازی با گوشی گرفته تا انجام کارهای غیر ضروری گرم می کنند 
که کار از کار می گذرد و به روال همیشگی خود باز هم دیر به رخت خواب می روند.  

چرا با وجود خواب آلودگی به خواب نمی رویم؟
در حقیقت این افراد با مانع تراشی خوابیدن را به تأخیر می اندازند. ایدۀ به تعویق 
انداختن خواب در مطالعه ای در سال 2014 در هلند مطرح شد که تعریفش این 
است: »نخوابیدن در زمان مقرر به طوری که هیچ دلیل بیرونی مشخصی برای 
این کار وجود نداشته باشد.« مفهوم »انتقام گرفتن« در سال 2020 به این عنوان 
اضافه شد. در واقع به تعویق انداختن خواب در افرادی که حس می کنند بر زمان 
خود کنترل ندارند و به دنبال راهی برای پیدا کردن اوقات فراغت شخصی هستند 
اتفاق می افتد. این افراد انگار در حال انتقام گرفتن از اوقات کار هستند و برای به 
دست آوردن اوقات فراغت بیشتر بیدار می مانند. این افراد به هر ترتیبی که هست 
تلاش می کنند بیدار بمانند و در این میان انگار می خواهند از زندگی انتقام بگیرند.
عوامل شخصیتی نیز در این عمل دخیل هستند. بین میزان تأخیر در زندگی 
روزمره و تعویق خواب رابطه وجود دارد. ویژگی هایی مانند تکانشگری، حواس 
پرتی، و فقدان خودتنظیمی با تعویق خواب رابطه دارند. افرادی که دارای این 
ویژگی ها هستند در زمان قبل از خواب شروع به پردازش احساساتی می کنند 
که در طول روز سرکوب کرده اند. احساساتی از قبیل ناامیدی، ترس، عصبانیت 
و اضطراب که در طول روز خاموش بوده اند در هنگام شب باز می گردند. برخی 
تحقیقات نشان می دهند هرچه افراد بتوانند خودشان و زمانشنان را بیشتر تنظیم 
کنند این امکان دارد که بتوانند بر خواب خودشان نیز کنترل بیشتری داشته 

باشند.
تمرین کنید و زمانبندی داشته باشید

اخیراً تکنیکی مطرح شده است به نام »ساعتِ خاموشی« که به بیماران مبتلا 
به اختلال خواب کمک کرده است. این تکنیک ها برای یک ساعت قبل از خواب 
برنامه ریزی می کند و به این معنی است که شما باید یک ساعت پیش از ساعتی 
که می خواهید به  خواب بروید، در حقیقت آماده خواب شوید. این تمرین ها آماده 
سرعت پردازش ذهنی را کاهش می دهند و به شما کمک می کنند در هنگام 

خواب از فناوری فاصله بگیرید. این تکنیک از سه بخش تشکیل شده است:
20 دقیقه اول به کارهایی اختصاص بدهید که واقعا ضروری است و باید انجام 

شود.
20 دقیقه دوم برای بهداشت اختصاص داده شده است. )مانند حمام رفتن یا 

مسواک زدن(
20  دقیقه آخر برای آرامش است. )مانند مراقبه، سکوت، بستن چشم ها یا 

نوشتن یادداشت های روزانه و کوتاه(
با استفاده از این روش، شما فقط به رفتارهای خاص خودتنظیمی نمی پردازید 
بلکه افکار و احساسات خود را در نظر دارید. یک زمان سنج تنظیم کنید و برای 
هرکاری زمانبندی در نظر بگیرید. برای مسواک زدن، زمان حمام رفتن زمان و 
کارهای آخر شب خود از زمان سنج استفاده کنید، سعی کنید قرار خود را حفظ 
کنید و در زمان تعیین شده کارتان را انجام دهید. سعی کنید حساسیت هایتان 
برای خوابیدن را بشناسید؛ از حساسیت به نور گرفته تا سکوت محیط. فراموش 
نکنید که به تعویق انداختن خواب می تواند نوعی انتقام گیری از خود و زندگی باشد 
برای همین با علم به این احساسات سرکوب شده سعی کنید روند و ضرباهنگ 
رفتارهای قبل از خوابتان را به دست بگیرید. مطابق یک برنامه مشخص قبل از 
خواب رفتار کنید. اگر برنامۀ مشخصی نداشته باشید همواره دچار یک اضطراب 
و احساس دوگانه خواهید بود. وقتی دیر می خوابید دچار عذاب خواهید شد و 
صبح هم که سرحال نیستید خودتان را به خاطر دیر خوابیدن ملامت خواهید 
کرد اما این احساس ملامت لزوماً به شما کمک نمی کند. شما باید ضرباهنگ 
زمان قبل خوابتان را تنظیم کنید تا بتوانید از شر احساسات منفی خلاص شوید. 
وقتی احساس کنترل بر زمان خود را ندارید بیشتر خودتان را سرزنش می کنید و 
این فرایند مانند یک چرخه تکرار خواهد شد. راهی وجود ندارد، شما باید تلاش 
کنید حداقل به زمان قبل خوابتان کنترل بیشتری اعمال کنید و از این طریق به 

خودتنظیمی برسید.

چای سبز به درمان کرونا کمک می کند؟ 
چقدر بخوریم

تحقیقات جدیدی که دانشمندان انجام داده اند ادعا می کند که ماده ای در 
چای سبز وجود دارد که می تواند با جلوگیری از اتصال ویروس کرونا به سلول های 

انسانی، از ابتلا به بیماری کووید 19 و انواع جهش یافته ویروس، جلوگیری کند.
در همین رابطه یک فوق تخصص جراحی ریه و قفسه سینه در گفت وگو با ایسنا 
به اثرات آنتی اکسیدانی و ضدالتهابی چای سبز اشاره کرد و گفت: نوشیدن این 
چای در بهبود بیماری های قلبی موثر است و همچنین در درمان بیماری های 
خود ایمنی نظیر بیماری روماتیسم نیز مصرف می شود، همچنین ممکن است در 
جلوگیری از رشد سلول های سرطانی به ویژه سلول های سرطانی دستگاه گوارش 
انسان تاثیرگذار باشد. دکتر سیدمهدی فرساد مصرف چای سبز را عاملی برای 
کاهش فشار خون بالا دانست و افزود: در طب سنتی نیز به نوشیدن چای سبز 

برای درمان انواع بیماری ها توصیه شده و نتایج خوبی نیز در پی داشته است.
وی به تحقیقات جدیدی که دانشمندان بر روی چای سبز انجام داده اند اشاره 
کرد و گفت: در این تحقیق مشخص شده است که چای سبز می تواند از رشد 
و تکثیر ویروس کرونا جلوگیری کند. البته این مطالعه و تحقیق صورت گرفته 
آزمایشگاهی بوده و در این پروسه، سلول های بدن انسان به موادی که از چای 
سبز استخراج شده اند آغشته شده و در مجاورت ویروس های کرونا حتی نوع 
جهش یافته کروناویروس قرار گرفته است. دکتر فرساد ادامه داد: در این فرآیند 
تحقیقاتی مشخص شده است ماده ای به نام " EGCG "موجود در چای سبز 
می تواند از اتصال ویروس کرونا به سلول های بدن و گیرنده ویروس جلوگیری کند. 
بنابراین ویروس نمی تواند وارد بدن شده و تکثیر شود و تا حد زیادی می تواند در 
جلوگیری از ابتلا به ویروس کرونا تاثیرگذار باشد. وی با تاکید بر اینکه براساس این 
تحقیق، مصرف چای سبز در پیشگیری و درمان ویروس کرونا موثر است، افزود: 
این تحقیق در مرحله آزمایشگاهی است و هنوز بطور کامل بر روی بدن انسان 
آزمایش نشده است. او تصریح کرد: در یک کار تحقیقاتی و مطالعاتی دیگر که در 
کشور اوکراین انجام شده، مشخص شده است که افرادی که چای سبز مصرف 
می کردند، نسبت به افرادی که چای سبز مصرف نمی کردند کمتر دچاربیماری 
کروناویروس شدند و آمار مرگ و میر در بین آنها کمتر بوده است. این فوق تخصص 
جراحی ریه و قفسه سینه در ادامه تصریح کرد: باید دید در سایه مطالعات بالینی 
بیشتر بر روی مصرف چای سبز به چه میزان نوشیدن این چای می تواند سد راه 
ورود ویروس به بدن انسان شود. او تاکید کرد: به مردم توصیه می شود تا زمان 
انتشار نتایج تحقیقات کامل بالینی، در مصرف چای سبز زیاده روی نکنند چرا 
که مصرف زیاد آن می تواند آسیب های کبدی به همراه داشته باشد. بهتر است 
حداکثر روزانه دو تا سه فنجان چای سبز مصرف شود تا اثرات ضدالتهابی و موثر در 

بهبود فشار خون و بیماری های قلبی دیده شود.

سلامت نیوز:طبق مطالعات علمی )که به سفارش یکی از بزرگ ترین کارخانه  
های بستنی اروپا انجام گرفته بود(، بستنی اثر نشاط بخشی مستقیم بر اعصاب 
مرکزی دارد و همان بخشی را درمغز فعال می کند که هنگام برنده شدن یا گوش 

دادن به موزیک شاد فعال می شود.
قبل از خواندن ادامه   مطلب و آشنایی با فواید بستنی توجه داشته باشید مصرف 
بیش از حد این خوردنی محبوب به دلیل قند بسیار بالایی که در خود جای داده 
با وجود تمام فوایدش می تواند به چاقی، فشار خون و دیگر مشکلات  است، 

سلامتی منجر شود.
فواید بی شمار بستنی،غنی از کلسیم

فسفر،  کلسیم،  از  غنی  مواد  این  که  است  خامه  و  شیر  بستنی،  اولیه  پایه 
ریبوفلاوین، ویتامین A و D هستند.فواید ویتامین ها و مواد مغذی برای بدن 
برهیچ کس پوشیده نیست، همچنین نتایج تحقیقات نشان داده، زنانی که روزانه 
یک اسکوپ بستنی کم چرب خورده بودند، 26 درصد بیشتر از افرادی که بستنی 
را در رژیم غذایی شان نداشتند وزن کم کردند. دلیل این موضوع را می توان به 
کلسیم موجود دربستنی ربط داد.علاوه بر این، کمبود کلسیم در تمام زنانی که 

مبتلا به سرطان سینه بودند، دیده می شود.
همان طور که قبل تر گفته شد بستنی منبع غنی از کلسیم است و با دریافت میزان 
کافی کلسیم می توان از ابتلا به این بیماری پیشگیری کرد. کلسیم همچنین برای 

دندان و رشد و استحکام استخوان ها لازم است ، با تقویت استخوان ها بدن را قوی 
نگه  می دارد و باعث بهبود سوخت و ساز می شود. اگرچه همین نتیجه را با مصرف 
دوز مشخصی از قرص کلسیم می توان گرفت ولی تا وقتی بستنی هست ،چرا باید 
به دنبال جایگزین بود؟ همین موضوع بستنی را به یک محصول لبنی بامواد مغذی 

زیاد و تاثیر سلامتی بخش فراوان تبدیل کرده است.
خوشمزه  فرح بخش

خود  بررسی های  تازه  ترین  در  لندن  شناسی  روان   مؤسسه  عصب  شناسان 
دریافته  اند، خوردن بستنی موجب تحریک همان بخشی از مغز می شود که مسئول 
پردازش اطلاعات مربوط به شادی و سرخوشی در افراد است.محققان با بررسی 
عملکرد مغز افراد هنگام خوردن بستنی وانیلی مشاهده کردند به محض این که 
افراد مورد مطالعه بستنی را قورت می دهند، تغییر فوری در مغز به خصوص در قشر 
اربیتوفرانتال آن ها رخ می دهد .به این بخش از مغز مرکز شادی می گویند و تنها 

هنگامی فعال می شود که فرد خوشحال باشد .
علاوه بر این بستنی بر تقویت عملکرد مغز هم تاثیر ویژه ای دارد. این نتایج 
طی بررسی هایی که در آن دسته اول ازافراد مورد آزمایش صبح به صورت ناشتا 
و قبل از هر چیز دیگر، بستنی و دسته دیگر یک لیوان آب سرد خورده بودند ،به 
دست آمد. یافته ها مبنی بر این بود که، دسته  اول هوشیار تر از دسته دوم بودند. 
متخصصان تغذیه این موضوع را با بالارفتن سطح دوپامین بعد از مصرف بستنی 

مرتبط  دانستند.
البته باید توجه داشت تاثیر این محصول محبوب روی مغز بسیار مشابه اثری است 
که مواد مخدر در مغز ایجاد می کند و باعث اعتیاد می شود ،در نتیجه نباید بستنی 

خوردن را به یک روند همیشگی تبدیل کنید و به آن معتاد شوید.
افزایش انرژی و تقویت سیستم ایمنی

از دیگر فواید بستنی می توان به غنی از کربوهیدرات، چربی و پروتئین بودن 
آن اشاره کرد که سهم بالقوه ای در افزایش انرژی دارد. یکی دیگر از فواید بستنی 
که شاید تصورش را نمی کردید، تقویت سیستم ایمنی بدن است. بستنی نوعی 
سیستم  تقویت  باعث  تخمیری  فراورده های  است.  تخمیر شده  لبنی  فراورده 
گوارشی و تنفسی در مقابل عفونت ها می شوند. هرچه سیستم گوارش و سیستم 

تنفسی قوی تر باشد، ایمنی بدن هم بالا تر می رود.
افزایش باروری و کمک به ساخت استخوان در جنین

با مطالعه ای که روی 18هزار خانم بین 24 تا 42 ساله صورت گرفت، ثابت شد 
که مصرف شیر کامل یا بستنی به دلیل وجود نوعی چربی، شانس باروری در زنان 
را افزایش می دهد . خوردن بستنی پس از آن یعنی در دوران بارداری هم به تأمین 
مواد معدنی مورد نیاز برای تشکیل و استحکام استخوان در جنین کمک می کند. 
شایان ذکر است که نباید در مصرف بستنی در این دوران زیاده روی کرد و ترجیح 

برآن است که بستنی را خودتان با استفاده از میوه های یخ زده درست کنید.

فواید بی شمار بستنی؛

بستنی بر تقویت عملکرد مغز هم تاثیر ویژه ای دارد

احساس  واکسن  تزریق  از  پس  است  ممکن  ما  همه   
کوفتگی، درد و زخم در بازو را تجربه کرده باشیم. این درد از 

کجا می آید و چقدر می تواند خطرناک باشد.
خارجی  مواد  ورود  به  بدن  طبیعی  پاسخی  زخم  و  درد 
است. اما میزان این درد به عوامل زیادی بستگی دارد. بیشتر 
دریافت می کنند احساس  واکسن کویید-19  که  کسانی 
سوزش در محل تزریق دارند که ساعاتی بعد از تزریق آغاز 
می شود. شیوع گستردۀ درد بازو در بین دریافت کنندگان 
واکسن نگرانی و سؤالاتی را ایجاد کرده است که چرا برخی 
از افراد چنین درد و سوزشی را حس نمی کنند و برخی دیگر 
دچار درد شدید می شوند. در این گزارش علت  بروز درد بازو 

پس از تزریق واکسن را بررسی می کنیم.
 بیشتر واکسن ها زخم هایی در اطراف محل تزریق ایجاد 
در  آنتی ژن  سلول های  است.  شایع  امری  این  و  می کنند 
این  وقتی  دارند.  وجود  بافت ها  سایر  و  پوست  عضلات، 
سلول ها یک مهاجم خارجی را تشخیص دهند به صورت 
زنجیره ای واکنش نشان می دهند تا پادتن و محافظت در برابر 
عوامل بیماری زا ایجاد کنند. این روند که نوعی پاسخ ایمنی 
سازگار است و بین یک تا دو هفته طول می کشد تا به صورتی 
است  ممکن  سوزش  و  درد  فاصله  این  در  دربیاید.  پایدار 
وجود داشته باشد. در هنگام تزریق، سلول های آنتی ژن که 
در معرض مستقیم تزریق هستند شروع به فرستادن پیام به 
سلول ها می کنند که یک خطر خارجی را گزارش می دهد. 
این واکنش سریع نوعی واکنش ایمنی ذاتی است که طی 
سیتوکین ها،  نام های،  به  ایمنی  سلول  زیادی  تعداد  آن 
فرا  تزریق  محل  به  را  پروستاگلاندین ها  و  کموکین ها 
می خواند. سیتوکین ها رگ های خونی را گشاد کرده و جریان 
خون را افزایش می دهند و باعث تورم و قرمزی می شوند. 
آنها همچنین می توانند اعصاب را تحریک کرده و باعث درد 
شوند. سیتوکین ها و کموکین ها التهاب ایجاد می کنند، که 
دردناک نیز است. پروستاگلاندین ها مستقیماً با گیرنده های 
درد موضعی ارتباط برقرار می کنند. پاسخ ایمنی ذاتی در 
بازو متوقف نمی شود و به سرتاسر بدن کشانده می شود و در 

برخی از افراد، همین روند التهابی می تواند باعث تب، درد در 
بدن، درد مفاصل، جوش یا سردرد شود.

واکسن ها  از سایر  بیش  واکسن ها  از  برخی  اینکه  دلیل 
علائم ایجاد می کنند به دلیل استراتژی ها و مواد تشکیل 
دهنده آن ها است. به عنوان مثال، واکسن سرخک، اوریون 
و سرخجه از اشکال زنده و ضعیف شده ویروس ها ساخته 
می شوند که به عمد باعث ایجاد نوع خفیف عفونت می شوند. 
این واکسن ها پاسخ ایمنی ذاتی بدن را تحریک می کنند 
و منجر به بروز علائم خفیف بیماری در بازوها می شوند. 
برخی از واکسن ها مانند آنفولانزا هم از ویروس های غیرفعال 
استفاده می کنند. واکسن هپاتیت ب بخش هایی از ویروس 

را همراه با مواد شیمیایی خاصی به کار می گیرد.
کدام واکسن ها باعث بازو درد می شوند؟

هر سه واکسن کووید-19 مورد تأیید سازمان غذا و دارو 

ایالات متحده آمریکا از طریق آمپول به بازو تزریق می شوند 
و همه آنها همان درد ناشی از فشار ضربه سریع را دارند. اما 
میزان احساس درد متفاوت است. بعد از دریافت اولین دوز 
87 درصد از افراد زیر 65 سال و 74 درصد از افراد 65 سال 
و بالاتر درد موضعی را گزارش کردند، همان تحقیقات نشان 
می دهد که واکنش ایمنی با افزایش سن کاهش می یابد. 
پس از تزریق دوم، این گزارش ها به 90 درصد گروه سنی 

جوان تر و 83 درصد افراد مسن رسید.
اولین تزریق فایزر، در آزمایش ها باعث درد زیادی شد: 83 
درصد افراد تا 55 سال و 71 درصد افراد مسن درد را گزارش 
باعث درد  و جانسون  واکسن یک دوزی جانسون  کردند. 
بازوی کمتری شد. 59 درصد افراد زیر 60 سال و 33 درصد 

افراد مسن درد را گزارش کردند.
مدرنا  و  فایزر  واکسن های  با  بازو  در  درد  میزان  افزایش 

بر  باشد.  مرتبط  آن ها  استفاده  مورد  فناوری  با  می تواند 
از ویروس اصلاح  خلاف واکسن جانسون و جانسون، که 
شده برای انتقال ژنی استفاده می کند واکسن فایزر و مدرنا 
 mRNA دستورالعمل های ساخت پروتئین از طریق فناوری
 RNA را ارائه می دهند. مدت ها است که محققان می دانند
، که برخی ویروس ها برای حمل مواد ژنتیکی خود استفاده 

می کنند، یک محرک قوی برای سیستم ایمنی ذاتی است.
زخم در بازو چقدر جدی است؟

بلافاصله پس از تأیید واکسن مدرنا در دسامبر، متخصصان 
آلرژی کار خود را آغاز کردند. واکنش های آلرژی همچون 
کهیر، جوش و مواردی شبیه به این در اطراف محل تزریق 
نیستند  جدی  چندان  واکنش ها  این  البته  شدند.  دیده 
می تواند  که  خطرناک  و  نادر  حساسیت های  برخلاف  و 
بلافاصله پس از تزریق رخ دهد، کهیر و جوش که بعد از چند 
ساعت در محل تزریق ظاهر می شوند معمولًا نیازی به درمان 
ندارند. در آزمایش های بالینی واکسن مدرنا، 0.8 درصد از 
اولین  از  بیشتر پس  یا  روز  واکسن چهار  دریافت کنندگان 
تزریق و 0.2 درصد از افراد پس از دوز دوم وجود جوش و کهیر 
را گزارش کردند. علائم حساسیت به طور متوسط هفت یا 

هشت روز پس از تزریق ظاهر می شوند.
چه کسانی درد را احساس می کنند؟

ژنتیکی  عوامل  زیاد  احتمال  به  می گویند،  متخصصان 
در  زنان  باشد.  اثرگذار  درد  میزان  احساس  در  جنسیت  و 
پاسخ به واکسن کووید-19 عوارض جانبی بیشتری نسبت 
به مردان دارند، اگرچه مردان بیشتر به این ویروس مبتلا 

می شوند.
ترس و اضطراب می تواند احساس درد را تشدید کند. 
مطالعات نشان می دهد که ترس از آمپول برای تعداد قابل 
واکسیناسیون  دریافت  برای  مهمی  مانع  افراد  از  توجهی 
است. در یک تحقیق یک چهارم بزرگسالان گزارش دادند 
که از آمپول می ترسند. طبق یک تحلیل جدید 16 درصد از 
بزرگسالان و 27 درصد از کارکنان بیمارستان به دلیل ترس از 

آمپول واکسن آنفولانزا دریافت نکردند.

چرا پس از تزریق واکسن بازو درد می گیریم؟
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گفت وگو از الهام دربان

در  انسان  گفت:  دانشگاه  استاد  و  جامعه شناس 
یک جامعه به سمت فضای اجتماعی غالب کشیده 
می شود، بنابراین جو مبتنی بر قدرشناسی و شناخت 
رفتارهای خیرخواهانه، بی تفاوتی اجتماعی را از بین 

خواهد برد.
امید علی احمدی  در خصوص دلایل بروز بی تفاوتی 
اجتماعی در یک جامعه اظهار داشت: در یک جامعه 
سنتی روستایی اشخاص به دلیل شناخت یکدیگر، 
نمی توانند نسبت به سرنوشت خود و دیگران بی اعتنا 
باشند؛ وظایف و مسئولیت های اجتماعی را می پذیرند 
به جهت  اجتماعی  تعهدات  انجام  و در صورت عدم 
اعمال کنترل و نظارت جامعه به طرق مختلف تحت 

مجازات های اجتماعی قرار می گیرند.
وی اضافه کرد: این مجازات می تواند در سطح خرد 
نظیر چشم غره رفتن، سلام و احوالپرسی سرد اهالی 
جامعه یا عدم انجام معاملات اجتماعی با شخص باشد.

جامعه  یک  در  بنابراین  داد:  ادامه  احمدی  علی 
سنتی، بی تفاوتی اجتماعی و عدم انجام نقش ها رنگ 

باخته و تبعه روستا یا شهر جرات بی اعتنایی به مسائل 
اقتصادی و اجتماعی یکدیگر را نخواهند داشت.

توسعه  با  کرد:  خاطرنشان  دانشگاه  استاد  این 
سنگر  یکدیگر  سر  پشت  شهروندان  اما  شهرنشینی 
می گیرند؛ یکدیگر را نمی شناسند و این امر سبب "گم  

گشتگی اجتماعی" می شود.
شهروندان  احساس،  این  گسترش  با  افزود:  وی 
مسئولیت های  می کنند،  سرپیچی  نقش  وظائف  از 
اجتماعی را نمی پذیرند و با تجربه احساس تنهایی به 

نقطه بی تفاوتی اجتماعی می رسند.
علی احمدی تاکید کرد: این امر همچنین با تشدید 
احساس عدم امنیت به هنگام انجام اعمال خیرخواهانه 
و نبود پیوندهای اجتماعی با مناسبات مدنی بیش از 
پیش تقویت می شود و شهروندان احساس می کنند، در 
صورت انجام اقدامات خیرخواهانه با استقبال عمومی 
روبه رو نمی شوند و گاه از این ناحیه )اجتماع( آسیب 

می بینند.
امنیت اقتصادی جامعه بی تفاوتی اجتماعی را 

کاهش می دهد
امنیت  اینکه  بیان  با  ادامه  در  جامعه شناس  این 

می دهد،  کاهش  را  اجتماعی  بی تفاوتی  اقتصادی 
گفت: ناامنی اقتصادی و اجتماعی نیز می تواند جامعه 
را به سمت بی تفاوتی اجتماعی سوق دهد و به اصطلاح 
را  بیرون کشیدن"  آب  از  را  "گلیم خود  تفکر  عامیانه 

تقویت کند.
وی افزود: در این جامعه احساس می شود، انجام امور 
خیریه با دریافت پاداش همراه نمی شود و شهروندان 
این  در  بنابراین  ندارند.  قرار  اجتماعی  نظارت  تحت 
شرایط فردگرایی خودخواهانه حاکم شده و بی اخلاقی 

اجتماعی رواج می یابد.
رواج فردگرایی خودخواهانه و آموزش به فرزندان

این تحلیلگر اجتماعی تصریح کرد: رواج فردگرایی 
خودخواهانه نیز بی تفاوتی اجتماعی را تقویت و تبعه 
و  شخصی  حباب های  در  جزیره ای  شکل  به  جامعه 
خانوادگی فرومی روند و این فرآیند را به فرزندان خود هم 

آموزش می دهند.
علی احمدی با اشاره به مصرع "کانکه جنگ آرد به 
خون خویش بازی می کند"، ادامه داد: اما اهالی یک 
جامعه باید بدانند، بی تفاوتی نسبت به مسائل اجتماعی 

دیگران می تواند برای عموم سبب خسران شود.
وی افزود: توجه به مسائل اجتماعی دیگران و اعمال 
خیرخواهانه موجب بهبود وضعیت اجتماعی کشور و 

افزایش سرمایه های ملی خواهد شد.
تو نیکی می کن و در دجله انداز که ایزد در بیابانت 

دهد باز
وی با اشاره به ضرب المثل "تو نیکی می کن و در 
دجله انداز که ایزد در بیابانت دهد باز "،  گفت: مردم 
نباید با انجام اعمال خیر به سرعت خواهان دریافت 
منافع باشند، بلکه باید بیاموزند با اصلاح یک جامعه، 

مشکلات شخصی هم برطرف خواهد شد.
علی احمدی یادآور شد: بنابراین با تقویت نهادهای 
مدنی و شبکه های اجتماعی مدنی می توان بی تفاوتی 
اجتماعی را کاهش داد. اگر شهروندان احساس کنند، 
اعمال و رفتار خوب دیده خواهد شد، بی پاسخ نخواهد 
ماند و منفعت رسان وضعی مشابه با دیگران نخواهد 

داشت، بی شک خیررسان خواهد بود.
وی تاکید کرد: در واقع انسان در یک جامعه به سمت 
بنابراین  می شود،  کشیده  غالب  اجتماعی  فضای 
جو قالب مبتنی بر قدرشناسی و شناخت رفتارهای 
خیرخواهانه، بی تفاوتی اجتماعی را از بین خواهد برد.

جامعه شناس و استاد دانشگاه:

»بی تفاوتی اجتماعی« چگونه از بین می رود؟

اجتماعی

آیت الله سعیدی دیدار جمعی از نمایندگان مجلس:
مجلس باید در چارچوب وظایف خود عمل کند

نماینده ولی فقیه در استان قم با تأکید بر اینکه مجلس باید در چارچوب 
وظایف خود عمل کند، گفت: نمایندگان و اعضای هیأت رئیسه مجلس برای 
وضع قوانین مطلوب در راستای بهتر شدن وضع مردم نقش بسزایی دارند و باید 

جواب اعتماد و انتخاب مردم را به بهترین وجه بدهد.
آیت الله سید محمد سعیدی شنبه شب در دیدار جمعی از هیأت رئیسه و 
نمایندگان مجلس شورای اسلامی که در سالن محراب حرم مطهر انجام شد، 
با بیان اینکه جمعه آخر ماه شعبان به بعد در استجابت دعا و تهذیب نفس تأثیر 
بالایی دارد، اظهار کرد: اعتماد به خداوند و تهذیب نفس حتی در سلامت 
جسمی انسان نیز مؤثر است و شخصی که اهل ذکر است و توجه به خدا دارد 

مقاومت بیشتری نسبت به جو روانی حاصل از بیماری ها دارد.
وی با بیان اینکه حرم مطهر حضرت معصومه)س( جایگاه ویژه ای دارد، 
افزود: اهل بیت)ع( به دنبال حل کردن گره زندگی مردم بودند و برای مردم کار 

می کردند بنابراین کارکردن برای مردم اجر و ارزش والایی دارد.
نماینده ولی فقیه در استان قم با تأکید بر اینکه مجلس باید مأموریت ها و 
وظایف خود را دنبال و در چارچوب وظایف خود عمل کند، افزود: نمایندگان 
و هیأت رئیسه مجلس برای وضع قوانین مطلوب برای بهتر شدن وضع مردم 
نقش بسزایی دارند و باید جواب اعتماد و انتخاب مردم را به بهترین وجه بدهد.

انجام وظیفه جریانی و حزبی نباشد 
وی با بیان اینکه این جمله امام خمینی)ره( که آمریکا هیچ غلطی نمی تواند 
بکند یک راهبرد است و هر کسی در هر پستی این جمله را باید اجرایی کند، 
گفت: تمام کارهای ما باید با حفظ وحدت و انسجام ملی انجام شود بنابراین 

نباید در انجام وظایف خود جریانی و حزبی عمل کنیم.
سعیدی ادامه داد: ما باید نسبت به امام زمان)عج( و نایب ایشان دغدغه 
داشته باشیم و همانطور که رهبر معظم انقلاب روی قدرتمند شدن و حفظ 
انسجام تأکید دارند با اتحاد خود کاری کنیم که دشمن از قدرت و اتحاد ما 
لارگانی  موسوی  ناصر  سید  حجت الاسلام  نشست  این  ابتدای  در  بترسد. 
نماینده فلاورجان در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه مجلس یازدهم از 
بدو شروع قوانین مغفول مانده مانند مالیات از مسکن خالی و قانون بازگشت 
تعهدات برجامی که ابر قدرت ها را در برابر ایران خاضع کرد را تصویب کرده 
است، گفت: قوانین دیگری مانند بحث افزایش جمعیت که از دغدغه های 

رهبر معظم انقلاب است نیز از افتخارات مجلس یازدهم است.
وی با بیان اینکه مجلس یازدهم یک مجلس انقلابی است و امیدواریم که یک 
دولت انقلابی هم بر سر کار بیاید، افزود: بسیاری از قوانین خوب مجلس در 
اجرا مغفول مانده است و هماهنگی دولت و مجلس می تواند از وقوع بسیاری 

از خسارت های جبران ناپذیر مانند خیزش موج چهارم کرونا جلوگیری کند.
در ادامه حجت الاسلام حسین میرزایی نماینده مردم اصفهان در مجلس 
شورای اسلامی با بیان اینکه چین اولین کشوری بود که گرفتار کرونا شد ولی 
به سرعت توانست با آن مقابله کند، افزود: چینی ها با ترکیب طب سنتی خود و 
طب جدید به خوبی کرونا را کنترل کردند. وی با بیان اینکه جمهوری اسلامی 
باید راهبرد خود را در مقابله با کرونا پیش ببرد، گفت: این راهبرد سه محور دارد 
و اولین محور آن استغاثه به درگاه خداوند تعالی است؛ دومین محور استفاده از 
تجربیات طب رایج و سومین محور استفاده از تجربیات طب سنتی و اسلامی 
است و به همین دلیل طرحی در مجلس مطرح شده برای تشکیل سازمان 

طب سنتی تا بتوان به این بخش سرو سامان داد.
 

رئیس حوزه های علمیه کشور خبرداد:

 خدمات رسانی ۱۰ هزار طلبه جهادی
 در حوزه کرونا

رئیس حوزه های علمیه کشور گفت: از زمان شیوع ویروس کرونا تا کنون، 10 
هزار طلبه جهادی در حوزه خدمت رسانی به مردم و مقابله با این بیماری در 

سراسر کشور مشغول فعالیت هستند.
آیت الله علیرضا اعرافی روز شنبه در حاشیه آئین عمامه گذاری طلاب حوزه 
علمیه شهرستان پاکدشت به خبرنگار ایرنا گفت: در شرایطی که جهان از شیوع 
ویروس کرونا به وحشت افتاده بود، این طلاب جهادی بودند که بدون وحشت 

وارد میدان شده در کنار کادر درمان به خدمت رسانی به جامعه پرداختند.
از 10 هزار طلبه  تاکنون، بیش  ابتدای شیوع ویروس کرونا  از  افزود:  وی 
جهادی در سراسر کشور وارد میدان شده و برای مقابله با این بیماری فعالیت 

کردند.
آمار، تمامی طلاب فعال در  رئیس حوزه های علمیه کشور گفت: طبق 
حوزه های علمیه استان تهران، در تمامی عرصه های اجتماعی حضور یافته و 
یک سوم آن ها برای مقابله با ویروس منحوس کرونا به شکل جهادی در خدمت 

مردم بودند.
وی اظهار داشت: حوزه علمیه تلاش می کند که بر اساس برنامه ریزی های 
جامع و اسناد کلان، هرچه بیشتر در گسترش مرزهای علوم اسلامی پیش رفته 

و دانش خود را در خدمت جامعه، نظام و دنیای امروز قرار دهد.
 آیت الله اعرافی با اشاره به آغاز ثبت نام سال جدید تحصیلی در حوزه های 
علمیه گفت: از خانواده ها درخواست می شود که جوانان مستعد خود را به 
سمت حوزه های علمیه هدایت کنند و ما نیز تلاش می کنیم تا در تربیت یک 

نسل بزرگ از علما، توجه ویژه و نگاه نو داشته باشیم.
  

معاون پژوهشی دانشگاه قم  اعلام کرد:

ارتقاء جایگاه دانشگاه قم در میان 
دانشگاه های جامع کشور 

معاون پژوهشی دانشگاه قم با اشاره به کسب رتبه 24 دانشگاه قم در میان 
دانشگاه های جامع کشور، از ارتقای 9 رتبه ای این دانشگاه خبر داد. 

حجت الاسلام والمسلمین سعید فراهانی فرد در گفت و گویی عنوان کرد: 
هرسال توسط پایگاه استنادی جهان اسلام، رتبه بندی دانشگاه ها اعلام می 
شود که اخیرا رتبه بندی مربوط به فعالیت های علمی دانشگاه ها در  سال 
تحصیلی99_98 و دو سال قبل از آن، اعلام شد که در این میان دانشگاه قم 

بین دانشگاه های جامع کشور رتبه 24 را اخذ کرده است.
وی افزود: در سال تحصیلی 96_95 رتبه دانشگاه قم 50 بوده است، سال 
97_96 نیز، این دانشگاه، رتبه 35 و در سال 98_97، رتبه 33 را در میان 
دانشگاه های جامع کشور کسب کرده است به این ترتیب دانشگاه قم در این 

سال ها ارتقای 15رتبه ای، 2 رتبه ای و در نهایت 9 رتبه ای داشته است.
معاون پژوهشی دانشگاه قم بیان کرد: امسال در این رتبه بندی شاخصی با 
عنوان فناوری و نوآوری به شاخص های دیگر اضافه شده است پیش از این 
برای رتبه بندی دانشگاه ها  تنها به 5 شاخص پژوهش، آموزش، فعالیت های 
بین المللی، تسهیلات دانشگاه و فعالیت های اجتماعی_اقتصادی، اکتفا می 
شد.  ادامه داد: امسال دانشگاه قم در شاخص فناوری و نوآوری توانسته است  
رتبه 14 را اخذ کند؛ تعداد اختراعات ثبت شده، شرکت های دانش بنیان، 
مسئله کارآفرینی، تجاری سازی، فناوری، ارتباط با صنعت و جامعه و حضور 
دانشگاه در حل مسائل ملی_منطقه ای، مجموعا مولفه های شاخص فناوری 

و نوآوری را تشکیل می دهد.
وی به ارتقای رتبه دانشگاه قم در شاخص فعالیت های بین المللی اشاره کرد 
و گفت: دانشگاه قم با یک جهش فوق العاده در این زمینه امسال توانست رتبه 
15 را کسب کند در حالی که در سال گذشته این رتبه برای دانشگاه، 60 بوده 

است.
معاون پژوهشی دانشگاه قم، افزود: باتوجه به اهمیت مساله فناوری و نوآوری 
و همچنین کسب رتبه بسیار خوب دانشگاه قم در میان دانشگاه های جامع 
کشور لازم است تا حمایت دانشگاه قم از این مسئله بیش از گذشته باشد 
خصوصا که شعار سال 1400 نیز، تولید، پشتیبانی و مانع زدایی است اهمیت 

و لزوم این حمایت بیشتر احساس می شود.

معاون اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم:

محورهای روستایی – فرعی قم
 بهسازی می شود

معاون فنی و راههای روستایی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای قم گفت: 
با اختصاص 150 میلیارد ریال طرح بهسازی 12 محور روستایی-فرعی در سطح راه 

های استان اجرایی می شود.
محمدرضا زیدآبادی قم اظهارداشت : درقالب این طرح 12 محورروستایی – فرعی 
درسطح راههای استان با اقداماتی شامل لکه گیری ، درزگیری ، اجرای روکش 

آسفالت وغیره بهسازی می شوند .
محمدرضا زیدآبادی با یادآوری این مهم که توسعه و صیانت از راههای روستایی ، 
میتواند به عنوان اقدامی ساختاری موجب رونق تولید ورفع موانع دربخش خدمات 
روستایی گردد، تصریح کرد:طرحی گسترده به منظور بهسازی راههای روستایی 
موارد  متعاقبا  که  قرارگرفته  کل   اداره  دردستورکاراین  سالجاری  طی  قم  استان 

مصداقی آن اطلاع رسانی خواهد شد.
وی درادامه به بخشی از مشخصات فنی اجرایی این طرح گسترده اشاره و تصریح 
کرد : درقالب این طرح 12 محورروستایی – فرعی درسطح راههای استان با اقداماتی 

شامل لکه گیری ، درزگیری ، اجرای روکش آسفالت و...بهسازی میشوند .
زیدآبادی هزینه اجرایی این طرح را مجموعا 150 میلیاردریال اعلام و افزود : دراین 
طرح که جزییات آن متعاقبا و به طور مصداقی اطلاع رسانی خواهد شد ، افزون بر 

30 کیلومتر از راههای روستایی – فرعی استان قم بهسازی می شوند .
معاون فنی وراههای روستایی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم 
بازه زمانی اجرا و تکمیل این طرح را شش ماهه برآورد و خاطر نشان ساخت : بحمدا...

از نیمه دوم فروردین ماه امسال عملیات اجرایی این طرح با بهسازی محورروستایی 
اسلام آباد بخش مرکزی قم شروع شده که ان شاا ... تا پایان شهریورماه 1400 شاهد 

تکمیل وبهره برداری از تمام پروژه های مشمول این طرح باشیم .
محمد رضازیدآبادی در خصوص نخستین پروژه اجرایی ازطرح بهسازی راههای 
روستایی – فرعی استان قم اظهار داشت : طول مسیر پروژه بیش از دوکیلومتر وهزینه 

اجرایی آن، افزون بر ده میلیارد ریال می باشد.
وی افزود : عملیات اجرایی جهت بهسازی محورروستایی اسلام آباد بخش مرکزی 
قم شامل لکه گیری و روکش آسفالت می باشد که بحمدا...دربازه زمانی یک هفته ای 

اجرا و مورد بهره برداری قرار گرفت .
زیدآبادی درادامه برضرورت تعامل هرچه بهتر کاربران با مجریان طرحهای عمران 
جاده ای ، بخصوص در سطح راههای روستایی – فرعی تاکید و خاطر نشان ساخت 
: بی تردید تعامل و رعایت کامل جوانب ایمنی توسط کاربرانی که از محل اجرای 
طرحهای عمران جاده ای عبور میکنند ، ضمن کاهش حوادث احتمالی ، موجب 

تسریع درروند اجرا وتکمیل این طرحها میگردد.
معاون فنی وراههای روستایی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان 
 درخاتمه ازحمایتهای بی دریغ مسئولین امر و پیگیریهای مهندس ناظر طرح ،محمد 
معارفوند، جهت تسریع درروند اجرایی طرحهای بهسازی راههای روستایی و فرعی 

استان تشکر کرد. 
 

مدیرکل بهزیستی استان قم  خبرداد:

اجرای پویش ملی تاب آوری اجتماعی در قم 
مدیرکل بهزیستی استان قم گفت :پویش ملی تاب آوری اجتماعی با تاکید بر رفتار 
همدلانه و پیشگیری از خشونت و ارتقای سلامت اجتماعی همزمان با سراسر کشور  

از 24اسفند 99آغاز و تا 15فروردین ماه در استان قم هم برگزار شد.
دکترمهدی پهلوانی با اعلام این خبر افزود: در این پویش کارگاههای آموزشی 
پیشگیری از خشونت و تاب آوری با هدف آموزش جمعیتهای عمومی )کودکان، 
نوجوانان، جوانان، والدین و...(در بازه زمانی تعیین شده در فضای مجازی برگزار شد. 
مدیر کل بهزیستی استان گفت: هدف از برگزاری این پویش ، اطلاع رسانی و 
آگاه سازی به عموم جامعه بود و مطالعات متعدد نشان داده است که یکی از عوامل 
محافظ بسیار موثر و قوی در حوزه پیشگیری از آسیب های اجتماعی تاب آوری است.

با هدف  بهزیستی کشور  اساس سازمان  بر همین  نشان کرد:  پهلوانی خاطر 
آگاه سازی، اطلاع رسانی و حساس سازی عموم جامعه اقدام به طراحی و برگزاری 
پویش تاب آوری با تاکید بر رفتار همدلانه و پیشگیری از خشونت و مدیریت خشم 
نمود و از طریق آموزش و یادگیری افزایش رفتارهای تاب آورانه نسبت به توزیع اقلام 

آموزشی اقدام کرد.
مدیر کل بهزیستی استان افزود: برگزاری دوره آموزشی پیشگیری از خشونت 
وافزایش تاب آوری در نوجوانان به صورت مجازی، تهیه و انتشار کلیپ و موشن گرافی 
با موضوع تاب آوری و انتشار در فضاهای مجازی، چاپ و نصب بنر پویش و اجرای 
مسابقات مختلف با همکاری جمعیت همیاران سلامت روان اجتماعی استان از 

اقدامات بهزیستی استان در طول اجرای پویش بوده است. 

رئیس پلیس راهور استان قم اعلام کرد:

تعطیلی مرکز شماره گذاری، تعویض پلاک 
و آموزشگاه های رانندگی

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی استان از تعطیلی مرکز شماره 
گذاری، تعویض پلاک و آموزشگاه های رانندگی در استان های با وضعیت قرمز خبر 

داد.
غلامرضا صدفی اظهار کرد: به منظور پیشگیری از شیوع ویروس کرونا و با تصویب 
ستاد استانی مبارزه با ویروس کرونا؛ مراکز شماره گذاری ، تعویض پلاک و آموزشگاه 
های رانندگی کلانشهر قم که دارای وضعیت قرمز است، تا اطلاع ثانوی تعطیل است.

وی تصریح کرد: طرح محدودیت های تردد وسایل نقلیه خودرویی از ساعت 21 
تا ساعت 3 بامداد همچنان به قوت خود باقی است و بی تردید با متخلفان، برخورد 

قانونی انجام خواهد شد.
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی استان با اشاره به اینکه 
هرگونه تغییر در زمینه طرح محدودیت تردد وسایل نقلیه خودرویی به شهروندان 
اطلاع رسانی خواهد شد خاطر نشان کرد: ورود خودروهای دارای پلاک غیربومی به 
مرکز استان ممنوع است و پلیس برابر دستورالعمل های ابلاغی، با رانندگان متخلف 

برخورد خواهد کرد.
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی استان تصریح کرد: در صورت 
بازگشت به شرایط عادی ، انواع خدمات در مراکز شماره گذاری، تعویض پلاک و 
آموزشگاه های رانندگی از سوی کارکنان پلیس راهور به صورت مضاعف به شهروندان 
ارائه خواهد شد. صدفی با قدردانی از تعامل و همکاری مناسب شهروندان با پلیس 
در اجرای موفقیت آمیز طرح های مختلف پلیسی افزود: امیدواریم که شهروندان با 
همبستگی و انسجام عمومی، به منظور پیشگیری از شیوع روز افزون ویروس کرونا 
در سطح جامعه،از تردد های غیر ضروری خودداری و با انجام هدفمند دستورالعمل 
های مراقبت و فاصله گذاری اجتماعی، به رسالت انسانی خود در حراست از سلامت 

همگانی افراد جامعه عمل کنند.
 

معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته امداد استان قم مطرح کرد:

پرداخت 69 میلیارد تومان مستمری
 به مددجویان 

معاون حمایت و سلامت خانواده کمیته امداد استان قم  گفت :مددجویان کمیته 
امداد استان قم در سال گذشته 69 میلیارد تومان مستمری و یک میلیارد و 100 

میلیون تومان هم عیدی دریافت کردند.
توانمندسازی مددجویان تحت  را  نهاد  این  محمدابراهیم نعیمی هدف اصلی 
حمایت عنوان و اظهار کرد: برای اینکه این افراد بتوانند بخشی از هزینه های روزمره 

زندگی خود را تأمین کنند ماهانه به آن ها مستمری پرداخت می شود.
وی با اشاره به اینکه در حال حاضر 21 هزار و 23 خانوار شامل 37 هزار و 590 
نفر تحت حمایت کمیته امداد استان قم هستند تصریح کرد: در سال گذشته 69 
میلیارد تومان به مددجویان کمیته امداد استان قم مستمری پرداخت شد.نعیمی 
با تأکید بر اینکه خدمات کمیته امداد تنها به پرداخت مستمری محدود نمی شود 
گفت: با در نظر گرفتن شرایط و نیاز هر خانواده، یک یا چند بسته حمایتی شامل 
مسکن، اشتغال، ازدواج، درمان و تحصیل دانش آموزان و دانشجویان به آن ها تعلق 

می گیرد.

سازمان بهزیستی کشور اعلام کرده که حضور اجباری خانواده ها در کنار هم در 
دوران کرونا، خشونت خانگی را در این ایام افزایش داده و بنا بر اعلام همین سازمان 
متاسفانه بیشترین آمار مداخلات اورژانس اجتماعی در حوزه موضوعی خشونت 

تقسیم بندی می شود.
نخستین بار به طور رسمی اول اسفند سال 98 ورود کرونا به کشور اعلام شد و کام 
همه را تلخ کرد؛ ویروسی که با خود محدودیت ها و دوران قرنطینه را به همراه آورد، 
دورانی که در کنار شرایط تحریم و فقر اقتصادی، ساعات تماس زوج ها و مدت زمان 
تعامل آنها را با یکدیگر بیشتر کرد و اختلافات زناشویی افزایش یافت و آتش خشم در 
خانه ها را شعله ور ساخت چنانکه  شرایط خاص کرونا موجب شده تا روزانه چهار هزار 
تماس با صدای مشاور بهزیستی کشور از ساعت هشت صبح گرفته  شود و باعث 
شده مداخلات اورژانس اجتماعی نیز در این زمینه افزایش یابد و این همه موجب 

نگرانی و دغدغه مسئولان بهزیستی شده است.
خشونت براساس تعریف سازمان جهانی بهداشت، عبارت است از استفاده عمدی 
از زور یا قدرت فیزیکی، تهدید دیگران یا خود، علیه یک گروه یا جامعه که به احتمال 
زیاد منجر به جراحت، مرگ، آسیب روانی، رشد نامناسب یا محرومیت شود. خشونت 
خانگی در ایران اغلب به موارد اعمال زور و تضییع حق از سوی یکی از اعضای 
خانواده )اغلب مرد( نسبت به دیگر اعضا )اغلب زن و کودک( اطلاق می شود و 

عموما در اصطلاح عامه به ضرب و شتم زن و کودک می پردازد.
خشونت و آزار خانگی نقض حقوق بشر است که به سلامت جسمی و روح و روان 
قربانی و اطرافیان او آسیب می رساند و گرچه زنان و مردان هر دو تحت تأثیر خشونت 
خانگی قرار می گیرند، میزان بروز و شدت آن در زنان بسیار بیشتر است به گونه ای 
که سازمان جهانی بهداشت اخیرا تخمین زده که یک سوم زنان در سراسر جهان در 

طول زندگی خود خشونت خانگی یا سوءاستفاده را تجربه می کنند.
عواملی که به گسترش خشونت خانگی دامن می زنند از فقر اقتصادی و فرهنگی 
تا اعتیاد و ویژگی های شخصی و ساختارهای جامعه متفاوت هستند. اما آنچه مردم 
کمتر درباره آن آگاهی دارند این است که بحران های بهداشت عمومی و اپیدمی یک 
بیماری همانند کرونا  نیز موجب گسترش خشونت های خانگی می شود آنچنانکه 
مقالات علمی نیز در این زمینه وجود دارد و یکی از مقالات مجله پزشکی انگلیس 
بی. ام. جی در ماه می سال گذشته به اثرات اختلال اقتصادی در هنگام شیوع 
همه گیری بیماری، قرنطینه و محدودیت ها و دسترسی کمتر به خدمات قانونی 

پرداخت.
اپیدمی کرونا و قرنطینه، خانواده ها را بیشتر کنار هم قرار می دهد و با توجه به اینکه 
سبک زندگی و رعایت پروتکل های بهداشتی، تغییراتی را در کانون خانواده ایجاد 
می کند، طبیعی است که پررنگ ترین اثر آن در خانواده و سپس در اجتماع پدیدار 

می شود.
برخی موارد خشونت های خانگی در دوران کرونا مورد توجه رسانه ها قرار گرفتند از 
آن جمله در موردی که پیرمرد 80 ساله ای که همسر 22 ساله خود را به بهانه وجین 
نکردن مزرعه عدس با سیخ داغ مورد ضرب و شتم فجیع قرار داد یا زنی که همسرش 
که او را از سقف آویزان کرده و با شوکر شکنجه می کرد و اینها مشتی از خروار است که 
مسائل مختلفی مانند اعتیاد، بیکاری، عدم تفاهم، فقر فرهنگی، انعطاف ناپذیری، 

توهین و تهدید، عدم تفاهم و مشکلات روان در دوران کرونا به آنها دامن زد.  
دو خط تلفنی برای رسیدگی به مشکلات خانوادگی

میزان بروز خشونت خانگی در دوران کرونا نه تنها در ایران که در سطح جهانی 
افزایش یافته است و بروز خشونت خانگی در تمام جوامع در کنار سایر ناملایمات و 
نابرابری ها با وضوح بیشتری آشکار شده است. بنابراین لازم است که برنامه ریزی های 
لازم برای مقابله با خشونت خانگی در دوران کرونا تدوین شود و در این راستا، پاسخ 

جامعه در برابر آن باید چند بخشی باشد.
سازمان بهزیستی کشور آمار دقیقی از میزان خشونت های خانگی منتشر نکرده 
و اساسا انتشار آمار دقیق نیز پیچیدگی های خاص خود را دارد زیرا احتمال دارد 
افشای خشونت یا سوء استفاده برای قربانیان به دلایل مختلف مانند ترس از انگ 
اجتماعی به ویژه در سوءاستفاده های جنسی از سوی اعضای خانواده، ترس از 
دست دادن پشتوانه اقتصادی به واسطه وابستگی به پول طرف مقابل یا نداشتن 
مهارت، شرم و احساس گناه یا ترس از خشم و عصبانیت طرف مقابل هنگام افشای 
خشونت، ناآگاهی از سازمان های حمایت یا سن کم یا دیگر علت ها، صورت نگیرد.

در ایران دو شماره تماس مشاوره 1480 و اورژانس اجتماعی 123 با هدف کاهش 
آسیب و مداخله در خشونت های خانگی در اختیار خانواده ها قرار گرفته تا مشکلات 
خانوادگی را با این خط ها مطرح کنند. ارائه خدمات مشاوره تلفنی 1480 با هدف 
فردی،  آسیب های  آحاد جامعه، کاهش  روان  بهداشت  و  ارتقای سطح سلامت 
خانوادگی و اجتماعی صورت می گیرد. مشکلات مدنظر اورژانس اجتماعی در 
درجه اول خشونت های خانگی به ویژه کودک آزاری و سپس همسر آزاری است و 

البته به موارد سالمندآزاری و معلول آزاری نیز می پردازد.
درکنار این حمایت ها، خانه امن بهزیستی نیز به منظور فراهم سازی محیطی 
مناسب برای زنان و دختران آسیب دیده و در معرض خشونت، ایجاد شده است و 
شرایط بازگشت امن به دامن خانواده از طریق خدمات روانشناختی، مددکاری و 

حقوقی صورت می گیرد.
رشد همسرآزاری

به گفته وحید قبادی دانا رئیس سازمان بهزیستی کشور اورژانس اجتماعی در 
سال 98 به یک میلیون و 100 هزار نفر خدمات رسانده و در 9 ماهه 99 نیز این 

خدمات رسانی به بالغ بر 900 هزار نفر انجام شده است.
وی در سخنانی با اشاره به رشد آمار خشونت های خانگی از جمله همسرآزاری 
افزود: این رشد هرچند هم که ناچیز باشد بهزیستی در ارتباط با خانواده های ایران 
وظیفه دارد، حتی اگر این آسیب ها یک مورد باشد، مداخلات تخصصی انجام دهد 
و امیدواریم دستگاه های دولتی و غیردولتی در زمینه کاهش آسیب های اجتماعی 

به وظایف خود عمل کنند.
قبادی دانا درباره ضرورت کاهش موارد خشونت علیه کودکان نیز گفت: با تصویب 
قانون حمایت از اطفال و نوجوانان، وظایف اورژانس اجتماعی سنگین تر و مشخص 
تر شده و نیاز به تقویت دارد. اورژانس اجتماعی  برای اجرای قانون حمایت از اطفال 
و نوجوانان باید مورد توجه قرار گیرد و تشکیل پلیس اطفال نیز در اجرای قانون بوده 

است.
سرپرست دفتر امور آسیب دیدگان اجتماعی سازمان بهزیستی کشور گفت: در 
حال حاضر 360 مرکز اورژانس اجتماعی در سراسر کشور فعالیت دارند؛ همچنین 
تلفن  خط  و   است  فعال  کشور  استان  در 31  اجتماعی  خدمات  پایگاه   256
فوریت های اجتماعی 123 به صورت رایگان و شبانه روزی فعالیت دارد که این خط 
می تواند می تواند در شرایطی که فرد، اطرافیان، دوستان یا همسایگان در وضعیت 

مخاطره آمیز قرار دارند،  مداخله کند.
محمود علیگو نیز در گفت وگویی افزود: بیشترین تماس های این مرکز در حوزه 
آزار است مانند کودک آزاری، همسرآزاری و معلول آزاری و به  به  خشونت مربوط 
طورکلی خشونت خانگی که بالاترین میزان تماس های ما را به خود اختصاص 

می دهد.
وی درباره اهمیت مساله تاب آوری در کاهش خشونت خانگی نیز ایرنا گفته بود که 
اجرای فعالیت های مشاوره باید به سمت فعال تر شدن ظرفیت اجتماعی و افزایش 
میزان تاب آوری خانواده برود اما متاسفانه تا رسیدن به نقطه مطلوب، فاصله زیادی 

داریم.
بی تردید ارائه راهکارهایی مانند آموزش های تاب آوری، توانایی حل مساله، بهبود 
اقدامات  یا  واکسیناسیون  از طریق  کرونا  مهار  تورم،  کنترل  و  اقتصادی  شرایط 
خشونت  موارد  کاهش  در  می تواند  حمایتی  تلفنی  خدمات  ارائه  و  پیشگیرانه 
خانگی تاثیرگذار باشد اما همه اینها بدون همکاری و همیاری دستگاه های دولتی 

و غیردولتی محقق نخواهد شد.
به طورکلی برآوردهای حاصل از تماس با خطوط تلفنی حاکی از آن است که میزان 
بروز خشونت خانگی در طی دوران کرونا افزایش یافته است. سازمان بهزیستی 
کشور از طریق دو خط تلفنی 1480 و 123 و دیگر مراکز حمایتی خود در حد توان 
خود به آمار افزایشی خشونت ها پاسخ مناسب را اعمال کرده اند اما در کنار بهزیستی 
به حمایت های قضائی، انتظامی، رفاهی و اقتصادی و بهداشتی و درمانی نیز نیاز 

است.

ضرورت همکاری همه دستگاه ها برای کاهش خشونت خانگی؛

زبانه های آتش خشونت خانگی در پس اوج های کرونا
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در گفتگو با نایب رئیس کانون سراسری مرغداران گوشتی مطرح شد ؛

بازار مرغ در خطر التهاب مجدد!
نایب رئیس کانون سراسری مرغداران گوشتی از خطر التهاب مجدد بازار مرغ در سایه 

قاچاق جوجه یک روزه خبر داد.
حبیب اسدالله نژاد افزود:برخی از واحد های مرغداری باوجود دریافت نهاده با نرخ 
دولتی، بخشی از جوجه های یک روزه تولیدی خود را به صورت قاچاق، به خارج از 
کشور می فرستند که این موضوع می تواند التهاب مجدد بازار مرغ را در پی داشته باشد.
نایب رئیس کانون سراسری مرغداران گوشتی گفت:باوجود اینکه قیمت مصوب و 
ابلاغی قرارگاه ساماندهی بازار مرغ با عدد اعلامی و آنالیز ارسالی تشکل ها متفاوت بود، 
اما مرغداران و تشکل ها به منظور حمایت از بازار مصرف این محصول، مصوبه ابلاغی 
را اجرا کردند و همه واحد های مرغداری در سطح کشور مرغ زنده را به نرخ مصوب 17 

هزار و 100 تومان عرضه می کنند.
وی اضافه کرد: به این ترتیب نرخ مصوب 24 هزار و 900 تومانی مرغ باید در سطح 
کشور و همه فروشگاه ها رعایت شود و اگر واحد صنفی مرغ را بالاتر از این رقم به فروش 
برساند تخلف گرانفروشی است و لازم است که با این سودجویی برخورد جدی صورت 

گیرد.
نایب رئیس کانون سراسری مرغداران گوشتی گفت:، اما شرط بقا و استمرار قیمت 
مصوب مرغ این است که شاهد افزایش قیمت مولفه های تولید نباشیم و لازم است که 

دستگاه های مسئول این موضوع را پایش کنند.
آقای اسدالله نژاد افزود: البته در حال حاضر شاهد هستیم که قیمت جوجه یک روزه 
که باید چهار هزار و 200 تومان باشد در بازار به بیش از 6 هزار تومان رسیده و مرغداران 

به آسانی قادر به تامین جوجه مورد نیاز نیستند.
وی ادامه داد: دلیل افزایش قیمت جوجه یک روزه این است که واحد های مرغ مادر 
علی رغم اینکه نهاده ها را با نرخ مصوب تحویل گرفتند بخشی از جوجه های تولیدی 
خود را از سیستم توزیع دولتی خارج کردند به شکل قاچاق به خارج از کشور ارسال 

کردند.
نایب رئیس کانون سراسری مرغداران گوشتی گفت: قاچاق جوجه یک روزه تامین 
آن را سخت کرده همچنین موجب بالارفتن قیمت آن در بازار شده و قطعاً اگر این روند 
ادامه پیدا کند شاهد التهاب مجدد و کمبود در بازار مرغ خواهیم بود چرا که سطح 

جوجه ریزی در کشور با وضعیت فعلی کاهش پیدا می کند.

معاون اقتصادی رییس جمهوری:

مهلت تسویه بدهی بدهکاران بانکی
 6 ماه تمدید شد

معاون اقتصادی رییس جمهوری از موافقت تمدید مهلت تسویه بدهی بدهکاران 
بانکی به مدت 6 ماه )تا پایان شهریورماه 1400( با هدف مانع زدایی و پشتیبانی از 

تولید خبر داد. 
»محمد نهاوندیان« اظهار داشت: بر اساس مصوبه سال گذشته ستاد ملی کرونا، 
مهلت های تعیین شده در قانون تسهیل تسویه بدهی تا آخر سال 1399 پایان می یافت.  
وی تاکید کرد: با پیشنهاد وزارت صنعت، معدن و تجارت و ستاد تسهیل و رفع موانع 
تولید، موضوع در دستور کار کارگروه آثار اقتصادی مقابله با کرونا قرار گرفت و در جلسه 
هفته قبل کارگروه، پس از بررسی و با توجه به شرایط اقتصادی ناشی از شیوع کرونا، 
تاکید شد این تمدید به منظور پشتیبانی از واحدهای تولیدی و تحقق شعار سال انجام 

شود. 
معاون اقتصادی رییس جمهوری افزود: بنابراین موضوع در جلسه گذشته ستاد ملی 
مقابله با کرونا مطرح و با موافقت اعضا، تاریخ های تعیین شده در مصوبه قبلی ستاد 
به مدت 6 ماه تمدید شد تا واحدهای تولیدی با شرایط مطلوب تری نسبت به تسویه 

بدهی اقدام کنند.
وی گفت: بر اساس قانون مذکور، اشخاص حقیقی با تسهیلات زیر 500 میلیون 
رشته  در  تومان  میلیارد  زیر 2  تسهیلات  با  حقوقی  اقتصادی  بنگاه های  و  تومان 
فعالیت های تولیدی شامل کشاورزی، شیلات، استخراج معادن، صنعت، ساختمان 
این  تأخیر  جریمه  همچنین  هستند،  قانون  این  مشمول  گاز  و  آب  برق،  تامین  و 
تولیدکنندگان بخشوده شده و بدهی آنان بر اساس نرخ قرارداد اولیه و به صورت ساده 

)و نه مرکّب( محاسبه می شود. 
نهاوندیان ادامه داد: تولیدکنندگانی مشمول تسهیلات این قانون هستند که بخواهند 
بدهی غیرجاری خود را به صورت نقدی تسویه کنند، دولت و ستاد ملی کرونا تصمیم 
گرفت برای پشتیبانی از تولید و تسهیل تسویه بدهی، نسبت به تمدید مهلت های 

تعیین شده در این قانون اقدام کند. 
وی در خاتمه گفت: بر اساس مصوبه های ستاد اقتصادی دولت که به دستگاه ها 
ابلاغ شده، رفع موانع تولید و پشتیبانی از این بخش در دستور کار ستاد قرار گرفته 
و همه پیشنهادهای دستگاه ها و بخش خصوصی و تعاونی، در جهت مانع زدایی و 
پشتیبانی از تولید برای تصویب در هیات دولت و شورای عالی هماهنگی اقتصادی 

سران قوا در حال جمع بندی نهایی است و اطلاع رسانی خواهد شد.

مدیرکل امور بازرگانی وزارت صمت با اشاره به عرضه 30 هزار تن برنج، 30 
هزار تن شکر، 3 هزار تن گوشت منجمد و 180 هزار تن روغن نباتی در ماه 

رمضان، گفت: فروش اینترنتی این اقلام در دستور کار است.
صدیف بیک زاده درباره برنامه وزارت صمت و ستاد تنظیم بازار برای تأمین 
کالاهای پرمصرف مردم در ماه مبارک رمضان گفت: با توجه به اینکه تقاضا 
برای برخی کالاها از جمله برنج، گوشت قرمز، شکر، روغن نباتی و … در 
ماه رمضان نسبت به ماه های قبل افزایش می یابد، طرح تنظیم بازار ماه 
رمضان برنامه ریزی و در تاریخ 15 فروردین ماه به رؤسای کارگروه تنظیم بازار 
استان های سراسر کشور ابلاغ شد. مدیرکل امور بازرگانی وزارت صمت افزود: 
محور این دستورالعمل شامل تأمین و توزیع اقلام مشمول طرح ضیافت در 
ماه رمضان است که بر اساس آن، برنج 30 هزار تن، شکر خانوار 30 هزار تن، 
روغن نباتی 180 هزار تن و گوشت قرمز منجمد 3 هزار تن، همگی با نرخ 
مصوب دولتی عرضه می شود؛ علاوه بر این، وزارت جهاد کشاورزی عرضه 
گوشت مرغ چه به صورت منجمد و چه به صورت گرم در شبکه های توزیع را 
در دستور کار قرار داده است. این طرح از 18 فروردین ماه آغاز شده و تا آخر 

ماه مبارک رمضان ادامه خواهد داشت.
عرضه خرما محدودیتی ندارد

وی ادامه داد: از دیگر اقلام پرمصرف در ماه رمضان، خرما است که با توجه 
به موجودی کالاها در استان ها، وزارت جهاد کشاورزی اعلام کرده که عرضه 
این کالا محدودیتی ندارد و هر میزان که استان ها نیاز داشته باشند می توانند 
در اختیارشان بگذارند؛ همچنین در کنار فروشگاه های زنجیره ای و صنفی، 
سازمان تعاونی روستایی نیز راسا نسبت به عرضه خرما با رعایت سودهای 

مصوب هیأت عالی نظارت اقدام می کند.
نیاز ماه رمضان  از کالاهای مورد  اینکه بخش دیگری  با بیان  بیک زاده 
گفت:  است،  بامیه  و  زولبیا  حلیم،  آش،  مثل  صنفی  خدمات  به  مربوط 
کمیسیون های نظارت بر خدمات صنفی که در تمام استان ها و شهرستان ها 
نمایندگان  فرمانداری،  استانداری،  جمله  از  مختلف  مسئولان  حضور  با 
دادستانی، صمت استان ها و … تشکیل می شود نسبت به تعیین قیمت ها 
اقدام می کنند. قیمت ها مصوب بوده و بر اساس شرایط استان یا شهرستان 
تعیین می شود و امروز در بیشتر استان ها این قیمت ها ابلاغ شده که در هر 

استان و شهرستان، نرخ متفاوتی است. در واقع بر اساس عرضه نوع خدمات، 
سرقفلی مغازه، اجاره، هزینه و… در هر استان و شهرستان نرخ ها توسط 

کمیسیون نظارت، تعیین و ابلاغ شده است.
مدیرکل امور بازرگانی وزارت صمت در مورد نظارت بر بازار نیز تصریح کرد: 
از طریق  نیاز، سعی شده نظارت های لازم  تأمین کالاهای مورد  بر  علاوه 
سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان، بازرسین سازمان های 
صمت استان ها و بازرسین اصناف در قالب طرح نظارتی ویژه ما رمضان در 

سطح بازار انجام شود.
تخفیف 5 تا ۱5 درصدی کالاها

مدیرکل امور بازرگانی وزارت صمت در مورد اعمال تخفیف روی قیمت 
کالاهای پرمصرف ماه مبارک رمضان، اظهار داشت: بر اساس مصوبه ستاد 
تنظیم بازار، عرضه کالاها در ماه مبارک رمضان با تخفیف حداقل 5 تا 15 
درصدی با روش های مختلف خواهد بود و البته توزیع کنندگان می توانند 

تخفیف بیشتری هم اعمال کنند.
نرخ مصوب برنج، گوشت و شکر

وی ادامه داد: برخی از کالاها قیمت مصوب دارد؛ به عنوان مثال قیمت 

برنج 11.21 هندی که قرار است از سوی شرکت بازرگانی دولتی عرضه شود، 
تایلندی 12500 تومان، قیمت شکر  18,500 تومان است. قیمت برنج 
خانوار در بسته بندی یک کیلویی 8700 تومان، قیمت روغن نباتی با توجه به 
احجام و نوع روغن بر اساس قیمت درج شده روی کالا و قیمت گوشت قرمز 

منجمد هر کیلوگرم 80 هزار تومان خواهد بود.
بیک زاده گفت: مسئولیت تأمین گوشت قرمز منجمد و گوشت مرغ عموماً 
با شرکت پشتیبانی امور دام وابسته به وزارت جهاد کشاورزی است و مسئولیت 
تأمین برنج، روغن، شکر و … با شرکت بازرگانی دولتی ایران وابسته به وزارت 

صمت خواهد بود.
عرضه روغن ۳0 هزار تن بیشتر از تقاضا خواهد بود

وی در پاسخ به این سوال که آیا در تأمین روغن مشکلی وجود دارد یا خیر، 
تصریح کرد: مصرف روغن میانگین زیر 150 هزار تن بود که برای ماه مبارک 
رمضان 30 هزار تن بیشتر یعنی 180 هزار تن پیش بینی شده تا بتوان از 
این طریق افزایش تقاضا در بازار را جواب داد. برنامه تأمین نیز به تفکیک 
کارخانه و استان تنظیم شده و تمام تکالیف مربوط به کارخانه داران و استان ها 

و فروشگاه های زنجیره ای اعلام شده است.
مدیرکل امور بازرگانی وزارت صمت افزود: از زمان تولید تا عرضه روغن به 

عمده فروشان فعلًا بر روی سامانه جامع تجارت ثبت می شود.
بیک زاده تاکید کرد: فعلًا پیش بینی این است که کمبودی در روغن و سایر 
اقلام پرمصرف ماه مبارک رمضان نداشته باشیم؛ البته تاکنون نیز کمبودی از 

سوی استان ها به ستاد اعلام نشده است.
فروش اینترنتی کالاهای مورد نیاز ماه رمضان

وی در مورد عرضه اینترنتی کالاهای مورد نیاز ماه رمضان نیز گفت: با توجه 
به وضعیت کرونا در برخی از استان های کشور عرضه اینترنتی کالاها در 
اختیار استانداران سراسر کشور گذاشته شده که از امکانات استانی خود برای 
این نوع عرضه استفاده کنند. مقرر شده برای رعایت پروتکل های بهداشتی 
استان به استان از این ظرفیت های اینترنتی استفاده کنند تا کالاها را با 

روش های مختلف به دست مردم برسانند.
بیک زاده افزود: در عرضه اینترنتی کالاها محدودیتی وجود ندارد و افراد هر 

کالایی نیاز داشته باشند می توانند به صورت اینترنتی خرید کنند.

مدیرکل امور بازرگانی وزارت صمت خبر داد؛

جزئیات عرضه کالاهای اساسی با نرخ مصوب برای ماه رمضان

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002011010 شماره  1-رأی 
محمدقربان  فرزند  زندیه  الله  سیف  به  1398114430002002337مربوط 
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
126/50مترمربع پلاک 2477/88 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دوقم مالکیت متقاضی طی سند مالکیت مشاعی ثبت در دفتر 158 صفحه 169)م 

الف9496(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002013864 شماره  رأی   -2
1398114430002002206 مربوط به محمد عربی فرزند شیرین علی در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60/25مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 1877/130اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از رضاقلی تبریز و جعفرقلی تبریز صفحه 

416 دفتر 279)م الف9498(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002020577 شماره  رأی   -3
1399114430002002086 مربوط به سعید چپش لو فرزند محرم درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 56/40مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2283 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از عبداله عباسی صفحه 28 دفتر 90)م 

الف9500(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002021192 شماره  4-رأی 
1399114430002000299 مربوط به علی خان ابادی بزچلوئی فرزند اسماعیل 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 100/40 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2091 و 2092 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از مهدی صفری و داود 

احمدی و انسی رضویان)م الف9539(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002021327 شماره  5-رأی 
1399114430002001543 مربوط به حمید عباسی فرزند جواد درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 38/10 مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 1938/119اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از مونس و سوسن و فاطمه و سیمین 
شهرت همگی جعفری تخم شلی طی سند قطعی شماره 10603 مورخ 80/7/2 

دفترخانه 22 قم)م الف9540(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002021912 شماره  6-رأی 
1399114430002001606 مربوط به مهدی یوسفی فرزند عنایت اله  درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 86/60مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 1836/1اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از معصومه گل وردی و حسن الهامی صفحه 153 

دفتر 300)م الف9541(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002018568 شماره  7-رأی 
1398114430002002719 مربوط به مهدی داودی فرزند عباس درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 63/37مترمربع پلاک 
شماره 97فرعی از 2275اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین انصاری صفحه 290 دفتر 108)م 

الف9542(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002021108 شماره  8-رأی 
فرزند محمدتقی  به جعفر رضائی رحیم  مربوط   1399114430002002025
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
114/30مترمربع پلاک شماره فرعی از 2147اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اکرم حیدری صفحه 

278 دفتر 370)م الف9543(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002021077 شماره  9-رأی 
1399114430002001405 مربوط به امیرمحمد متولی فرزند عباس درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 144مترمربع پلاک 
شماره 178فرعی از 2139اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 169 دفتر 212)م الف9544(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022247 شماره  10-رأی 
اصغر  علی  فرزند  مرادزاده  خدیجه  به  مربوط   1399114430002000111
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 55 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 1955اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه ازابوالقاسم افسر ورثه مرحوم حسین افسر 
طی سند قطعی شماره 4786 مورخ 38/4/31 دفترخانه 7 قم و شماره 49179 

مورخ 38/10/13 دفترخانه 8 قم )م الف9545(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022667 شماره  11-رأی 
فرزند  رومهران  قدومی  محمود  به  مربوط   1399114430002001955
علیرضا درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
118مترمربع پلاک شماره 1 فرعی از 2439اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از جعفر آقا محمدی صفحه 

577 دفتر 262)م الف9546(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022015 شماره  12-رأی 
قربانعلی  فرزند  محمدی  احمدعلی  به  مربوط   1399114430002001542
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
70/98مترمربع پلاک شماره فرعی از 1843اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سیدحسین شریفی)م 

الف9547(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022164 شماره  13-رأی 
1398114430002002483 مربوط به بتول دهقان پناه فرزند محبوب درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 144مترمربع پلاک 
شماره فرعی از 1870/1/232اصلی و 1870/1/233واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی مبایعه نامه عادی و طی سند قطعی صفحه 
447 دفتر 147 نسبت به 72مترمربع از پلاک 1870/1/232 اصلی و مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از محمدعلی جان نثاری لاوانی صفحه 560 دفتر 

223 نسبت به 72 مترمربع از پلاک 1870/1/233 اصلی)م الف9548(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002006941 شماره  14-رأی 
وردی  علی  فرزند  بختیاری  بهروز  به  مربوط   1397114430002000574
در2دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
158/75مترمربع پلاک شماره 2173 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از علی اکبر مطیع ثبت دفتر 346 

صفحه 139)م الف9549(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002007092 شماره  15-رأی 
1397114430002000575 مربوط به علی وردی بختیاری فرزند امیرحسین 
در4 دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
158/75مترمربع پلاک شماره 2173اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی اکبر مطیع ثبت دفتر 346 

صفحه 139)م الف9550(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022661 شماره  16-رأی 
1399114430002002347 مربوط به علی پورشادمان فرزند حسن درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  46/50مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2273اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 2279 مورخ 88/7/14 دفترخانه 60 

قم)م الف9551(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022111 شماره  17-رأی 
1398114430002002155 مربوط به علی کریمی شایان پور فرزند محمدتقی 

مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
150مترمربع پلاک شماره فرعی از 1956/680اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه ولی اله براتی و محمد 
تقی اسدی طی سند قطعی شماره 20987 مورخ 56/4/1 دفترخانه 20 قم)م 

الف9552(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022017 شماره  18-رأی 
فرزند  فراهانی  آقازیارتی  مهدی  به  مربوط   1399114430002002039
محمدحسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 72مترمربع پلاک شماره فرعی از 1878/34اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 39874 مورخ 

95/5/30 دفترخانه 56 قم)م الف9553(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022519 شماره  19-رأی 
1399114430002000369 مربوط به عباس دارابی فرزند رمضانعلی درقسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 55مترمربع پلاک 
پلاک 3123  به  سازمان  بخشنامه  طبق  که  اصلی  از 2209مکرر  فرعی  شماره 
اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از سیدعلی اکبر تولیتی صفحه 116 دفتر 5 )م الف9554(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022664 شماره  20-رأی 
علی  حمزه  فرزند  نجفی  خیرالله  به  مربوط   1399114430002001677
مساحت  به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ  از  درقسمتی 
102مترمربع پلاک شماره فرعی از 2190اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن خطیبی صحفه 259 

دفتر 67)م الف9555(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002021331 شماره  21-رأی 
از  درقسمتی  علی  فرزند  دارابی  زهرا  به  مربوط   1399114430002001479
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 57/50مترمربع پلاک 
شماره 145فرعی از 2160اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از فیض اله شکارچی صفحه 477 دفتر 

126)م الف9557(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002022125 شماره  22-رأی 
احمدعلی  فرزند  فشخورانی  الهام  به  مربوط   1398114430002002478
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 56مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 2303اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از علی کریمی راهجردی صفحه 260 دفتر 

335)م الف9559(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002021772 شماره  23-رأی 
1399114430002000146 مربوط به امیرحسین بیات فرزند علی درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 53مترمربع پلاک شماره 
فرعی از 2304اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

و خریداری مع الواسطه از معصومه ملکی صفحه 38 دفتر 10)م الف9560(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به 
اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و آفتاب یزد(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴00/0۱/2۳ 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴00/02/08
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

     هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 
کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

1- رای شماره 139960330001014622 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001500 مربوط به محمد لک فرزند رضا در ششدانگ یک باب ساختمان به 
مساحت 70/97 مترمربع پلاک شماره 10327 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 17883 مورخ 99/02/04 دفترخانه 77 

قم)م الف 9495(
2- رای شماره 139960330001014919 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001407 مربوط به علی اسماعیلی فرزند غلامرضا در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 61/44 مترمربع پلاک شماره 7121 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از کبری رها 

شده از سند قطعی 33450 مورخ 33/03/30 دفترخانه 8 قم)م الف 9497(
3-رای شماره 139960330001012985 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000001 مربوط به تقاضای ناصر خالقی طلب فرزند محمد در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 20/62 مترمربع پلاک باقیمانده 10366 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی به شماره 24693 مورخ 

1399/07/09 دفترخانه 74 قم و اقرارنامه اصلاحی 24709 مورخ 1399/07/29 دفترخانه 74 قم)م الف 9499(
4- رای شماره 139960330001013943 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001001517 مربوط به ریحانه قلی زاده آغوزی فرزند جعفرقلی در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 201/43 مترمربع پلاک شماره 11089 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 

الکترونیکی 139720330001005588)م الف 9501(
5-رای شماره 139960330001014485 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001002206 مربوط به ابوالفضل جصاس فرزند مرتضی در ششدانگ یک باب ساختمان 
به مساحت72 مترمربع پلاک شماره 11243 اصلی واقع در قم بخش 1 حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از وراث غلامعلی ولی )م الف 9502(
6-رای شماره 139960330001013980 مربوط به پرونده کلاسه 1398114430001002134 مربوط به محمد کلانتری خلیل آباد فرزند فضل علی در ششدانگ 

یک باب ساختمان به مساحت99 مترمربع پلاک شماره 9448اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 148 صفحه 
16 به موجب سند قطعی 61026 مورخ 84/03/16 دفترخانه 14 قم)م الف 9504(

7-رای شماره 139960330001015132 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430001000987 مربوط به معصومه بیکی فرزند عباس در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 53/09 مترمربع پلاک شماره 17 فرعی از 11022 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه 

از علی اکبر ثمری صادره در دفتر 243 صفحه 168)م الف 9556(
8-رای شماره 139960330001011743 مربوط به پرونده کلاسه 1397114430001001693 مربوط به اعظم حسن بیکیان فرزند  حسن در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 148 مترمربع پلاک شماره 6717اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 276 صفحه 28 
به موجب سند قطعی به شماره 28367 مورخ 1397/09/21 دفترخانه 55 قم بانضمام سهم الارث متقاضی از مالکیت خانم معصومه علی بخشی به شماره دادنامه 

9609972524000952 مورخ 1396/03/29 شعبه 40 حقوقی شورای حل اختلاف قم )م الف 9558(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی 
مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت 
اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را 

به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آفتاب یزد(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴00/0۱/2۳
تاریخ انتشارنوبت دوم: ۱۴00/02/08
داود فهیمی نیک- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده ۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی و مشاعی

املاک منطقه جعفریه  و  اسناد  ثبت  اداره  در  اختلاف مستقر  هیات حل 
تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را 
براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء 

ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330005000271 شماره  1-رای 
1399114430005000013 مربوط به شرکت حمل و نقل سعادت کوش 
به شناسنامه شماره کدملی 10860964247 در قسمتی از / ششدانگ گاراژ 
به مساحت 925/6 مترمربع پلاک شماره 88 فرعی از 136 اصلی واقع در قم 
بخش حوزه ثبت ملک جعفریه مبایعه نامه عادی/سند رسمی 203519 دفتر 

18 قم )م الف9503(. 
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 
اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه جعفریه تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و 
دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل 
نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و آفتاب یزد(
تاریخ انتشار اول: ۱۴00/0۱/2۳  تاریخ انتشار دوم: ۱۴00/02/08
محمدرضا خدایاری- رئیس ثبت اسناد و املاک جعفریه

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی



دوشنبه -بیست وسوم فروردین ماه 1400-    سال بیست  وچهارم -   شماره 65246
ورزشی

 رئیس فدراسیون کشتی پس از کسب 11 سهمیه توسط آزاد و فرنگی کاران ایران 
برای حضور در المپیک از بودجه ناچیز این رشته پرافتخار اظهار گلایه کرد.

علیرضا دبیر ظهر دیروز بعد از کسب سه سهمیه المپیک در کشتی آزاد که به 

تکمیل شدن تیم ملی منتهی شد، با اظهار گلایه از بودجه ناچیز کشتی در مقایسه 
با برنامه های متعدد این رشته گفت: به تمامی مسئولان ورزش و مردم و اهالی 
کشتی می گویم. کمترین زحمت را من کشیدم و به همه خسته نباشید می گویم. 

می شد سهمیه های مان در کشتی فرنگی هم 6 عدد شود که امیدوارم با تجربه ای 
که محمد بنا دارد، در بلغارستان هم آن سهمیه کسب شود.

دبیر به مشکلات مالی کشتی اشاره کرد و گفت: یک صحبت کلی دارم. با این 
پول ها و اعتباری که می دهید دیگر نمی شود کار کرد. نمی گویم وزارت ورزش و 
کمیته ملی المپیک که البته یک جاهایی هم به آنها برمی گردد، اما روی سخنم 
با دولت و مجلس است. کشتی مثل فرش، خاویار، نفت و انرژی هسته ای برای 
ایران است. با تمام احترامی که برای همه رشته ها قائلم این را می گویم که شما 
صد را دارید چرا از دستش می دهید؟ به والله با این پول ها نمی شود کار کرد. آن 
زمان که این بودجه را می دادید دلار سه هزار تومان بود. شما دارید بودجه دلار سه 
هزار تومانی را به ما می دهید در حالی که دلار هشت برابر شده و همه هزینه های 

ما اینجا دلاری است.
رئیس فدراسیون کشتی افزود: می توانستیم همه سهمیه ها را بگیریم. من به شما 
محکم می گویم با این اعتبارهایی که می دهید روی کشتی در المپیک حساب 
نکنید. نه تنها در این المپیک که المپیک های بعدی ما هم دارد خراب می شود. 
برای المپیک های 2024 و 2028 باید از الان کار کنیم. رئیس بعدی هم بیاید، من 
باید برایش زیرساخت آماده کرده باشم. باید نوجوانان و جوانان را برای رئیس بعدی 

آماده کنم که با این پول ها نمی توانم.
یورو شده،  اخیر 144 هزار  اعزام های  ارزی  اینکه هزینه های  به  اشاره  با  وی 
خاطرنشان کرد: در همین فروردین ماه 6 اعزام داشتیم. دو تا گزینشی آزاد و 
فرنگی، دو تا آسیایی آزاد و فرنگی و دو تیم آزاد و فرنگی هم به بلغارستان. ببینید 
فقط هزینه های ارزی ما چقدر شده است. نزدیک دو میلیارد هزینه بلیت آسیایی 
و گزینشی شده و بابت بلیت بلغارستان هم 600 -700 میلیون هزینه کرده ایم. 
همین الان 7 میلیارد از بودجه سالیانه ما رفته است. آقایان! با این بودجه کشتی 
ما نمی چرخد و کشتی روز به روز خراب تر می شود. اگر کشتی می خواهید و 
می خواهید در المپیک موفق باشد در جیب تان دست کرده و درست و حسابی 

خرج کنید.
رئیس فدراسیون کشتی در پایان افزود: رئیس جمهور هم اینجا بنشیند می گویم 
کشتی با این پول ها نمی چرخد. چون کشتی را دوست دارم اعلام می کنم که 10 
مرداد المپیک برای ما شروع می شود اما با این اعتبارات، کشتی امیدوار به المپیک 
نباشد. این را از دو سال پیش هم گفتم. حرفی که می زنم خواسته ما از دولت و 
مجلس است. کشتی برای من نیست، کشتی بِرند جمهوری اسلامی است و 

وظیفه مجلس و دولت است که از آن حمایت کنند. 

انتقاد صریح دبیر از بودجه کشتی؛

در المپیک انتظاری نداشته باشید! محمد فنایی:

 حال فوتبال ایران خوب نیست

 کارشناس داوری فوتبال کشورمان با اشاره به اعتراض های صورت گرفته به 
داوران، گفت: حال فوتبال ایران خوب نیست و باشگاه ها یاد گرفته اند برای 

رسیدن به حق خود اعتراض کنند.
محمد فنایی گفت: سال ها است که نسبت به جانمایی دوربین های تلویزیونی 
بحث می کنیم اما گوش کسی بدهکار نیست. مشکل فوتبال ما یک یا دو گل 
آفساید نیست بلکه مساله مهم این است که مشکلات را می بینیم اما برای حل آن 

کاری نمی شود اما در این میان به دنبال مقصر هم هستیم.
وی ادامه داد: بحث تصاویر پخش شده در همه جای دنیا حل شده اما در 
ایران هنوز درگیر ابتدایی ترین چیزها هستیم، اگر دوربین ها جای درستی نصب 
شود این همه جنجال نداریم چرا که با بررسی تصاویر می توان به درستی یا عدم 

درستی گل رسید.
پیشکسوت داوری فوتبال ایران افزود: اگر بخواهیم در مورد درستی گل ها 
صحبت کنیم باید تصاویر را به دقت بررسی کرد البته اگر تصویر خوبی ثبت شده 
باشد . به نظر من بهترین تصویر را کمک داور بازی می بیند اما در برخی مواقع 
سرعت توپ و بازی آنقدر سریع بوده که ممکن است او هم اشتباه کند و این مساله 

در فوتبال وجود دارد.
فنایی گفت: در مورد هر دو گل پرسپولیس واقعا نمی توانم بر درستی یا عدم 
درستی آن تاکید کنم چرا که تصویر خوبی دریافت نکردیم . متاسفانه همه بد 
عادت شده اند و با یک سوت اعتراض و جنجال به پا می کنند که این آفت فوتبال 

ما شده و باید هر چه زودتر با آن برخورد جدی شود.
وی تاکید کرد: از فوتبال بیزار شده ام چرا که همیشه باید اعتراض دید، مربی، 
بازیکن و همه افراد بیرون زمین به خود اجازه می دهند با یک سوت جنجال به 
پا کنند که این مساله برای داور و تیم داوری مشکل ایجاد می کند. تمرکز آن ها 
به هم می ریزد چرا که باید بخشی از حواسشان به بیرون زمین، حرف ها و رفتار 
نیمکت نشین ها باشد که این هم از شگفتی های فوتبال ایران است. متاسفانه یاد 
گرفتیم برای آن که نشان بدهیم عاشق تیم و باشگاه خود هستیم در کنار زمین 
داد بزنیم و جنجال به پا کنیم اما شیوه و راه درستی نیست و امیدوارم حداقل از 

فوتبال روز جهان و اروپا فرهنگ درست را در فوتبال خود نهادینه کنیم.
پیشکسوت داوری فوتبال ایران از وجود پول های بی رویه در این ورزش هم 
گلایه کرد و یادآور شد: متاسفانه پول زیاد فوتبال را خراب کرده است، درگیر 
حاشیه هایی شدیم که قبل از آن نبود اما اکنون با مسایلی درگیر هستیم که جای 
تاسف دارد. باید با بهره گیری از قانون، خیلی جدی با خاطیان برخورد کرد تا 
این شیوه غلط از فوتبال ما برود و فرهنگ اخلاق مدارانه در این ورزش تسری 

پیدا کند.

مدیر تیم فوتبال سپاهان اصفهان:

 بعد از زاینده رود،سپاهان دلخوشی مردم 
اصفهان است

از  بعد  اصفهان  مردم  دلخوشی  گفت:  اصفهان  سپاهان  فوتبال  تیم  مدیر 
زاینده رود این تیم است و امیدواریم در پایان فصل هدیه خوب و شیرینی به آن ها 

بدهیم.
رضا فتاحی ، در خصوص شرایط حال حاضر تیم سپاهان اظهار داشت: خدا 
را شکر شرایط تیم خیلی خوب است. بازیکنان با برنامه های کادر فنی تمرینات 
خوبی را پشت سر می گذارند و می توانم  بگویم واقعا جو خیلی خوبی در تیم حاکم 
شده است. مدیران باشگاه، مسئولان کارخانه و همچنین استانی در این شرایط 
اقتصادی حمایت خیلی خوبی از تیم دارند و به همین خاطر باید از آن ها تشکر 
ویژه داشته باشم. ان شاالله روند خوب تیم تا پایان فصل حفظ شود و بتوانیم بعد از 
چند سال که نتایجی در شان سپاهان نگرفتیم با این شرایط کرونایی به قهرمانی 
امیدواریم  و  است  تیم  این  زاینده رود  از  بعد  اصفهان  مردم  دلخوشی  برسیم. 
همانطور که استاندار اصفهان هم از ما خواست بتوانیم در پایان فصل هدیه خوب 

و شیرینی به هواداران و مردم اصفهان بدهیم.
مدیر تیم سپاهان در مورد بازی فردا مقابل نفت مسجدسلیمان عنوان کرد: نفت 
مسجدسلیمان تیم خیلی خوبی است. کادرفنی جدیدی به این تیم اضافه شده، 
محمود فکری از مربیان خوب، با سابقه و فهیم فوتبال ما است. ان شاالله بازیکنان 
ما با ارائه یک بازی خیلی خوب سه امتیاز این بازی را کسب کنند و جایگاه مان در 

صدر جدول محکم تر  شود.
فتاحی در مورد اینکه سپاهان در بازی جام حذفی مهمان خوشه طلایی خواهد 
بود و آیا کیفیت زمین شهر ساوه مطلوب برگزاری این مسابقه است، گفت: کیفیت 
زمین باید طبق استانداردهای AFC باشد. ما چند بازیکن ملی پوش داریم که 
آن ها باید برای بازی های مقدماتی جام جهانی آماده باشند. اگر مصدوم شوند 

علاوه بر سپاهان تیم ملی هم ضرر می کند.
فتاحی در خصوص برنامه  مسابقات لیگ برتر گفت: ما تابع برنامه مسابقاتی 
سازمان لیگ هستیم. مسابقات لیگ برتر و جام حذفی را پیش رو داریم. تعدادی 
از تیم ها در لیگ قهرمانان آسیا حضور دارند. برای همه نمایندگان ایران در آسیا 
آرزوی موفقیت می کنیم و امیدواریم همه از گروه هایشان صعود کنند. ضمن اینکه 
باید صعود تیم فولاد ایران به مرحله گروهی را، هم به این مجموعه و هم به مردم 

خوب خوزستان تبریک بگویم.

ستار همدانی:

 صعود استقلال به انگیزه بازیکنان
 بستگی دارد

از  نخست  تیم  عنوان  به  می توانند  آبی پوشان  گفت:  استقلال  پیشکسوت 
گروه خود در لیگ قهرمانان آسیا صعود کنند که البته بستگی به انگیزه و تلاش 

بازیکنان دارد.
»ستار همدانی« اظهار داشت: استقلال همیشه در آسیا شرایط سختی داشته و 

در گروه های سختی قرار گرفته است اما همواره با چاشنی غیرت و
 تلاش موفق بوده است.

وی افزود: به طور حتم رقبای استقلال روی  این تیم حساب ویژه ای باز کرده اند 
و می دانند بازی با پر افتخارترین تیم ایران در قاره کهن آسان نخواهد بود.

پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد: فرهاد مجیدی و کادر فنی استقلال به 
طور حتم در این مدت آنالیز دقیقی از رقبای خود در آسیا داشته اند و تیمشان را با 

آمادگی کامل به زمین خواهند رفت.
همدانی تصریح کرد: استقلال باید در خط دفاعی کمترین اشتباه را داشته 
باشد چرا که اشتباه مقابل تیم های قدرتمند آسیایی می تواند تبعات سنگینی را 

برای آنها به همراه داشته باشد.
وی تاکید کرد: استقلال می تواند به عنوان تیم اول صعود کند و همه چیز در 
این باره به انگیزه و تلاش بازیکنان بستگی دارد و امیدوارم شاهد موفقیت های 

این تیم باشیم.
بازیکن اسبق استقلال در پایان گفت: خط هافبک استقلال نقش تعیین 
کننده ای در بازی های مرحله گروهی لیگ قهرمانان می تواند داشته باشد و آنها با 

دوندگی و طراحی خود کار بازیکنان را راحت کنند.

سخنگوی باشگاه استقلال گفت: دانشگر همراه کاروان 
استقلال به عربستان نمی رود ولی شرایط برای او مهیاست 
چرا که تست های کرونای خود را پشت سر گذاشته و تست این 

بازیکن هم منفی بوده است.
حجت نظری در گفت وگو با برنامه رادیویی تهران ورزشی، 
درباره آخرین وضعیت تیم فوتبال استقلال اظهار داشت: 
امیدوارم مشکلاتی که در روزهای اخیر برای برخی تیم های 
دیگر پیش آمد برای سایر تیم ها پیش نیاید. همچنین امیدوارم 
این عزیمت  توشه ای داشته باشد و  درگام نخست استقلال و 
گام بعدی سایر نمایندگان ایران با سوغاتی دوست داشتنی 

برای مردم ایران به میهن بازگرداند. 
وی درادامه خاطرنشان کرد: الحمدلله شرایط خوبی داریم و 
تمرینات تا روز گذشته زیر نظر فرهاد مجیدی و کادرفنی ادامه 

داشت. شرایط مطلوب است. البته در گروه سختی قرار داریم 
و قطعا کار استقلال در عربستان دشوار است. با این وجود 
تلاش کرده ایم شرایط مختلفی که می تواند در طول این سفر 
به ما کمک کند، فراهم شود. امیدواریم مجموعه افرادی که 
می توانند در بهبود این شرایط کمک کنند، از هیچ تلاشی 
دریغ نکنند. از مدیریت فعلی، مدیریت ادواری، هواداران و 
پیشکسوتان می خواهم این تلاش ها را انجام دهند تا استقلال 
با بهترین نتیجه از این مرحله صعود کند. ان شاءالله استقلال 
با سوغاتی خوبی برگردد. فکر می کنیم وضعیت تیم خوب 
است هر چند در فوتبال بحث 90 دقیقه و مستطیل سبز 
در میان است و برخی مسائل می تواند نتیجه را تغییر بدهد. 
امیدواریم مجموع شرایط به بهترین شکل باشد و با بهترین 
نتایج به ایران برگردیم. وی درباره آخرین شرایط محمد دانشگر 

تصریح کرد: دانشگر تست های لازم مربوط به کرونا را پشت 
سر گذاشته و حتی برای وی ویزا هم درخواست شده است. 
مجموع شرایط را آماده کرده ایم که هر زمان کادرفنی به این 
جمع بندی برسد که باید از وی استفاده کند این امکان وجود 
داشته باشد. فوتبال یک بازی تیمی است و به شکل طبیعی 
باید از فردگرایی و فردمحوری عبور کنیم. یکی از مهمترین 
یک  در  تیم  یک  پیروزی  به  منجر  می تواند  که  مؤلفه هایی 
تورنمنت شود و شرایط تیمی را فراهم کند، نظم و انضباط 
تیمی است. کادرفنی برای حاکم کردن نظم و انضباط تمام 
تلاش خود را انجام داده  است. فکر می کنم برخی مواقع با 
وجود اینکه برای ما محروم بودن از یک بازیکن خوبمان سخت 
است اما برای حفظ انسجام تیمی نیاز است اینگونه تصمیم ها 
گرفته شود. مدیریت باشگاه هم همیشه از این گونه تصمیمات 

دانشگر  افزود:  ادامه  در  نظری  می کند.  حمایت  کادرفنی 
همراه کاروان استقلال به عربستان نمی رود ولی شرایط برای 
او مهیاست چرا که تست های کرونای خود را پشت سر گذاشته 
و تست این بازیکن هم منفی بوده است ویزا هم برای وی تهیه 
شده است. هر زمان کادرفنی صلاح بداند از دانشگر استفاده 

کند می تواند در کوتاه ترین زمان به استقلال ملحق شود.
سخنگوی باشگاه استقلال در پایان درباره شرایط استقلال 
در عربستان گفت: تمام این مسائل بررسی شده و همه چیز 
تحت کنترل است. هتل تیم مشخص شده و تمام اتفاق هایی 
که لازم است استقلال در آرامش کار خود را دنبال کند انجام 
شده است. در ابتدای ورود به عربستان بار دیگر از تمام افراد 
این  امیدوارم جواب  کاروان تست کرونا گرفته خواهد شد. 

تست هم منفی باشد و مشکلی برای تیم ایجاد نشود. 

سخنگوی باشگاه استقلال :

مجیدی صلاح بداند دانشگر به تیم ملحق می شود

سرپرست فولاد خوزستان گفت: خداراشکر توانستیم با نتیجه خوبی بازی را 
ببریم اما این نباید باعث شود فکر کنیم همه چیز تمام شده است.

محمد علوی پس از پیروزی فولادی ها مقابل العین امارات و صعود به مرحله 
گروهی این رقابت ها اظهار کرد: خداراشکر توانستیم با نتیجه خوبی بازی را 
ببریم اما این نباید باعث شود فکر کنیم همه چیز تمام شده است. ما تازه به 
مرحله بالاتری رفتیم و ان شاءالله بتوانیم در این مرحله هم کار بزرگی انجام 
دهیم. کارمان خیلی سخت است چون تیم های بزرگی در این گروه هستند 

و باتوجه به این که هر سه چهار روز باید یک بازی انجام دهیم  نمی شود تیمی 
را دست کم بگیریم. او ادامه داد: بچه ها مقابل العین خیلی خوب کار کردند 
و توانستیم نتیجه قابل قبولی کسب کنیم. دعای خیر مردم ایران و خوزستان 
پشت ما بود و همه مردم ایران پس از این پیروزی شاد شدند. ما نماینده فوتبال 
ایران هستیم و توانستیم سهمیه فوتبال ایران را به چهار سهمیه تبدیل کنیم. 
ان شاءالله با سعی و تلاش بچه ها بتوانیم در مرحله گروهی هم نتیجه خوبی 
کسب کنیم. بازیکنان مان سر حال و شاداب هستند و با این نتیجه می توانیم 

کارهای بزرگ تری هم انجام دهیم.
سرپرست فولاد خوزستان در رابطه با میزبانی عربستانی ها گفت: خداراشکر 
تا امروز همه چیز عالی بود و هیچ گونه مشکل و دغدغه ای نداریم و همه چیز 
در اختیارمان است. استقبال عربستانی ها تا امروز گرم و خوب بوده است و 
امیدواریم تا روز آخر این میزبانی خوب تداوم داشته باشد و مشکلی برای مان به 
وجود نیاید.به گزارش ایسنا، فولادی ها در اولین دیدار خود در مرحله گروهی 

لیگ قهرمانان آسیا باید به مصاف السد قطر بروند.

سرپرست فولاد خوزستان:

 نباید فکر کنیم همه چیز تمام شده است

رای اصلاحی
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

جلسه هیأت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 1390/09/20 با 
حضور امضاءکنندگان زیر در وقت مقرر/فوق العاده در دبیرخانه هیأت تشکیل، رأی شماره 139960330002006084 پرونده 
کلاسه 1398114430002000074 مربوط به تقاضای آقای /خانم غلامرضا موحدی نسب مبنی بر صدور سند مالکیت 
ششدانگ/قسمتی از پلاک شماره 2244/1/4 اصلی اصلی واقع در بخش دو قم تحت بررسی است. پس از مطالعه پرونده و 

ملاحظه سوابق مشخص شد در رای صادره شماره فوق الذکر اشتباهاتی به شرح زیر صورت گرفته است:
با توجه به مفاد گزارش کارشناس به شماره 21527-1399/12/11 و باعنایت به اینکه طبق گزارش شماره فوق الذکر رای 

هیات تاکنون اجرا نشده لذا مفاد رای صادر به شرح ذیل اصلاح می گردد:
مالکیت آقای غلامرضا موحدی نسب فرزند ابوالفضل قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
97/41 مترمربع پلاک شماره 2244/1/4-اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم تأیید و رأی خود را با حدود ذیل 

صادر مینماید.
شمالا در سه قسمت که قسمت دوم شرقیست بطولهای 2/50 متر و 0/90 متر و 9/65 دیوار به دیوار قسمتی از پلاک 

2244/1/4 اصلی
شرقا اول بطول 5/40 متر دیوار به دیوار قسمتی دیگر از پلاک 2244/1/4 اصلی دوم بطول 2/60 متر درب و دیواریست به 

شارع 4 متری
جنوبا بطول 12/10 متر دیوار به دیوار قسمتی دیگر از پلاک 2244/1/4 اصلی

غربا بطول 8/40 متر دیوار به دیوار قسمتی دیگر از پلاک 2244/1/4 اصلی
حقوق ارتفاقی ندارد

رای صادره قبلی با رعایت اصلاحات فوق قابل اجرا میباشد.
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

----------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره 1843/49 اصلی واقع در بخش دو 
ثبت قم )آدرس: خیابان جوادالائمه)ع(- پاسداران غربی، کوچه 4 پلاک 16( که بنام آقای عباس مشایخی پور فرزند نظامعلی 
میباشد در جریان ثبت است که به علت عدم حضور مالک و یا نماینده قانونی تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 
15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده 13 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و 
بنا به تقاضای مالک مذکور به شماره وارده2/101-1400/01/16 تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز دوشنبه مورخ 
1400/02/26 ساعت 8/30 الی 12/30 ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین و مجاورین یا 
وکیل و یا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از 
تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین و مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و 
رسیدگی خواهد شد. ضمنا طبق تبصره ماده واحده مصوب 73/2/25 معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به 

اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند. )م الف 13819(
عباس پورحسنی – رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

فرنگی کار مطرح، مدال آور و پرافتخار استان قم در ترکیب تیم ملی کشتی فرنگی بزرگسالان ایران راهی رقابت های 2021 
قهرمانی آسیا شد.

برپایه این گزارش ، برای حضور در رقابت های قهرمانی آسیا تیم ملی کشتی فرنگی بزرگسالان کشورمان با هدایت یکی 
از بهترین  مربیان حال حاضر کشتی جهان یعنی محمد بنا راهی کشور قزاقستان شد، تیمی که مهدی ابراهیمی یکی از 
بهترین های فرنگی ایران و قم عضو آن است. اعزام تیم ملی کشتی فرنگی برای حضور در رقابت های قهرمانی آسیا در 
حالی صورت گرفت که اعضای این تیم را فرنگی کاران اوزان 55، 60، 63، 67، 72، 77، 82، 87، 97 و 130 کیلوگرم 
ابراهیمی فرنگی کار مطرح قم در وزن 82 کیلوگرم اعزام شد. رقابت های کشتی فرنگی  تشکیل می دهند و مهدی 
بزرگسالان قهرمانی آسیا روزهای 24 و 25 فروردین ماه در شهر آلماتی قزاقستان برگزار می شود و در ترکیب تیم اعزامی 
ایران به این مسابقات در وزن 55 کیلوگرم پویا دادمرز، 60 کیلوگرم مهدی محسن نژاد و 63 کیلوگرم میثم دل خانی به مصاف 
حریفان می روند. همچنین در وزن 67 کیلوگرم حسین اسدی، 72 کیلوگرم امین کاویانی نژاد، 77 کیلوگرم پژمان پشتام، 
82 کیلوگرم مهدی ابراهیمی، 87 کیلوگرم ناصر علیزاده، 97 کیلوگرم مهدی بالی و وزن 130 کیلوگرم علی اکبر یوسفی 
دیگر اعضای تیم اعزامی ایران به این رقابت ها را تشکیل می دهند. مربیان تیم ملی در این تورنمنت آسیایی رسول جزینی، 
بهروز حضرتی پور و حبیب الله اخلاقی و عادل بالی تبار هستند، داور اعزامی ایران محمدابراهیم امامی است و این تیم به 
سرمربیگری محمد بنا با حریفان روبه رو می شود، تیمی که ماساژور آن محمد علیزاده، متخصص تغذیه رامین امیرساسان  و 
سرپرست آن سیدحجت کریمی است. مهدی ابراهیمی فرنگی کار مطرح قم نخستین مدال آسیایی خود را سال 2013 از 
پیکارهای قهرمانی نوجوانان آسیا در شهر اولانباتور مغولستان کسب کرد و بعد از آن مدال هایی از مسابقات جوانان، امید و 

بزرگسالان به دست آورد و در رقابت های جهانی نوجوانان و جوانان و امیدها نیز به میدان رفته است.

فوتسالیست های تیم دلسوختگان اهل بیت قم دومین بازی متوالی خود از دوره جدید فوتسال باشگاه های کشور را 
با باخت و ناکامی پشت سر گذاشتند.

برپایه این گزارش ، در حالی که بازی های گروه چهارم از مرحله مقدماتی فصل 1400 لیگ دسته دوم فوتسال 
باشگاه های کشور از هجدهم فروردین ماه در قم جریان دارد، تیم دلسوختگان اهل بیت قم در سالن دو هزار نفری 

شهید جعفر حیدریان قم از رقبای خود میزبانی می کند.
بازی های این گروه با حضور 6 تیم دلسوختگان اهل بیت قم، جنرال ویند سقّز، لاهیک لاهیجان، شهید کیان 
پارس آباد، میثاق اردبیل و آروین قالا ماکو به انجام می رسد و تیم ها بعد از انجام پنج بازی به تعطیلی یک ماهه خواهند 

رفت تا برای بازی های دور برگشت بعد از ماه مبارک رمضان آماده شوند.
تا کنون چهار روز از دیدارهای گروه چهارم مرحله مقدماتی لیگ دسته دوم فوتسال باشگاه های کشور در سالن دو 
هزار نفری مجموعه ورزشی شهید حیدریان قم سپری شده اما نکته قابل تامل و تعجب آور، ثبت دو باخت در کارنامه تیم 

فوتسال دلسوختگان اهل بیت قم است، تیمی که بازی ها را با اقتدار شروع کرد اما در ادامه خوب کار نکرد.
تیم دلسوختگان اهل بیت قم در روز نخست با حساب 5 بر 2 تیم آروین قالا ماکو را شکست داد و در بازی  دوم خود 
با نتیجه 4 بر 2 از سد تیم جنرال ویند سقّز گذشت اما دو بازی بعدی را به ترتیب برابر تیم های شهید کیان پارس آباد و 

لاهیک لاهیجان بر خلاف انتظار واگذار کرد.
شاگردان سیدوحید غیاثی برابر تیم شهید کیان پارس آباد با نتیجه سه بر صفر شکست خوردند و در جدال با تیم 
لاهیک لاهیجان با نتیجه نزدیک 5 بر 4 باختند تا از چهار بازی 6 امتیاز اندوخته و در رده سوم جدول رده بندی گروه 

خود قرار بگیرند، ضمن اینکه باید در روز پایانی با تیم میثاق اردبیل روبه رو شوند که یک دیدار سخت و حساس است.

رقابت های قهرمانی آسیا در آلماتی قزاقستان برگزار می شود؛

اعزام کشتی گیر قم به پیکارهای قهرمانی آسیا
دردوره جدید فوتسال باشگاه های کشورصورت گرفت؛

دومین ناکامی متوالی فوتسالیست های قم
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بی اخلاقی های سیاسی و تبعات ادامه دار آن؛

اهمیت آنچه پس از انتخابات
 بر جا می ماند

انتخابات ریاست جمهوری در پیش است. چند و چون رقابت به اندازه نتیجه 
و  اصول  به  سیاسی  جریان های  بی توجهی  که  نکته ای  دارد؛  اهمیت  انتخابات 
ضروریات قانونی و اخلاقی آن می تواند تا سال ها فضای سیاسی و اجتماعی کشور 

را با تبعاتش درگیر کند. 
مطلوبِ نقش آفرینی موثر و کسب پیروزی در سیزدهمین دوره انتخابات ریاست 
جمهوری، مدت ها است تکاپوی سیاسی را در میان تشکل ها و احزاب به جریان 
انداخته است. در دو ماه باقی مانده تا انتخابات، انتظار می رود این تکاپو شکل و 
شمایل جدی تر و متراکم تری به خود بگیرد و سایر ساحات حیات اجتماعی را بیش 

از پیش از خود متاثر کند.
رفتارهای  سوء  و  اخلاقی ها  بی  برخی  درمورد  زیادی  نگرانی های  میان  دراین 
سیاسی با اهداف انتخاباتی در میان ناظران وجود دارد؛ بی اخلاقی هایی که سابقه 
آن نه تنها به این دوره، بلکه به ادوار پیشین انتخابات برمی گردد و جامعه هرگز تبعات 

منفی و تجربه تلخ چنین ضدتبلیغ هایی را از خاطر نمی برد.
این در حالی است که بر اساس بیانات رهبر انقلاب در نخستین روز سال، انتخابات 

باید نماد وحدت ملی باشد، نه نماد دودستگی و تفرقه و دوقطبی گری.
رهبر انقلاب در سخنرانی تلویزیونی خود در روز نخست فروردین با تأکید بر اینکه 
تقسیم بندی های غلط چپ و راست باید کنار گذاشته و فقط آینده کشور و نظام 
اسلامی در نظر گرفته شود، خاطرنشان کردند: اختلاف در سلیقه و بینش سیاسی 
و قومیت و مذهب اشکالی ندارد اما این مسائل نباید برهم زننده وحدت ملی باشند.

به رغم اینکه ناظران و دلسوزان نظام دست کم در یک سال گذشته بارها و بارها 
بر لزوم رعایت اخلاق سیاسی به ویژه همزمان با نزدیک شدن به انتخابات ریاست 

جمهوری تاکید کردند، ولی هنوز نگرانی های جدی دراین زمینه وجود دارد.
بی اخلاقی های سیاسی و تبعات ادامه دار آن

بی اخلاقی سیاسی از آفت های جدی انتخابات، به عنوان مهمترین سازوکار تحقق 
مردم سالاری در نظام های دموکراتیک محسوب می شود؛ نظامی که مشروعیتش 
به واسطه انتخابات آزاد و رقابت سالم میان نامزدهای متکثر و مشارکت پرتعداد 

شهروندان تضمین می شود.
رقابت سالم انتخاباتی ولی در مواردی فدای حرص کسب قدرت از سوی برخی 
جریان ها یا چهره های سیاسی می شود و آنچه به جای رقابت برنامه ها و طرح ها برای 
بهبود وضعیت کشور مبنای مناسبات انتخاباتی قرار می گیرد، تخریب است و تقبیح 
جریان رقیب. چه بسا سیاه نمایی ها، وارونه نمایی واقعیات، نادیده انگاری نقاط قوت 
عملکرد رقیب، فرافکنی مسئولیت همه مشکلات موجود بر دوش طرف مقابل، ورود 
به عرصه زندگی شخصی و متهم سازی های بی مبنا علیه نامزدهای دیگر و ... که در 
آستانه انتخابات، افکار عمومی را هدف قرار می دهد اما با فروکش کردن تب انتخابات 

با به جا گذاشتن تاثیری منفی، وحدت و انسجام ملی را هدف می گیرد.
دوقطبی سازی های نادرستی که از سوی برخی جریان های سیاسی با اهداف 
سلبی پیگیری می شود، مانع از ارتقای رقابت انتخاباتی بر مبنای تمرکز بر ضرورت ها 
و اولویت های کشور و بهره گیری از ظرفیت های ملی برای عبور از چالش های موجود 

می شود.
رقابت برآمده از سوء رفتار انتخاباتی، درفردای انتخابات، به جای تقویت وحدت 
و استفاده از ظرفیت های فراجناحی برای پیاده سازی برنامه هایی مدون برای بهبود 
وضعیت کشور، به طور طبیعی به تداوم و بازتولید دعوای جناحی نه تنها در سطح 
کلان سیاسی بلکه درسطح جامعه هم دامن خواهد زد. تجربه دوقطبی سازی های 
کاذبی که در جریان رقابت های انتخاباتی سال 88 ایجاد شد و چالش هایی که پس از 
آن به وجود آمد، نمونه ای روشن از تاثیر منفی و پردامنه بی اخلاقی سیاسی را پیش 

روی ما قرار می دهد.
این در حالی است که در صورت پایبندی همه نامزدها و جناح ها و نهادهای متولی 
به قوانین، اخلاق و عرف سیاسی،انتخابات می تواند به تجربه ای برای تقویت عنصر 
وحدت و انسجام ملی و هم افزایی ظرفیت همه گروه های سیاسی و اجتماعی تبدیل 

شود.
مخاطرات دوقطبی سازی کاذب در جریان رقابت انتخاباتی  

دولت روحانی و شخص رئیس جمهوری و وزیران چند ماهی است درمعرض 
حملات طوفانی و بی وقفه طیف تندروی جناح رقیب قرار گرفته اند. این هجمه ها 
به اندازه ای گسترده است که ناظران آن را به تلاش گروهی برای تخریب دولت 
با هدف ناامیدی مردم از مشارکت در انتخابات و در نتیجه دست یابی به برتری 
انتخاباتی از سوی طرفداران این گروه ها متهم می کنند. کاهش مشارکت، پیش 
از این، نتایجش را در یازدهمین دوره انتخابات مجلس نشان داد. طیف نسبتا 
گسترده ای از بهارستان نشینان درماه های اخیر به موجب عملکرد تقابلی خود 
دربرابر دولت، بارها مورد خطاب رهبری قرار گرفتند. رهبری بارها درخصوص 
پرهیز از بی حرمتی و هتک حرمت مسئولان دولتی و پرهیز از بداخلاقی های 

سیاسی هشدار دادند.
با این حال، این جریان همزمان با افزایش احتمال گفت و گو با طرف های برجام 
برگزاری  زمان  به  نزدیک شدن  با  البته همزمان  و  برجام،  تغییر وضعیت  وایجاد 
به  توجه  بدون  و  می دهند  ادامه  خود  کاذب  دوقطبی سازی های  به  انتخابات، 
توصیه های رهبری و تبعات منفی چنین رفتارهایی، فقط پیروزی انتخاباتی به هر 
قیمتی را در دستورکار خود قرار داده اند. این در حالی است که بسیاری از تصمیم ها 
درحوزه سیاست خارجی و اتفاقا توافق هسته ای فراجناحی بوده و در چارچوب 

سیاست ها و تصمیمات نظام قرار می گیرد و تخطی بردار نیست.
چنین بداخلاقی های سیاسی برای کشورمان آن هم در شرایط حساس فعلی 
پیامدهای بین المللی گسترده ای به همراه دارد. حال که دولت و ملت و مجموعه 
نظام با مقاومت و همیاری، سیاست سخت و یکجانبه آمریکا علیه ایران را با ناکامی 
مواجه کرده  و در مسیر تحقق خواسته های برحق ملی در تلاش و تکاپو است، نوبت 
آن رسیده که گروه های رقیب، با وحدت و انسجام و البته افزایش امید و مشارکت، 
دولت را در عبور از چالش های موجود بر سر رفع تحریم ها پشتیبانی کنند، نه آنکه 
برای چند صباحی تکیه زدن بر کرسی قدرت، منافع ملی را فدای منافع گروهی خود 

کنند.

نایب رئیس مجلس دهم گفت: قطع رابطه ما با آمریکا به نفع اسرائیل است. ما باید 
توازنی در رابطه با غرب و شرق درست کنیم. باید میان اروپا و آمریکا از یک طرف و چین 

و روسیه از طرف دیگر توازن برقرار کنیم. 
با نزدیک شدن به انتخابات، اشخاص بیشتری پا به عرصه کاندیداتوری می گذارند 
و وعده های مختلفی سرمی دهند. شاید گفت و گو با کسانی که تا این لحظه برای 
کاندیداتوری اعلام آمادگی کرده اند بتواند پاسخگوی دست کم بخشی از پرسش هایی 

باشد که افکار عمومی نسبت به آنها مطرح می کنند.
داوطلبان  از  یکی  مطهری  علی  سراغ  به  جماران  خبری  پایگاه  میان،  این  در 
کاندیداتوری در انتخابات آتی رفته و نظر او را درباره برخی مسائل جاری کشور جویا 
شده است. پرسش هایی که پاسخ به آنها، نگاه مطهری به مسائل گوناگون را نشان 

می دهد.
متن کامل این گفت و گو را در ادامه بخوانید:

*آقای دکتر مطهری، با توجه به اینکه خبر کاندیداتوری شما در ماه های اخیر 
منتشر شد، ابتدائا بفرمایید که اصلا چرا کاندیدا شدید و چه برنامه هایی برای 

ادامه این راه دارید؟
یکی از دلایل کاندیدا شدنم شرایط ویژه کشور است. به نظرم در انتخابات آینده نیاز به 
مشارکت بالایی داریم و شرایط به گونه ای است که فکر می کنم من نسبت به کسانی که 
تاکنون اعلام کاندیداتوری کرده اند برتری دارم. احساس می کنم کشور نیازمند برخی 

اصلاحاتی است که از سایر کاندیداها برنمی آید.
ویژگی های  باید یک  اما  باشند  قوی تر  از من  برخی جهات  در  آنها  است  ممکن 
شخصیتی در کاندیداها وجود داشته باشد که کاستی ها برطرف شود. لذا در این دوره 
احساس کردم که زمان مناسبی است برای اینکه وارد عرصه شوم. لازم دیدم که خود را 

در معرض رأی مردم بگذارم و به هرحال تصمیم گیر نهایی آنها هستند.
باید در حوزه های اقتصادی و تجاری میان طرف های مقابل خود رقابت ایجاد 

کنیم
اینکه چه برنامه هایی دارم، به طور اجمال عرض می کنم. معتقدم که ما باید در 

سیاست خارجی خود تغییراتی اعمال کنیم و روابط خود با دنیا را بهبود ببخشیم.
باید از انزوای سیاسی خارج شویم و روابط خود با غرب را اصلاح کنیم و به فکر ترمیم 
روابط با کشورهای عربی و اسلامی باشیم. امروز به نوعی از روابط جهانی برکنار هستیم 
و این بسیار به ضرر ماست. اینکه ما تنها با چند کشور روابط نزدیک داشته باشیم و 
80 درصد مبادلات تجاری مان تنها با 6 کشور باشد، بسیار خطرناک است. این باعث 

می شود که منافع مردم ما در نظر گرفته نشود.
ما باید در حوزه های اقتصادی و تجاری میان طرف های مقابل خود رقابت ایجاد 
کنیم. باید بین غرب و شرق و اروپایی ها و روسیه و چین و سایر کشورهای قدرتمند 
آسیایی مثل هند و اندونزی و مالزی رقابت ایجاد کنیم. همین طور باید کشورهای 

همسایه را جدی گرفته و ارتباط نزدیک تری با آنها داشته باشیم.
از طرف گروه خاص سیاسی کاندیدا نشده ام

از آنجا که اهالی رسانه نسبت به مواضع شما شناخت کافی دارند اما بهتر است که 
عموم جامعه ما شناخت دقیق تری از این مواضع پیدا کند و چه بهتر که این مساله 
توسط خودتان اتفاق بیفتد. آیا شما از طرف جریان خاصی کاندیدای این دوره از 

انتخابات شدید یا با همان مشیی که در مجلس داشتید این تصمیم را گرفته اید؟
من از طرف گروه خاص سیاسی کاندیدا نشده ام، بلکه به طور مستقل کاندیدا شده ام 
و به طور کلی چندان این دسته بندی های سیاسی را اصیل نمی بینم که هر فرد بخواهد 
کاندیدا شود باید در یکی از این دو گروه قرار بگیرد. ممکن است ما مواضعی داشته 

باشیم که برخی از آنها به اصولگرایان و برخی دیگر به اصلاح طلبان نزدیکتر باشد.
بالاخره باید اصول و مبانی ثابتی داشت که ممکن است با برخی از این گروه ها 
منجر به اصطکاک شود و برخی دیگر استقبال کنند. همواره در طول فعالیت سیاسی 
من همین طور بوده است. مثلا من در برخی جاها مواضعی داشته ام که اصولگرایان 
استقبال کرده اند و اصلاح طلبان چندان راضی نبودند و در جاهایی برعکس بوده 

است.
از  هایی  گروه  یا  افراد  اگر  البته  می کنم.  دنبال  را  خود  ثابت  مبانی  و  اصول  من 

اصلاح طلبان، اصول گرایان و مستقلین از من حمایت کنند استقبال خواهم کرد.
نسبت به رویکرد شورای نگهبان خوش بینم

این  در  نگهبان  شورای  که  رویکردی  به  نسبت  هستید  خوش بین  چقدر 
دور از انتخابات اتخاذ می کند. آیا با توجه به نشانه هایی که وجود دارد می توان 
خوش بین بود که این نهاد تساهل بیشتری را به کار بگیرد یا به گفته برخی 

سیاسیون رویکرد جناحی را کنار بگذارد؟
بله. من یک مقدار خوش بین هستم. به خاطر اینکه در این دور از انتخابات ما به شدت 
نیازمند مشارکت بالای مردم هستیم و این مشارکت بالا پیام روشنی برای همه دنیا دارد و 
تأثیر مستقیمی در وضع اقتصادی و روابط خارجی ما خواهد داشت. اگر مشارکت پایین 
باشد ضربه ای به کشور و نظام جمهوری اسلامی خواهد بود. لذا حتما باید کاری کنند 
که مشارکت بالا باشد و یکی از عوامل این کار نوع رفتار شورای نگهبان است که افراد 
مورد توجه مردم را بی جهت ردصلاحیت نکنند و مردم احساس کنند که سلیقه آنها نیز 

در میان کاندیداها وجود دارد.
اگر بنا باشد چند نفر همفکر از یک گروه خاص در میدان حاضر باشند دیگر شور و 
شوقی برای شرکت در انتخابات پیدا نمی شود و این به صلاح کشور نیست. به نظر من 
صرف اینکه افراد شرایط عامی را که در قانون اساسی آمده دارا باشند و محکومیت مهم 
اقتصادی یا اخلاقی نداشته باشند، برای تأیید صلاحیت آنها کافی است. باید بقیه کار 
را به عهده مردم گذاشت. بالاخره  مردم کمتر اشتباه می کنند یعنی نباید نگران باشیم 
که فردی که به طور صد درصد مورد تأیید ما نیست رأی بیاورد. اگر چنین فردی مورد 
اقبال مردم است، اجازه دهیم وارد رقابت شود. فکر می کنم این بار شورای نگهبان با 
سعه صدر بیشتری برخورد می کند. مخصوصا اینکه رهبر انقلاب هم بر این مساله تاکید 

کرده اند و گفته اند که میزان مشارکت مسأله بسیار مهمی است.
در واقع بالا بودن میزان مشارکت در درجه اول قرار دارد و انتخاب اصلح در درجه دوم. 

فکر می کنم که رویکرد شورای نگهبان در این انتخابات بهتر باشد.
مردم ساده لوح نیستند

همیشه گروه هایی در این کشور بوده اند که به دلیل داشتن رسانه و صدایی 
بلندتر از سایرین، چند ماه مانده به انتخابات اظهارنظرهایی را مطرح می کنند و 
انتخاب نامزدهای مورد نظر خود را به مسائل اعتقادی و گاه مذهبی ارتباط می 
دهند. یا اینکه هشدار می دهند که برخی کاندیداها افراد بی بصیرتی هستند که 
کشور را به ویرانی می کشانند. مواضع این گروه ها را چگونه ارزیابی می کنید و 

چطور می شود با این روند مقابله کرد؟*

به هر حال اظهارنظر آزاد است و هرکس می تواند عقاید خود را بیان کند. ولی گاهی 
این مساله به صورت سازمان یافته انجام می شود و عده ای قصد دارند که کاندیدایی را 
تخریب کنند. اگر بدین شکل باشد اصلا کار خوبی نیست. اما اگر صرفا اظهار نظر باشد 
مانعی ندارد و بیشتر بستگی به رشد و هوشمندی و آگاهی مردم دارد که فریب نخورند و 

هر حرفی را به راحتی قبول نکنند.
اتفاقا گاهی این تبلیغات اثر معکوس داشته است. دیدیم که در سال 76 هجمه 
وسیعی علیه آقای خاتمی شکل گرفت و همان باعث شد ایشان آن رای بالا را بیاورد. در 
دوره های بعد هم نظیرش را داشته ایم. مردم ساده لوح نیستند و چنین حرف هایی را 

باور نمی کنند. آنها به سابقه و صداقت و شخصیت افراد توجه می کنند.
عده ای مدام افراد را به حاشیه می رانند

گروهی بر این باورند که جریانی در کشور وجود دارد که به نوعی تداعی کننده 
بی آلایش  خادمان  را  خود  که  نحوی  به  است.  خیانت«  و  »خدمت  دوگانه 
معرفی می کند که منجی خروج کشور از بحران ها است و طیف دیگر را که 
شخصیت های انقلابی زیادی هم در میان شان دیده می شود خائن می نامد. این 
دوقطبی را چگونه ارزیابی می کنید؟ آیا این طیف نقش پررنگی در جامعه دارد یا 

نقش چندانی ایفا نمی کند؟
بله. چنین جریانی وجود دارد و نمی توانیم منکر آن شویم. جریانی که بسیار بدبین 
است و به مجرد یک نظر متفاوت با نظر رسمی نظام، افراد را متهم به خیانت و ضدیت 
با ولایت فقیه و حتی متهم به جاسوسی می کند. زیاد دیده ایم که مثلا کسی ملاقاتی 
با یک فرد خارجی داشته، حالا در حاشیه یک همایشی بوده یا به هرحال کنار یک 
آمریکایی بوده و با او چای می خورده، همین را دلیل بر این مطلب می گیرند که او از 

آمریکایی ها خط می گیرد و می خواهد علیه نظام و انقلاب اقدام کند.
گاهی هم چنین افرادی را متهم به جاسوسی می کنند. این خیلی روش بدی است. 
بدین ترتیب مدام افراد را به حاشیه می رانند و از قطار انقلاب پیاده می کنند. به هر حال 
چنین جریانی وجود دارد اما باید مقاومت کرد و نباید تسلیم شد. این جریان ممکن 
است دنبال بهره برداری های سیاسی باشد و خودش هم می داند که فلان شخص خائن 

و جاسوس نیست ولی برای استفاده خود این کارها را می کند.
ما نمی توانیم وارد زندگی خصوصی افراد شویم

آقای مطهری شاید برای مخاطبین ما جذاب باشد که بدانند شما که معتقدید 
آزادی بیان و عقیده باید در جامعه وجود داشته باشد در حوزه فرهنگی مشخصا 
در موضوعاتی نظیر دوچرخه سواری بانوان، حجاب و ... چگونه می اندیشید؟ در 
بخش فرهنگی چه برنامه ای برای خودتان ترسیم کرده اید که بتواند پاسخگوی 

نیازهای فعلی جامعه باشد؟
البته بخش فرهنگ بسیار گسترده است و حوزه های مختلفی دارد. شامل سینما، 
موسیقی، خودباختگی نسبت به فرهنگ غربی، فرهنگ عمومی و رفتارهای اجتماعی 
مردم نظیر نوع رانندگی و غیر اینها هم می شود. مسائل مهمی در این زمینه داریم که 
باید به آنها پرداخته شود. به طور کلی فرهنگ مقوله ای است که با روح و جان مردم 
ارتباط دارد و به شکلی است که باید با اراده مردم انجام شود. قابل تحمیل نیست و باید 
فرد اراده کند تا آن را انجام دهد. ضمن اینکه رها هم نمی تواند باشد. یعنی بالاخره در 

یک زمینه هایی باید نظارت هایی وجود داشته باشد.
نمی توانیم بگوییم رها می کنیم تا افراد هر طور دوست داشتند با آن مواجه شوند. 
مسائل فردی و زندگی خصوصی مردم به خودشان مربوط است و اصلا تجسس جایز 
نیست. کسی حق تجسس ندارد و ما نمی توانیم وارد زندگی خصوصی افراد شویم. ولی 
در آن بخشی که جنبه اجتماعی دارد، دولت اسلامی با دولت سکولار فرق دارد و نمی 

تواند نسبت به اخلاق و عقاید و رفتار مردم بی تفاوت باشد.
در مورد حجاب نیازی به سخت گیری نیست

برای نمونه، کسی نمی تواند بگوید دوچرخه سواری برای خانم ها ممنوع است. اگر 
حجاب شان را رعایت کنند مشکلی وجود ندارد. بعید می دانم کسی از فقها و مراجع، 
نفس دوچرخه سواری برای بانوان را حرام بداند. مهم این است که پوشش مناسبی 
داشته باشد. یا موضوع حجاب، امروز مسئله کشور ما نیست. در مجموع خود مردم 

رعایت می کنند. نیازی به سخت گیری نیست.
اصل کلی این است که محیط جامعه باید محیط کار و فعالیت باشد نه محیط 
التذاذات جنسی. هرگونه التذاذ جنسی باید منحصر در کادر خانواده باشد. این تز 
اسلام است. لذا اسلام بحث پوشش زن و مرد و حریم میان زن و مرد را مطرح کرده 
است. به هرحال اینکه برخی چنین تصور کنند که یکی از مسائل اصلی کشور ما 

حجاب است این گونه نیست.
به نظرتان در بزرگنمایی این مساله صاحبان تریبون های رسمی نقش ندارند؟ 

وقتی به عنوان مثال در یک نمازجمعه اصلی ترین دغدغه کشور مدل موی زنان 
یا بحث دوچرخه سواری آنها مطرح می شود؟

بله، این مساله باعث می شود که گاهی طرف مقابل لجاجت به خرج دهد. بعضی 
مسائل است که مسئولین باید از کنارش بگذرند و دست از امر و نهی بردارند. یک 
نظارت کلی خصوصا در اماکن دولتی کافی است. باید در خصوص برخی مسائل 
هوشمندانه برخورد کنیم. وضع حجاب در ایران نسبت به سایر نقاط دنیا بسیار خوب 

است.
باید رابطه با آمریکا را برقرار کنیم

درخصوص سیاست خارجی، شما به مسائلی در ابتدای این مصاحبه اشاره 
کردید. به نظرتان در خصوص روابط منطقه ای، تعاملی که ما باید با دنیا داشته 
باشیم و راهبردی که باید تعیین کنیم، جمهوری اسلامی در دهه پنجم خودش 

باید چه راهبردی را اتخاذ کند؟
به نظرم ما باید بعد از اینکه در رفع تحریم ها و بازگشت به برجام پیش رفتیم، رابطه 
با آمریکا را برقرار کنیم. این رابطه بی جهت قطع شده و از اول انقلاب نیز قرار بر قطع 
دائمی رابطه نبوده است. متاسفانه یک کار خطایی انجام شد و به اینجا رسیدیم. رابطه 
باید برقرار باشد و مسائلی که ما در خصوص انتقام شهادت سردار سلیمانی داریم به 
جای خودش. در اینکه باید انتقام این جنایت  گرفته شود بحثی نیست ولی این موضوع 
منحصر به ایران نیست و مربوط به کل مسلمانان دنیاست. یعنی سردار سلیمانی متعلق 
به کل دنیای اسلام است و ممکن است مثلا یک مسلمان آفریقایی انتقام خون او را 

بگیرد.
باید توازنی در رابطه با غرب و شرق درست کنیم

بنابراین نباید این مساله را مانع قرار دهیم. باید این کار انجام شود. قطع رابطه ما 
با آمریکا به نفع اسرائیل است. ما باید توازنی در رابطه با غرب و شرق درست کنیم. 
باید میان اروپا و آمریکا از یک طرف و چین و روسیه از طرف دیگر توازن برقرار کنیم. 
همچنین با کشورهای قدرتمند اقتصادی آسیایی نظیر هند و اندونزی ارتباط بیشتری 

برقرار کنیم.
نباید تنها به چین و روسیه وابسته باشیم. همین قرارداد ایران و چین هم اگر بخواهد 
منحصر به چین شود خوب نیست ولی اگر همزمان شامل کشورهای دیگر هم بشود 
می تواند مفید باشد. ما باید مذاکراتی مستقیم و بدون حضور آمریکا و اروپا و غیر اینها 
با کشورهای همسایه و دنیای اسلام نظیر عربستان و امارات و بحرین و کویت و مصر و 
اردن داشته باشیم. یعنی چه که با همه قهریم و تنها با حزب الله ارتباط داریم؟ حتی ما 
می توانیم بازار مشترک اسلامی ایجاد کنیم. عربستان می تواند در ایران سرمایه گذاری 

کند، ما نیز می توانیم در آنجا سرمایه گذاری کنیم.
در زمان مرحوم آیت الله هاشمی این ارتباط به حدی نزدیک شده بود که ملک 
عبدالله می آمد ایران، می رفت منزل آقای هاشمی یا وقتی هیأت ایرانی به آنجا می رفت 
چه استقبال خوبی صورت می گرفت و این امر می رفت که مشکلات منطقه را حل کند 

ولی بعد از آن این سیاست به درستی دنبال نشد.
در افتادن با بخش بزرگی از دنیا عاقلانه نیست

می شود با گفت و گو با همسایگان مشکلات را حل کرد. این وضعیت که دور خود 
دیوار کشیده ایم و با بخش بزرگی از دنیا درافتاده ایم عاقلانه نیست. اگر کشورهای 
اسلامی با هم متحد باشند مساله آزادی فلسطین هم زودتر به سرانجام می رسد؛ نه 
اینکه رفتاری از خود بروز دهیم که کشورهای اسلامی از ترس ما به دامن اسرائیل پناه 

ببرند. این نشان می دهد که رفتار ما غلط بوده است.
چرا کشورهای عربی و اسلامی باید به دامن آمریکا و اسرائیل بیفتند و از ترس ما 
این اندازه سلاح بخرند؟ اروپایی ها بعد از جنگ جهانی دوم اتحادیه تشکیل دادند و 
فهمیدند که باید باهم متحد باشند اما ما در خاورمیانه تازه داریم دوره جنگ جهانی دوم 
در اروپا را طی می کنیم. تمام منابع خودمان در کشورهای اسلامی را هدر می دهیم. 
چقدر دلارهای نفتی به خرید سلاح از آمریکا و اسرائیل اختصاص پیدا می کند؟ نباید 

همسایگان خود را بترسانیم.
مساله مشارکت بسیار مهم است

در پایان با توجه به نزدیک شدن انتخابات ریاست جمهوری، انتخاباتی که به 
زعم اغلب کارشناسان یکی از مهمترین انتخابات های تاریخ جمهوری اسلامی 
است چه پیامی می توانید برای مردم داشته باشید و دیگر اینکه شرایط را برای 

حضور همه سلیقه ها در انتخابات چگونه ارزیابی می کنید؟
مساله میزان مشارکت در این انتخابات بسیار مهم است. مردم باید توجه داشته 
باشند و نگویند که شما هربار این حرف ها را می زنید. این بار همگان شاهد شرایطی که 
وجود دارد هستند. در آستانه لغو تحریم ها و بازگشت غربی ها به برجام هستیم. میزان 
مشارکت، این امر را تسریع می کند و زودتر وضع اقتصاد و معیشت مردم بهبود پیدا 
می کند. اینکه میزان مشارکت مثلا بالای 70 درصد باشد بسیار موثر است در این که 

آنها زودتر کوتاه بیایند.
بنابراین مساله مشارکت بسیار مهم است و اینکه چه کسی انتخاب شود در درجه دوم 
است. انشاءالله مردم در انتخابات شرکت کنند. مخصوصا در این شرایط که تبلیغ زیادی 
از سوی مخالفان جمهوری اسلامی صورت می گیرد برای اینکه مردم در انتخابات 
شرکت نکنند. کمپین »نه به جمهوری اسلامی« به راه انداخته اند. مردم به این مسائل 

گوش ندهند و در انتخابات شرکت کنند.
اگر هم دلگیری هایی از آبان 98 و هواپیمای اوکراینی دارند، اینها مانع حضورشان 
نشود. بالاخره کوتاهی هایی شده بود و مردم حق دارند. ولی این دلیل نمی شود که ما 

در انتخابات شرکت نکنیم.
نقش  مهم شورای نگهبان در مشارکت پررنگ مردم درانتخابات 

این که چطور می شود سلیقه های مختلف در انتخابات حضور داشته باشند، تا حد 
زیادی بستگی به رفتار شورای نگهبان دارد. اگر شورای نگهبان بخواهد همان رفتار 
انتخابات اسفند 98 را تکرار کند ما وضع خوبی نخواهیم داشت و بسیاری از افراد مورد 

توجه مردم تایید نمی شوند و حضور مردم کمرنگ خواهد شد.
نباید نگرانی بیجا داشته باشند که اگر فلانی رئیس جمهور شود می تواند مسیر 
انقلاب را عوض کند. این کشور مجلس دارد که می تواند رئیس جمهور را استیضاح 
کند. این کشور رهبر دارد. اصلا این حرف ها مطرح نیست. همین که کسی قانون 
اساسی را قبول دارد و شرایط عمومی کاندیداتوری را داراست و فساد یا محکومیت مهم 
مالی یا اخلاقی ندارد باید اجازه دهند که به میدان بیاید. باقی را باید به مردم سپرد. اگر 
افکار مختلف در عرصه باشند مردم بیشتر شرکت می کنند برای اینکه می بینند سلیقه 
آنها نیز در صحنه حضور دارد. اما وقتی فقط چند نفر از یک طرز فکر حضور دارند مردم 
می گویند چه شرکت کنند چه نکنند یکی از این کاندیداها رئیس جمهور خواهد شد و 

فرقی با هم ندارند. لذا نقش شورای نگهبان در اینجا بسیار مهم است.

علی مطهری:

در انتخابات آینده نیاز به مشارکت بالایی داریم 

تحلیلگر ارشد مسائیل بین الملل با اشاره به نشست وین، به بررسی نتایج این 
نشست و چگونگی پذیرش گفت وگوی دو طرفه میان تهران و واشنگتن، توسط 

ایران پرداخت. 
حسن بهشتی پور در گفت وگو با ایلنا در تحلیل نشست کمیسیون مشترک 
برجام در وین و نتایج آن اظهار داشت: این نشست می تواند تحولی در مذاکرات 
رخ دهد چرا که عملًا دو طرف ترجیح دادند که مذاکرات غیرمستقیم را آغاز کنند. 
آمریکایی ها مایل بودند که مذاکره مستقیم انجام دهند اما ایران می گوید، نخست 
آمریکا باید تحریم ها را لغو کند، بعد مذاکره کنیم. از سویی آمریکایی ها مدعی 
بودند که وقتی تحریم ها لغو شوند چیزی برای مذاکره وجود ندارد. با این حال 
ایران همچنان انتظار دارد که آمریکا تحریم ها را لغو کند و بعد از راستی آزمایی و 
اطمینان از عملی شدن لغو تحریم ها برای همکاری های آینده یا چارچوب هایی 

را که در برجام پیش بینی شده به گفت وگو بنشیند.
وی با بیان اینکه مذاکرات وین به صورت غیر مستقیم انجام می شود به این 
صورت که ایران با 4+1 گفت وگو می کند و بعد آنها با آمریکا صحبت می کنند، 
گفت: این شکل از مذاکره طولانی تر است، اگر ایران با خود آمریکا مستقیم وارد 

گفت وگو می شد زودتر به نتیجه می رسد، اما تصمیم بر این بوده که فعلًا کار را 
به این شکل دنبال کنند. این تحلیلگر ارشد مسائل بین الملل افزود: دو کمیته 
تشکیل شده است، یک کمیته درباره چگونگی لغو تحریم ها تلاش می کند 
و کمیته دیگر چگونگی بازگشت تعهداتی که ایران آنها را کاهش داده است را 
بررسی خواهد کرد؛ تا زمانی که آمریکا اهرم تحریم را در اختیار دارد و آن را رها 
نکند و تا زمانی که ببینند تحریم ها موثر هستند، خودش را خلع سلاح نمی کند. 

ایران باید با اصلاحات اقتصادی، تحریم ها را بی اثر کند
 وی خاطرنشان کرد: اگر ایران واقعا می خواهد که آمریکا راجع به موضوع 
تحریم ها تجدید نظر کند، باید در داخل کشور یک سری اصلاحات اقتصادی 
انجام دهد. اکنون ایران اگر بتواند اصلاحات اقتصادی انجام دهد تحریم ها را کم 
یا بی خاصیت خواهد کرد؛ آن زمان است که آمریکا آمادگی کامل دارد که با ایران 
مذاکره کند در غیر این صورت با افزایش توان هسته ای فقط قدرت چانه زنی خود 

را بالا می برد اما آمریکا در بحث تحریم ها تجدیدنظر نخواهد کرد.
وی افزود: علائم و شواهد نشان می دهد که ما به زمان نیاز داریم تا ببینیم که 
در نتایج موضوع پیشرفت محسوسی وجود دارد یا خیر؛ باید ببینیم که طرف 

آمریکایی حداقل برای نشان دادن حسن نیت خود بخشی از تحریم ها را لغو و یا 
به حالت تعلیق در  می آورد؛ اگر این کار انجام شود، شاید یک گشایش جدیدی 
صورت بگیرد اما فعلًا در حد حرف است. بهشتی پور در واکنش به گفته رابرت 
مالی که »اصرار ایران برای لغو کامل تحریم ها نشان از جدی نبودن ایران برای حل 
مسئله است« و اینکه آیا آمریکا توپ را در زمین ایران قرار داده و ایران باید قدمی 
بردارد، تاکید کرد: این نیز از بازی های آمریکایی است، چرا که ایران مفاد برجام را 
بطور کامل اجرا کرده است و آژانس بین المللی انرژی اتمی در 15 گزارش تاکید 
کرده است که ایران مُر بندهای برجام را اجرا کرده است، اما این آمریکا بود که از 

برجام خارج شد و تعهداتی را که باید انجام می داد را انجام نداده است. 
وی با بیان اینکه توپ در زمین ایران نیست، تاکید داشت: با توجه به اینکه 
آمریکایی ها موافق مذاکرات هستند اما این موضوع ربطی به اجرای تعهدات 
ندارد؛ آمریکا باید تعهداتی را که در چارچوب برجام پذیرفته اجرا کند و این نیاز 
به مذاکره ندارد اما دیگر گره ها نیاز به مذاکره دارند. با توجه آنچه که در چارچوب 
برجام توافق شده و اینکه آمریکا نشان دهد اهل مذاکره و گفت وگو است، اول 
باید تعهدات خودش را انجام دهد. نمی تواند انتظار داشته باشد که تعهدی را 

که پذیرفته و اجرا نکرده، دو سال وقت را تلف کرده بعد بگوید این طرف ایرانی 
است که جدیت ندارد.  وی با تاکید بر اینکه مذاکره برای مذاکره فایده ندارد، 
خاطرنشان کرد:  مذاکره برای زمانی است که بتوان نتیجه ای از مذاکرات به دست 
بیاورند؛ واقع این است که آن کسی که زمین بازی را ترک کرده، آمریکا است و 
باید به زمین بازی بیاید و حداقل بخشی از لغو تحریم ها را اجرایی کند تا نشان 
دهد می خواهد در این چارچوب قرار گیرد. آقای مالی دروغ می گوید، آمریکا باید 

تحریم نفت را که اصلی ترین تحریم است،  لغو کند. 
این کارشناس مسائل آمریکا یادآور شد: این حرف او نشان می دهد که آمریکا 
باشد.  برجام جدید داشته  و می خواهد  را اجرایی کند  تهداتش  نمی خواهد 
خودشان نیز گفته اند می خواهند برجام کامل تر داشته باشند، آنها هم تعهدات 
خودشان را اجرایی نکردند چه انتظاری دارند که ایران دوباره با آنها گفت وگو کند. 
آنها باید اول نشانه ای بفرستند که می خواهند گفت وگوها را به نتیجه برسانند 
و دنبال حل مسئله هستند، مرحله بعد می توان راجع به سایر موضوعات نیز 
صحبت کرد. حداقل انتظار این است که ایالات متحده در چارچوب برجام 

تعهداتشان را انجام دهد.

تحلیلگر ارشد مسائیل بین الملل:

اجرای تعهدات برجامی ازسوی آمریکا نیازبه مذاکره ندارد
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به پیامبر خدا گفتند : کدام روزه 
برتر است؟ فرمود : »روزه شعبان 
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  امواج کرونا»برداشت چهارم«!
ثبت نام100 نفر برای قرارگرفتن درلیست اصولگرایان قم

سخنگوی کمیته انتخاب شورای هماهنگی اصولگرایان استان قم از اعلام آمادگی و ارائه رزومه توسط 100 نفر 
برای حضور در لیست شورای هماهنگی اصولگرایان قم در انتخابات شورای شهر خبر داد. ولی الله بیاتی افزود: 
رزومه های این افراد بر اساس 20 معیار با توجه به تخصص های موردنیاز در مدیریت شهری بررسی شد.وی با 
بیان اینکه بر اساس امتیازبندی صورت گرفته، 35 نفر از این افراد در رتبه یک قرار گرفتند، اظهار کرد: به گونه ای 
برنامه ریزی کردیم که اگر انتظارات ما در افراد رتبه یک برآورده نشد از رتبه های دوم و سوم استفاده کنیم. وی با اشاره 
به اینکه برای افراد زیر 40 سال امتیاز خاصی قائل شده ایم، یادآور شد: سعی کردیم از جامعه نخبگانی و جوان ها 
نیز به نحوه مطلوب استفاده ببریم.بیاتی از اعلام لیست نهایی شورای هماهنگی تا 15 اردیبهشت خبر داد و تصریح 
کرد: شایعاتی که در خصوص پشت پرده و از قبل بسته شدن لیست شورای هماهنگی مطرح است صحت ندارد 
و بر اساس روالی که تعیین کردیم افراد برای حضور در لیست انتخاب می شوند و به کسی اجازه نفوذ و اعمال نظر 

شخصی را نمی دهیم.

آخرین وضعیت شیوع کرونا دراستان قم
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در بیست و چهار ساعت منتهی به بیست و دوم فروردین ماه جاری، چهار 
تن در قم بر اثر کرونا جان خود را از دست دادند. به گزارش عصر یکشنبه روابط عمومی علوم پزشکی قم محمد رضا 
قدیر در این خصوص بیان کرد: در این مدت 104 تَن با علائم کرونا توسط اورژانس مراکز درمانی قم مورد پذیرش 
قرار گرفتند.وی با اشاره به بستری شدن 92 تَن از این افراد گفت: 66 تَن از بیمارانی که طی روزهای گذشته بستری 
شده بودند نیز ترخیص شدند.قدیر تعداد کل بیماران کرونایی بستری در مراکز درمانی قم را 407 تَن ذکر کرد و ادامه 
داد: در این میان 75 تَن از این بیماران بدحال هستند.رییس علوم پزشکی قم با اشاره به انجام یکهزار و 985 مورد 

آزمایش کرونا در یک روز اخیر بیان کرد: نتیجه 343 آزمایش نیز مثبت شد.

هاشمی طبا: قصد کاندیداتوری ندارم
سید مصطفی هاشمی طبا، کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری 96 در پاسخ به چرایی امتناع از حضور در صحنه 
رقابت انتخابات 1400 تصریح کرد: مسائل کشور در حد واندازه ای است که احساس می کنم در صورت حضور 
و انتخاب شدن نمی توانم مفید باشم. در حقیقت بنده در دوره های قبل فکر می کردم که می توانم مفید باشم اما 
در حال حاضر فکر نمی کنم موثر واقع شوم.همچنین معتقدم که فرد دیگری هم توان حل مسائل کشور را ندارد. 
هاشمی طبا در خصوص راه حل مشکلات فعلی کشور خاطرنشان کرد: راه حل مشکلات دست ما نیست که 
بخواهیم در این مورد نظر بدهیم باید نگرش ها تغییر کند که در این مورد می توان گفت: صلاح مملکت خویش 
خسروان دانند، لذا بنده نمی دانم که چه اقداماتی باید صورت بگیرد اما از جانب خودم می توانم بگویم که توان حل 

مشکلات را ندارم.

حادثه  در تاسیسات هسته ای نطنز
بهروز کمالوندی معاون و سخنگوی سازمان انرژی اتمی  از وقوع حادثه  ای بامداد روز )یکشنبه 22 فروردین 1400( 
در بخشی از شبکه برق تاسیسات غنی سازی شهید احمدی روشن نطنز خبر داد. وی گفت که خوشبختانه این 
حادثه صدمات انسانی و آلودگی به دنبال نداشته است.کمالوندی افزود: علل حادثه در دست بررسی است و متعاقبا 
اطلاعات تکمیلی اعلام خواهد شد.به گزارش فارس، 13 تیر ماه 1399 نیز مرکز مونتاژ سانتریفیوژها در محوطه باز 

سایت نطنز دچار حادثه شد. 

طرح اصلاح قانون انتخابات مغایر قانون شناخته شد
سخنگوی شورای نگهبان گفت: طرح اصلاح قانون انتخابات ریاست جمهوری مغایر اصل 110 قانون اساسی 
شناخته شد. عباسعلی کدخدایی در توییتی نوشت: طرح اصلاح موادی از قانون انتخابات ریاست جمهوری به 
دلیل باقی ماندن برخی ایرادات مطرح شده از سوی هیات عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام، مغایر بند 

2 اصل 110 شناخته شد و مراتب به مجلس  اعلام شد.

لعیا جنیدی: قصد کاندیداتوری ندارم 
لعیا جنیدی معاون حقوقی رئیس جمهوری با رد برخی گمانه زنی ها درباره قصد خود برای اعلام کاندیداتوری 
در انتخابات ریاست جمهوری گفت: من اصلًا چنین قصدی ندارم و بعد از اتمام دولت دوازدهم برنامه های شخص 

خودم از جمله تدریس و کارهای حرفه ای دیگری را انجام خواهم داد.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم تاکید کرد:

پیگیری الحاق اراضی ۵6۰ هکتاری پردیسان
مدیرکل راه و شهرسازی استان قم گفت: در سال 1400 یکی از مهمترین اقدامات این اداره کل، پیگیری 

الحاق اراضی 560 هکتاری مجاور پردیسان قم خواهد بود.
حسن صبوری در اولین جلسه شورای معاونین این اداره کل در سال جدید اظهار داشت: الحاق اراضی 560 
هکتاری مجاور پردیسان قم در سال گذشته تصویب شد که می بایست برای تایید نهایی در جلسه شورایعالی 
شهرسازی و معماری مطرح شود و حوزه معاونت شهرسازی و معماری این اداره کل، مامور به پیگیری آن 
خواهد بود. وی افزود: در اراضی 22 هکتاری پردیسان که در سال گذشته به طرح مسکن اقدام ملی اختصاص 

یافت پس از طی فرآیند های اداری و کسب مجوزات لازم، عملیات آماده سازی به زودی آغاز می شود.
تسریع در تکمیل محور قم- جعفریه 

صبوری در خصوص مهمترین اقدامات و فعالیت های معاونت مسکن و بازآفرینی شهری این اداره کل 
توضیح داد: در این حوزه، تسریع در ساخت پروژه های طرح مسکن اقدام ملی در اولویت کاری است و 

امیدواریم تا پایان دولت دوازدهم بخشی از این واحدها، افتتاح و تحویل متقاضیان شود.
وی گفت: در حوزه بازآفرینی شهری، پیگیری ساماندهی محلات هدف از جمله اسماعیل آباد، چهل 
اختران و ساکنان مجاور دکل های برق جزو اقدامات اساسی است. صبوری در خصوص فعالیت های پیشرو 
در حوزه راه اظهار داشت: تکمیل دو قطعه سه راهی قلعه سنگی و قطعه چهارم محور قم- جعفریه)از شهر 
جعفریه تا انتهای حوزه استحفاظی( در اولویت معاونت مهندسی و ساخت این اداره کل قرار دارد و امیدواریم با 

اتمام این دو بخش، بخشی از مشکلات پروژه بزرگراهی محور قم- جعفریه حل شود.

معاون دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد:

ثبت آمار بی سابقه نمونه گیری کرونا 
 بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: با انجام یک هزار و 985 تست کرونا در روز 21 فروردین ماه، آمار 
بی سابقه ای در نمونه گیری کرونا در این استان ثبت شد. سیامک محبی در این زمینه افزود: تنها چهار روز 
پس از قرار گرفتن قم در شرایط قرمز کرونایی و افزایش آسانسوری تعداد موارد ابتلا به بیماری، با پیگیری 
موارد مثبت کرونا و رهگیری اطرافیان در تماس با بیماران تعداد یک هزار و 426 تست تشخیص سریع کرونا 
توسط تیم های مراقبتی مرکز بهداشت انجام شد. وی اضافه کرد: این تست ها منجر به شناسایی 155 مورد 
بیمار بدون علامت گردید که همگی با آموزش های لازم به قرنطینه خانگی توصیه شدند. به گفته وی، در این 
روز همچنین تعداد 650 تست pcr در مراکز منتخب کرونا و بیمارستان ها انجام شد که بدین ترتیب مجموع 
تست های انجام شده به آمار بی سابقه یک هزار و 985 مورد رسید. محبی تاکید کرد: بهترین راه کنترل بیماری 
و جلوگیری از گسترش ویروس علاوه بر رعایت پروتکل های بهداشتی مراجعه به مراکز درمان سرپایی کرونا 
به محض مشاهده علائم مشکوک به کرونا و انجام قرنطینه خانگی در صورت تشخیص و توصیه پزشک و 

کارشناسان مرکز بهداشت می باشد.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان:

دوچرخه  سوار قمی مسیر قم
 تا مشهد مقدس را رکاب می  زند

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان قم گفت: رکاب زن قمی قصد دارد با عبور از 
استان های مختلف کشور مسیر 925 کیلومتری قم تا مشهد مقدس را با هدف بزرگداشت شهید سپهبد 
صیاد شیرازی و معرفی آداب و رسوم قم رکاب بزند.« علیرضا ارجمندی درباره حرکت فرهنگی این ورزشکار 
دو چرخه سوار و جوان اظهار کرد: فرهاد سیف حمامی جوان ورزشکار 23 ساله با هدف بزرگداشت شهید صیاد 
شیرازی و همچنین معرفی آداب و رسوم فرهنگی مذهبی قم این حرکت را آغاز کرده است.  او گفت: سیف 
حمامی به خاطر ارادتی که به کریمه اهل بیت حضرت فاطمه معصومه)س( دارد تصمیم گرفته است در طول 
مسیر، آداب و رسوم شهر قم را نیز به مردم معرفی کند. ارجمندی با بیان این که این وزرشکار سفر خود را از 
حرم فاطمه معصومه )س( به قصد حرم خورشید طوس مشهد امام رضا)ع( آغاز کرده است تصریح کرد: این 
حرکت فرهنگی سیف حمامی که ساکن شهر قم است با حمایت، تلاش و همکاری اداره کل میراث فرهنگی، 

گردشگری و صنایع دستی قم انجام می شود.

تولیت حرم مطهرحضرت معصومه )س(  خبرداد:

توزیع ۴۰ هزار بسته گوشت بین خانوار های کم برخوردار
تولیت حرم مطهرحضرت معصومه )س( گفت : در آستانه ماه مبارک رمضان 40 هزار بسته گوشت با 

مشارکت خیرین تهیه شده که بین خانواده های کم برخوردار کشور توزیع خواهد شد.
آیت الله سید محمد  سعیدی با اشاره به اینکه این بسته ها برای توزیع به سراسر کشور ارسال می شود افزود: 
در این طرح موسسه حضرت خدیجه )س( و برنامه سمت خدا با آستانه مقدس حضرت معصومه )س( مشارکت 
داشتند. وی حرم حضرت معصومه )س( را مرکز خیر و برکت و گردآورنده خیرین، برای کمک به محرومان 

دانست و گفت: این آستان مقدس آماده دریافت کمک های مردمی برای کمک به اقشار کم برخوردار است.

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم تشریح  کرد:

آخرین وضعیت احداث تونل 
جمهوری اسلامی

معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با تشریح آخرین اقدامات انجام گرفته در 
خصوص احداث تونل بلوار جمهوری اسلامی در تقاطع میدان امام حسین)ع(، 
شاهد  سال  پایان  تا  پروژه،  اجرای  موانع  رفع  با  تا  هستیم  تلاش  در  گفت: 

بهره برداری از این پروژه شاخص باشیم.
عباس حلوایی زاده در گفت وگو با خبرنگاران با اشاره به آخرین وضعیت احداث 
تونل بزرگ جمهوری، اظهار داشت: پروژه احداث تونل بلوار جمهوری اسلامی 
حدفاصل میدان امام حسین)ع( تا یادگار امام  به عنوان پروژه بسیار بزرگی در 
دست اجراست، طول مسیر کل پروژه از ابتدای رمپ تا انتها 1200 متر است 
و عملیات عمرانی آن یک سال و نیم قبل به صورت پیمانی با سازمان توسعه و 

عمران شهرداری آغاز شد.
معاون فنی و عمرانی شهرداری قم عمده مشکلات پروژه را با توجه به قرار 
داشتن آن در در داخل بافت دانست و تصریح کرد: جابجایی تأسیسات در 
هر نقطه از این پروژه مشکلاتی را در اجرا به وجود آورده است که با همکاری 
به  شهرداری  برای  سنگین  هزینه ای  البته  و  بوده  انجام  حال  در  دستگاه ها 
همراه داشته است. حلوایی زاده خاطرنشان کرد: در فاز اول بعد از میدان امام 
حسین)ع( تا خیابان سواران، تقریباً پیشرفت عرشه پل و تونل مناسب بوده و 
بیش از 90 درصد از محدوده تکمیل شده است و فقط یک بخش باقی مانده که 

با جابه جایی تأسیسات برق، پروژه عملیاتی می شود.
وی با تاکید بر اینکه در این محدوده از بلوار، تردد به حالت اول بازگشته است، 
با  بود که همزمان  پروژه قابل پیش بینی  ابراز کرد: جابه جایی تأسیسات در 
اجرای پروژه جابه جایی ها نیز انجام شد، در حال حاضر حدفاصل خیابان امام 

حسین)ع( تا بلوار نور پروژه تکمیل شده و رفت و آمد انجام می شود.
صورت  به  تونل  عملیات  کرد:  عنوان  قم  شهرداری  عمرانی  و  فنی  معاون 
ریزسطحی ادامه دارد که در قسمت میدان امام حسین)ع( که محور اصلی است 
و دو قسمت درگیر بوده که تا پایان این ماه عملیات تکمیلی از سمت میدان 

امینی بیات به سمت شاهد تمام می شود و تردد به حالت قبل برمی گردد.
حلوایی زاده یادآور شد: در تلاش هستیم تا اجرای تونل و سقف به سمت 
میدان، تکمیل شود و تردد مردم در این بخش به شرایط قبل باز گردد و با احداث 

رمپ و عملیات خاکبرداری از زیرتونل مشکل را رفع کنیم.
وی اضافه کرد: اجرای این پروژه، با برنامه ریزی 2 ساله تعریف شد که یک سال 
و نیم آن گذشته که با توجه به مشکلات اقتصادی و شیوع کرونا  امیدواریم در 
سال جاری این پروژه را تکمیل کنیم. معاون فنی و عمرانی شهرداری قم با بیان 
اینکه علی رغم افزایش قیمت، تمهیدات لازم در تأمین مصالح اندیشیده شده 
است، خاطرنشان کرد: در تلاشیم این تونل بعد از خیابان سواران و ادامه در 
بلوار جمهوری اسلامی تکمیل شود، هر چند هنوز معارض وجود دارد اما طبق 

زمان بندی امسال این پروژه تکمیل می شود.
 

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم :

تخلفات شهری در قم به شدت 
کاهش یافته است

مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم گفت: ساخت وسازهای 
غیرمجاز و غیراستاندارد، علاوه بر مشکلات سیما و منظر شهری و گسترش 
ناایمنی وعدم  از  ناشی  ناگوار احتمالی  غیراصولی شهری می تواند حوادث 

استحکام بنا را برای شهروندان به همراه داشته است.
احمدرضا شفیعی با اشاره به اهمیت نظارت بر روند ساخت وسازهای شهری، 
اظهار داشت: ایجاد حساسیت و تشدید بر نظارت ساخت وسازها در شهرستان 
از توسعه بی رویه حاشیه نشینی و ساخت وسازهای غیراصولی در آن جلوگیری 
می کند. مدیرکل پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری قم ابراز کرد: رعایت 
اصول ساخت وساز زمینه ساز توسعه زیرساخت ها و عمران و آبادانی شهری را 
در تمامی زمینه ها ازجمله عمرانی، اقتصادی، فرهنگی، سیاسی و تاریخی را 
در بردارد. شفیعی با اشاره به نقش مهم تعاملات بین دستگاه های استانی در 
ارزنده ای  تعاملات  کرد:  تصریح  در شهر،  غیرمجاز  کاهش ساخت وسازهای 
را با دستگاه های قضایی و انتظامی در مباحث مختلف رفع تخلفات شهری 
ازجمله سد معبر، ساماندهی دست فروشان و کاهش آسیب های اجتماعی در 
سال های اخیر داشته ایم که بحمدالله توفیقات ارزنده ای را در کنترل مؤثر این 
نوع تخلفات در شهر شاهد هستیم. وی اضافه کرد: با توجه به وضعیت گذشته 
و ساخت وسازهای غیرمجاز و غیراستاندارد، علاوه بر مشکلات سیما و منظر 
شهری و گسترش غیراصولی شهری می تواند حوادث ناگوار احتمالی ناشی از 

ناایمنی وعدم استحکام بنا را برای شهروندان به همراه داشته است.
کرد:  خاطرنشان  قم  شهرداری  شهری  تخلفات  رفع  و  پیشگیری  مدیرکل 
تحول در ارتقا سطح ایمنی و اصول فنی و شهرسازی با رعایت کلیه ضوابط و 
مقررات شهری در مناطق هشتگانه به ویژه در حاشیه شهری، نیازمند مشارکت 
همه دستگاه های مرتبط استان و همراهی عموم شهروندان در توجه به حقوق 

شهروندی برای داشتن سکونتگاه های زیبا و مقاوم است.

مدیر منطقه هشت شهرداری قم مطرح کرد:

ظرفیت  بالای پردیسان  برای 
سرمایه گذاران

مدیر منطقه هشت شهرداری قم با اشاره شرایط بسیار مناسب سرمایه گذاری 
در این منطقه، پردیسان را بهشت سرمایه گذاران در شهر قم عنوان کرد.

زیادی  سرمایه گذاری  طلایی  فرصت های  اینکه  بیان  با  رمضانی  محمد 
برای بخش خصوصی در منطقه هشت وجود دارد، اظهار داشت: شهرداری 
آماده هرگونه مشارکت با سرمایه گذاران در این منطقه است و در این زمینه 
موقعیت های مناسبی نظیر سایت 50هکتاری پارک ملل، بوستان غدیر و دیگر 

بوستان های سطح منطقه از جمله این فرصت ها است.
مدیر منطقه هشت شهرداری قم در ادامه سایت 50 هکتاری پارک ملل را 
فرصت بسیار مطلوبی برای سرمایه گذاران عنوان کرد و افزود: این سایت واقع در 
بلوار امام صادق)ع( و با موقعیتی کم نظیر و کاربری تفریحی، رفاهی- خدماتی 

است که احداث پارک ملل با مشارکت سرمایه گذاران در دستور کار قرار دارد.
رمضانی فرصت های مختلف سرمایه گذاری در بوستان غدیر را موردتوجه قرار 
داد و ابراز کرد: در حال حاضر در این بوستان امکاناتی از قبیل پارک آب وتاب، 
شهربازی بزرگ و مجتمع خدماتی رفاهی کهکشان غدیر وجود دارد و در آینده ای 
نزدیک دریاچه مصنوعی با امکاناتی نظیر رستوران غذاهای دریایی به آن اضافه 
خواهد شد و درصدد هستیم زمین گلف، چایخانه سنتی و دیگر اماناتی تفریحی 

را با مشارکت سرمایه گذاران به این بوستان اضافه کنیم.
وی در ادامه قابلیت ایجاد فروشگاه های بزرگ در یازده نقطه منطقه و امکان 
عقد قراردادهای واگذاری در بوستان های سطح منطقه برای ایجاد غرفه های 
مختلف تفریحی- خدماتی مانند پارک بادی، غرفه محصولات فرهنگی و … را 

از دیگر موقعیت های مناسب برای سرمایه گذاران بومی و غیربومی عنوان کرد.
 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم  خبرداد:

آغاز عملیات سم پاشی فضای سبز شهر قم
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم از آغاز عملیات سم پاشی 

فضای سبز شهری خبر داد.
پیام جوادیان با اشاره به آغاز عملیات سم پاشی فضای سبز سطح شهر در پی 
شروع فصل آفات، اظهار کرد: این عملیات به مرور در کل مناطق شهر به طور 
گسترده اجرا خواهد شد. مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 
قم با بیان اینکه این عملیات در سطح منطقه هفت نیز آغاز شده است، افزود: 
عملیات سم پاشی عمومی در این منطقه از امشب آغاز شده و در خیابان های 
هدف، شهید پورزند، هفتم تیر، ساحلی، شهید کیوانفر، ایستگاه و کوچه های 

اطراف انجام خواهد شد.

برای فعالیت های  استاندار قم گفت: شرط لازم 
اقتصادی اعم از صنعتی و گردشگری در دریاچه 
نمک قم، رعایت مسائل زیست محیطی و حفاظت 

از زیست بوم منطقه است. 
بهرام سرمست روز یکشنبه در جلسه »مدیریت 
زیست بومی دریاچه نمک قم« گفت: نگاه ما به این 
تالاب ارزشمند مبتنی بر فرصت ها و تهدیدات است 
و هم باید نسبت به حفظ و حراست از دریاچه نمک 
توجه و دقت داشته و هم باید بهره مندی معقول و 

منطقی از این موهبت طبیعی داشته باشیم.
وی با بیان اینکه در صورت خشکسالی و آسیب 
های جدی زیست محیطی به دریاچه نمک، استان 
قم بیشترین تأثیرپذیری را دارد، خاطرنشان کرد: 
بوم  زیست  از  حفاظت  برای  لازم  تدابیر  همه  باید 
این تالاب اندیشیده شده و هرکدام از دستگاههای 

اجرایی در این راستا برنامه ریزی کنند.
زیست محیطی  تأمین حقابه های  قم  استاندار 
جدی  بسیار  را  استان  های  رودخانه  و  ها  تالاب 
آب  و  ایجاد سدها  و  و گفت: خشکسالی  دانست 
نمک،  دریاچه  آبریز  حوضه  در  گسترده  بندهای 

حقابه های زیست محیطی و کشاورزی قم را از میان 
برده است.

ضرورت ارائه طرح مطالعاتی جامع دریاچه 
نمک تا پایان خردادماه 

وی با بیان اینکه باید آسیب ها و تهدیدات زیست 
محیطی دریاچه نمک احصاء شود، تصریح کرد: باید 
برای احیاء و حفاظت از دریاچه نمک کارگروه ملی 
با محوریت استان قم تشکیل شده و سازمان ها و 

وزارتخانه ها همکاری و مشارکت داشته باشند.
خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  سرمست 
خواستار برنامه ریزی جدی دستگاههای اجرایی به 
ویژه جهاد کشاورزی، میراث فرهنگی و گردشگری 
و صنعت و معدن برای بهره برداری از ظرفیت های 
گسترده دریاچه نمک شد و بر تهیه و تدوین اولویت 

های اقتصادی در این تالاب تأکید کرد.
وی بر ضرورت ارائه طرح مطالعاتی جامع دریاچه 
نمک تا پایان خردادماه تأکید کرد و گفت: در این 
طرح جامع باید تمامی ابعاد و زوایای مرتبط با این 
تالاب ارزشمند در دو فاز حفاظت و بهره برداری مورد 

توجه قرار بگیرد.

حفظ و و احیای دریاچه نمک قم در گرو 
تخصیص حقابه 

مدیرکل محیط زیست استان قم نیزدراین جلسه  
از  نمک  دریاچه  حاضر  حال  در  اینکه  به  اشاره  با 
کانون های ریزگرد برای شهر قم محسوب نمی شود 
نشان  ملی  و  استانی  سطح  در  مطالعاتی  گفت: 
فعال  کانون های  دریاچه  اطراف  در  ما  که  میدهد 
تولید ریز گرد داریم که در صورت ادامه خشکسالی 
هاو تامین نشدن حقابه ها خطر تبدیل دریاچه نمک 
به عنوان کانون ریز گرد های نمکی برای استان قم 

وجود دارد.
موسوی  با تاکید بر اینکه قم نزدیک ترین استان 
در پایین دست دریاچه نمک است افزود: سد و آب 
بند های موجود در مسیر ورود آب رودخانه ها به این 
دریاچه مانع اصلی ورود آب به این دریاچه به شمار 

می روند.
موسوی ،حفظ و و احیای دریاچه نمک قم را در گرو 
تخصیص حقابه عنوان کرد و افزود: در تلاش هستیم 
با پیگیری در قالب کارگروه ملی تالاب ها تصمیمات 

خوبی برای حفظ و احیا دریاچه اتخاذ شود.

استاندارقم تاکید کرد:

رعایت مسائل زیست محیطی شرط بهره برداری از دریاچه نمک

فرماندار شهرستان قم با بیان اینکه نامزدهای انتخاباتی باید اخلاق انتخاباتی 
را رعایت و از تبلیغات زودهنگام در فضاهای مختلف اجتناب کنند، گفت: تمام 
فعالیت نامزدهای انتخاباتی رصد می شود و به افراد اجازه داده نخواهد شد که 

نسبت به دیگران تهمت های ناروا بزنند.
مرتضی حیدری پیش از ظهر شنبه در گفتگو با خبرنگاران با بیان اینکه ثبت 
نام از نامزدهای حضور در انتخابات شوراهای روستا انجام شده و تا به حال 633 
نفر ثبت نام کرده اند، گفت: از این تعداد 143 نفر از بخش مرکزی، 127 نفر از 
بخش کهک، 149 نفر بخش خلجستان، 98 نفر بخش جعفرآباد و 116 نفر از 

بخش سلفچگان ثبت نام کردند.
فرماندار شهرستان قم با اشاره به اینکه همشهریان نباید ثبت نام خود را به 
ساعات پایانی موکول کنند افزود: 199 روستای استان برابر قانون روستاها 
دارای 20 خانوار جمعیت و یا صد نفر هستند که افراد 133 روستا واجد شرایط 

شرکت در انتخابات شورای روستاها قرار دارند.
و میان دوره ای  انتخابات شوراها، ریاست جمهوری  اینکه سه  بیان  با  وی 
خبرگان در 28 خرداد ماه سال جاری با حضور مردم انقلابی قم انجام خواهد 
شد، ادامه داد: با توجه به ترکیب جمعیت و مبنای آماری سال 95 هیچ تغییری 
در تعداد اعضای شورای شهر در استان نخواهیم داشت و انتخابات شوراهای 

اسلامی شهر به صورت الکترونیکی برگزار خواهد شد.
فرماندار شهرستان قم با بیان اینکه 88 نفر در کل کشور برای حضور در 
انتخابات میان دوره ای مجلس خبرگان ثبت نام کردند که 63 نفر از این تعداد 
با 14 نفر، خراسان رضوی 7 نفر،  فقط در قم نام کردند، گفت: استان قم 
مازندران 6 نفر و تهران با 36 نفر افراد ثبت نام کننده برای حضور در انتخابات 

میان دوره ای مجلس خبرگان رهبری هستند.
برای  نام شده  ثبت  داوطلبان  کمترین سن  که  اینکه  به  اشاره  با  حیدری 
انتخابات میان دوره ای خبرگان 40 سال و بیشترین سن 77 سال بوده است، 
افزود: در شهر قم بیشترین داوطلب 70 سال سن داشته است و بیشترین 

میانگین سنی داوطلبان نیز بین 51 تا 55 سال است.
فرماندار شهرستان قم با بیان اینکه نامزدهای انتخاباتی باید اخلاق انتخاباتی 
را رعایت و از تبلیغات زودهنگام در فضاهای مختلف اجتناب کنند، ادامه داد: 
تمام فعالیت نامزدهای انتخاباتی رصد می شود و به افراد اجازه داده نخواهد شد 

که نسبت به دیگران تهمت های ناروا بزنند.
وی در پایان با تاکید بر اینکه در دوره گذشته 669 صندوق برای رأی گیری و 
انداختن تعرفه مردم در استان وجود داشت، گفت: در این دوره پیش بینی شده 

که تعداد صندوق ها 10 درصد افزایش یابد.

فرماندار شهرستان قم :
تمام فعالیت نامزدهای انتخاباتی رصد می شود 

مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداری قم با تاکید بر ضرورت راه اندازی 
نمایشگاه دائمی عرضه تولیدات اشتغال خانگی زنان گفت: تا زمانی که چنین 
نمایشگاهی راه اندازی نشود نمی توان از مبحث اشتغال خانگی زنان حمایت 

عملی صورت بگیرد.
صدیقه صدیق تقی زاده افزود: مسیر توانمندسازی بانوان قمی مبتنی بر 
الگوی نوین مشاغل خانگی دنبال می شود و طی ماه های اخیر دنبال شده 
و در همین راستا افزون بر 2 هزار زن قمی در طرح مشاغل خانگی و سکونتگاه 
های غیررسمی مورد حمایت قرار گرفته اند. به گفته وی، شبکه سازی کارگروه 
های تولیدی برای فروش محصولات و تجاری سازی تولیدات، اخذ مجوزات لازم 
و متناسب سازی با قوانین کار با همکاری نهادهای مختلف برای توانمندسازی 
زنان در حال اجراست. وی تصریح کرد: سال گذشته 2 میلیارد و 800 میلیون 
ریال اعتبار و تسهیلات در اختیار بانوان استان قرار گرفته و هیات اندیشه ورز 
بانوان نخبه قمی برای برنامه ریزی های بهتر در امور زنان راه اندازی شده است.
مدیرکل امور بانوان و خانواده استانداری قم گفت: برای مشارکت و حضور 

بانوان در حوزه های اقتصادی موانع زیادی وجود دارد و پیشیبانی های صرف 
بدون رفع موانع راه به جایی نخواهد برد.

وی در ادامه عنوان کرد: پس از شیوع بیماری کرونا ضمن ارائه مشاوره های 
روحی و عاطفی به خانواده های درگیر با این ویروس حدود یک میلیارد و 300 

میلیون تومان به بستگان متوفیان کرونایی کمک شده است.
به گفته وی، برای توانمندسازی زنان، سند ارتقای وضعیت بانوان قمی در دی 
ماه سال 98نهایی شده و این سند نقشه بالادستی در بهبود شاخص های زنان 
قمی خواهد بود که با همکاری با نهادهای مختلف در مسیر توانمندسازی آنها 
گام برخواهد داشت. به باور وی، توسعه همه جانبه استان بدون حضور فعال 
و توانمندسازی زنان ممکن نیست، چراکه زنان نیمی از جامعه را تشکیل می 

دهند و بانوان باید از یک فرد منفعل به فردی تاثیرگذار و مهم ارتفا پیدا کنند.
صدیق تقی زاده اظهار داشت: نرخ اشتغال زنان قم در سال 99 افزایش و 
نرخ بیکاری آنها کاهش یافته است اما هنوز نرخ مشارکت اجتماعی زنان قم از 

میانگین کشوری پایین تر است.

مدیرکل امور بانوان استانداری قم:

نمایشگاه دائمی عرضه محصولات بانوان قمی دایر شود

رییس سازمان صمت استان قم گفت: طرح تام 
به منظور تامین مالی واحدها و پروژه های بخش 

صنعت، معدن و تجارت در استان اجرا می شود.
محمود سیجانی اظهارداشت : با توجه به امضاء 
تفاهم نامه سه جانبه همکاری بین معاونت طرح و 
برنامه وزارت صمت، بانک صنعت و معدن و سازمان 
توسعه و نوسازی معادن و صنایع معدنی)ایمیدرو( 
در راستای کمک به تامین مالی واحدها و پروژه های 
دارای اولویت در این بخش، فعالان عرصه صنعت، 
معدن و تجارت استان می توانند به منظور استفاده 
https://www.behinyab. از طرح تام به سامانه

ir مراجعه کنند.
وی ادامه داد: این تسهیلات برای تامین مالی 
واحدها و طرح های دارای اولویت بخش صنعت، 
معدن و تجارت و بر اساس برنامه های وزارت صمت 

ظرفیت های  کردن  فعال  همچون  مواردی  برای 
اجرای  منتخب،  صنعتی  محصولات  خالی 
هرچه بیشتر نهضت ساخت داخل، فعال سازی 
تمام،  نیمه  های  طرح  تکمیل  راکد،  واحدهای 
نفتی،  غیر  توسعه صادرات  گلوگاهی،  و  پیشران 
احیاء، فعالسازی و توسعه معادن کوچک مقیاس، 
طرح های فناورانه و تامین مالی اصناف در سطح 

استان پرداخت خواهد شد.
وی افزود: حمایت از فعالان در عرصه صنعت، 
معدن و تجارت در قم به عنوان یکی از مهم ترین 
راهبرد توسعه اقتصادی استان همواره موردتوجه 
مسئولان است و در این زمینه طی سال های اخیر 
که  گرفته  صورت  قابل توجهی  عملی  اقدام های 
ازجمله مهم ترین آن ها موضوع پرداخت تسهیلات 
و درگردش  ثابت  تامین سرمایه  برای  تولید  رونق 

موردنیاز فعالان اقتصادی است.
سیجانی گفت: در همین رابطه بر اساس شعار 
سال و لزوم پشتیبانی هرچه بیشتر از عرصه تولید 
و رفع موانع از مقابل آن، ظرفیت های خوبی برای 
تامین مالی مورد نیاز فعالان این عرصه درنظر گرفته 
شده است که طرح تام از جمله این راهبردهای 
اقتصادی  و می تواند در شکوفایی  اجرایی است 

استان تاثیر قابل توجهی داشته باشد.
وی با اشاره به گسترش حجم فعالیت های مرتبط 
با حوزه صنعت، معدن و تجارت طی سال های اخیر 
در قم، بیان کرد: تلاش می کنیم این تسهیلات در 
قم با سهولت هرچه بیشتر به متقاضیان پرداخت 
اقتصادی،  فعالیت های  توسعه  مسیر  در  و  شود 
فرصت های  افزایش  همچنین  و  تولید  افزایش 

شغلی استان مورد استفاده قرار گیرد.

رییس سازمان صنعت ، معدن و تجارت استان قم:

طرح تام برای تامین مالی واحدهای صنعتی اجرا می شود


